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GLASILO OBČINSKIH ORGANIZACIJ SZDL CELJE, LAŠKO, SLOVENSKE 
KONJICE, ŠENTJUR, ŠMARJE PRI JELŠAH IN ŽALEC 

Z UREDNIKOVE MIZE 
Danes boste bralci obračali list za listom in, zanesljivo, na vsakem boste našli 

nekaj, kar vas bo pritegnilo. Najbolj seveda Konjičane, ki slavijo občinski praznik 
— morejo pa tudi pokazati kaj! K številnim delovnim uspehom jim čestitke poši-
ljamo tudi iz naše redakcije: le tako naprej! 

Komaj je za nami sejemskih štirinajst dni, se že pripravljamo na dve večji pri-
reditvi: Teden domačega filma in balkanske atletske igre 1976. Priprave na obe prire-
ditvi že zdaj živita med nami. Kako tudi ne, saj zahtevata obsežne priprave, tja 
v zadnjo vas. 

Tokrat smo zaigrali na loto: deset polnih. Ni igra na srečo, utegne pa vas enako 
pritegniti. Ne v lovu za nagrado, le za drobnim utrinkom našega vsakdana. Ce nas 
družabna igra razpoloži, vas utegne tudi to branje. Vsaka številka ne zadene, vse 
»kupaj pa — v dobro voljo. 

(Pa brez zamere, saj smo »vrgli« na papir le to, kar so pred nami vedeli že 
drugi.)' 

F^S UREDNIK 

P ^ Z N U 

Občani občine Slovenske Konjice praznujemo 12. ok-
tober. Ta dan smo izbrali za svoj praznik v spomin na 
prvo akcijo I. Pohorskega bataljona leta 1942 na našem 
občinskem območju. Naši »Pohorci« so tega dne, po 
opravljeni nočni akcij i v Boharini, blizu Zreč, pognali 
s pobočja Rogle Nemce v dolino. Uspešni nočni akciji 
so pohorski borci dodali še zmago v oboroženem 
spopadu z nemškimi okupatorj i . 

Navada je, da ob občinskem prazniku povemo Jav-
nosti, kaj smo v zadnjem letu dosegli na gospodar-
skem, družbenem in pol i t ičnem področju. Kdor bolj 
podrobno pozna našo občino ve, da ne držimo prekri-
žanih rok in ne čakamo na to, da bi nam kdo kaj pri-
nesel. Naši delovni ljudje in občani se trudijo, da bi 
dosegli č im več, ker le dobri rezultati dajejo nove 
spodbude in voljo do dela. Naj spomnim, da smo lani 
v tem času zaključil i velike investici je v Kovaški in-
dustr i j i Zreče in v Cometu, v letošnjem letu pa ob 
občinskem prazniku zaključuje do sedaj največjo eno-
letrK) invest ici jo v občini naša največja delovna orga-
nizacija KONUS v Slovenskih Konjicah. »Konus« je 
s to invest ici jo pridobil več t isoč kvadratnih metrov 
prostorov, ki bodo bistveno vplivali na njegovo poslo-
vanje v prihodnje. 

Mnogo skrbi in časa smo posveti l i stabi l izaci jskim 
prizadevarvjem na vseh področjih. Kljub temu, da v 
občini nismo imeli posebnih težav z izgubami, so to 
akcijo delovni l judje vzeli zelo resno, saj so vedeli, 
da so restr ikci je v gospodarstvu resne in lahko vsak 
čas zadenejo sleherno delovno organizacijo. Če ne bi 
bilo nel ikvidnosti , ki je bila ponekod precej prisotna, 
bi lahko trdi l i , da v težavnem gospodarskem letu nismo 
imeli prevel ikih težav. 

Posebej moramo poudariti razumevanje naših delov-
nih ljudi in občanov za razvoj družbenega standarda 
v naši občini. Njihov prispevek za ta namen je nepre-
cenlj ive vrednosti . Vemo, da bomo lahko v družbenem 
standardu dohitevali druge občine v SR Sloveniji le 
s samoodpovedovanjem in prispevki. Z vel ik imi napori 
vseh občanov nam Je uspelo, da smo v sredini oktobra 
izročil i svojemu namenu novo šolo z oddelkom otroš-
kega varstva na Stranicah. V tednu pred praznikom pa 
bomo odprl i vrata še posebni osnovni šoli in vzgojno 
varstvenemu zavodu v Slovenskih Konjicah, ter telo-
vadnici pri osnovrri šoli »Ljubo šercer« v Ločah. 

Veliko večino vseh sredstev smo zbrali v občini, 
za vzgojno varstveni zavod in posebno osnovno šolo 
pa smo dobili tudi nekaj posojila od republiških orga-
rvov. Če povem še, da so navedeni objekti stali preko 
13 mil i jonov dinarjev, lahko vsakdo zasluti, da je bilo 
potrebno ogromno naporov za realizacijo investici j . Za-
radi objekt ivnih težav nam do danes ni uspelo zaklju-
čit i del na rekonstrukci j i dela ceste Stranice—Vitanje, 
ki pa bodo kmalu končana. Kljub vsemu pa so naši 
uspehi vzpodbudni in si lahko želitrvo le to. da ne bi 
bili v bodoče slabši. 

Če nam bo uspelo zadržati dosedariji tempo gospo-
darskega in družbenega razvoja, če bomo v delovnih 
organizacijah formiral i TOZD tako kot zahteva ustava 
in vzpostavil i delegatske odnose med temel jnimi sa-
moupravnimi organizacijami in skupnostmi po ustavnih 
načelih, lahko z vel ik im zadovoljstvom pričakujemo 

. jutr išnj i dan. 
FILIP BEŠKOVNIK 

ZA PRAZNIK ŠOLA IN VRTEC — Dan pred občinskim praznikom, 12. oktobra, bodo v Slovenskih Konji-
cah slovesno otvor i l i novo posebno osnovno šolo in otroški vrtec. Oba objekta pomenita za občino 
Slovenske Konjice brez dvoma vel iko pridobitev, saj je potekal pouk posebne osnovne šole v star ih 
in dotrajanih prostorih, doslej edini vrtec v Slovenskih Konjicah pa ni mogel ugodit i željam vseh star-
šev, ki so prosi l i za varstvo svoj ih otrok. Tako posebno šolo kot tudi nov otroški vrtec so zgradil i 
v Slovenskih Konjicah iz sredstev, ki so j ih zbralj občani s samoprispevkom. Foto: D. MEDVED 

CELJE 

STOLETNICA ŠOLE 
Osrednja proslava ob 

stoletnici prve slovenske 
šole v Celju bo pod po-
kroviteljstvom republiške-
ga sveta zveze sindikatov 
Slovenije potekala v so-
boto ob 11. uri na igrišču 
I. osnovne šole v Celju. 
Govoril bo predsednik slo-
venskih sindikatov Janez 
Barborič. 

Že med tednom se bo-
do zvrstila tekmovanja v 
šahu, košarki in rokome-
tu, v i)et©k pa bo v Na-

rodnem domu v Celju pre-
davanje o življenju za-' 
mejskih Slovencev. 

V soboto bodo imeli 
prosvetni delavci celjske 
Dbčine dan prosvetnih de-
lavcev, ki ga bodo izkori-
stili za delovne razgovo-
re. 

Ob visokem jubileju — 
stoletnici prve slovenske 
šole v Celju bo izšla tudi 
publikacija, v kateri so-
delujejo s prispevki pri-
znani prosvetni delavci 

celjske občine. Ob tej pri-
liM bodo podelili tudi pri-
znanja ViSem tistim šolni-
kom, M so na I. osnov-
ni šoli v Celju bili v služ-
bi več kot 20 let. 

Na osrednjo proslavo v 
soboto, ki jo bodo p>oživi'li 
nastopi recitatorjev, pev-
skih zborov in folklorne 
skupine, so vabljeni vsi 
učitelji, ki so kdajkoli uči-
li na I. osnovni šoli T 
Celiu. 

KONJIŠKI 
NAGRAJENCI 

v počastitev občinskega 
praznika bodo v Slovenskih 
Konjicah podelili tudi več 
denarnih nagrad in priznanj 
zaslužnim delavcem, obča-
nom in društvom. Tako bo-
do prejeli denarno nagrado 
»12. oktober« Marija Bezen-
šek, Franc Upuš in Franc 
Ratej, priznanja »12. okto-
ber« pa Oto Ravnjak, Ignac 
Kotnik, Marjan Osole, Piar 
ninsko društvo Slovenske 
Konjice, Minka Krošl, Hen-
rik Justinek, Terezija Žišt, 
Anton Hlastec, Martin Mr-
zdovnik, Majda Groleger in 
Tugomir Pokom. Priznanja 
in nagrado bodo podelili na 
slavnostni seji občinske skup-
ščine in družbenopolitičnih 
organizacij, ki bo v nede-
ljo, 12. oktobra v Slovenskih 
Konjicah. 

D.S. 



PROTI POJAVOM KRŠENJA 
ZAKONITOSTI 

ZAOSTRENO 
KAZNOVANJE 

Večj'ih recsultatov v spoštovanju zalcomitostá ni mo-
goče doseči brez ustrecmega dela mnogih drugih, ne-
pravosodnih, organov. Tu v prvi vrsti mislimo na delo 
delavske kontrole, komiisij za ugotavljanje izvora pre-
moženja, davčnih in in&pekoijskih služb. Kljub temu, 
da so doseženi nekateri psremiki, pa je moč trditi, da 
delavska kontrola v mnogih TOZD in delovnih organl-
aaci,jah ш zaživela in njena aktivnost ne ustreza na-
menu teh organov. Prav tako v večini občin na naSem 
oibmočju slabo delujejo komisije za iigotavljanje izvora 
premoženja, nekatere pa se sploh še sestale niso. In-
špekcijske službe niso ustreaaio 2asedene in zato tudi 
premalo učinkovite. Podobno bd lahko trdili za raz 
mere na področju davčne politike. 

To so bffle osrednje ugotoviitve, izrečene na seji se-
kretariata medobčin^ega sveta ZKS Celje, ko je ob 
ravnava! uresničevanje .oklepov predsedstva CK ZKJ in 
izvršnega komiteija CK ZKŠ o spoštovanju zaikonitostt. 
V medobčinskem svetu ZKS Celje so se dogovoriM za 
več skupnih nalog. Razgovori K)dnilkov, predsitavnikov 
družbenopolitičnih organiaaxsj, občinskih skupščin, služ-
be družbenega knjigovodstva in uprave javne varnosti 
kot vpeljana obUka sodelovanja v borbi proti kršenju 
Bakonitosti, so že dale nekatere rezultate, zato jih bodo 
negovali Uidà v bodoče. 

Sekretariat je bil enoten v oceni, da še nismo do-
se l i večjih uspehov v premagovanju miselnosti, da je 
vse, kar je v interesu delovne organizacije tudi v inte-
resu družbe. Se vedno je namreč dosti primerov, k) 
dokazujejo, da se le počasi oblikuje nova poslovna mo 
rala in drugačen odnos do spoštovanja zakonitosti. So 
vedno nismo opravili s tako imenovanimi koristni^mi 
malveraacijami. Dosti je primerov neupravičene »inve 
sticijske ihte« In ceda vrsta samoupravnih sporazumov 
in družbenih dogovorov se ne spoštuje, kar zahteva 
oikrepljeno delovanje organiziranih socialističnih sil. 
K bolj organizirani bitko za spošto^fanje zakonitosti bo 
pe^spevalo tudi usklajeno in organizirano delovanje in-
špekcijskih slTižb po občinah. Zato so na seji podprli 
dosedanje priprave za ustanovitev medobčinskega in-
gç>ekcijskega organa $n se dogovorili, da mora nadalj-
nja aikcija za ustanovitev in delovanje tega oigana teči 
tako, da bo s prihodnjim letom pričel z delom. 

Analiza kazsnovalne ix>litike področnih občinskih so 
dišč, kakor tudi okrožnega sodišča, dopušča ugotovitev, 
da se v letošnjem letu zaostruje kaznovalna politika v 
kaznivih dejanjih zoper narodno gospodarstvo, uradno 
dolžnost in družbeno premoženje. Poostren veter v 
kaznovalni politiki bo tudi prispeval, da stopimo na 
prste pojavom, ki so zajedali v narodno gospodarstvo 
In družbeno premoženje, je bàio rečeno na seji sekre 
tariata. -an 

SLOVENSKE KONJICE 

PRIREDITVE 
OB PRAZNIKU 

ČETUTIiK, 9. oktobra 

— strelsko tekmovanje 
— ob 11. uri otvoritev nove telovadnice piri Osnovu) 

šoli »Ljubo Sercer« v Ločah 

РГУГЕК. 1». avgrusta 

— otvoritev dveh novih proizvodnih hal OZD Kiooius 
Slovenske Konjice 

— ob 13-30 filmska predstava Povest o dobrih ljudeh 
v Kulturnem domu v Slovenskih Konjicah. Predstav 
vili se bodo tudi ustvarjalci filma 

SOBOTA, 11. avffu.sta 
— oto 9. uri otvoritev Posebne osnovne šole in novega 

otroškega vrtca v Slovenskih Konjicah 
— ob 10. un regijsko gasilsko tekmovanje na nogo-

metnem igrišču v Slovenskih Konjicah 

— ob 17. un svečana seja občinske gasilske zveze v 
fx>častitev 20-letnice obstoja 

— ob 19.:îO nastop folklorne sfcupine iz pobrateaae ob 
čine Kosjerič in moškega pe^^ega zbora Svoboda 
Zreče. Prireditev bo v Kiüturnem domu v Sloven-
skih Konjicah 

\ЕПК1Л.\, 12. oktobra 

— ob 9. un slavnostna seja občinske skupščine m 
družbenopolitičnih organizacij občme Slovenske Ko-
njice, združena s kulturnim programom. Slavnostna 
seja bo v obratu družbene prehrane Konusa v Slo 
venskih Konjicah 

— ob 11. un otvoritev razstave slikarskih del Jožeta 
Horvata-Jakija in njegovega sina Gorana v osnovni 
šob Dušana Jereba v Slovenskih Konjicah. Razstavo 
bo otvori! pisatelj Tone Svetina. 

DEMONSTRA-
CIJE V CELJU 

Mhiuli petek dopoldne 
je bilo na celjskih ulicah 
zelo živahno. Dijaki celj-
ske Gimnazije ho namreč 
protestirali zaradi uboja 
baskovskih rodoljubov, 
študentov in proti zločin-
ski Frankovi vladi. Hkra-
ti pa so bile to demon-
stracije proti vsem reak-
cionarnim silam v svetu. 

Na sliki: Prizor s celj-
skih ulic. 

JANEZ VEDENIK 

TDF75 

PRIPRA VE 
Le malo časa nas loči od 

8. decembra, ko bo svečana 
akademija pomenila začetek 
Tedna domačega filma v Ce-
lju. Letos bo trajal od 9. do 
16. decembra. Pred dnevi se 
je na svoji prvi seji sestal 
organizacijski odbor, ki mu 
predseduje glavni in odgovor-
ni urednik NT in RC Bojan 
Volk. Kam segajo letošnja 
programska prizadevanja? 
Vsekakor dlje, kakor so lan-
ska. saj smo ob zaključku 
lanskega leta TDF sklenili, 
da moramo prihodnjega vse-
binsko obogatiti in to vse-
stransko. To pomeni, da bo-
mo ob premierah in vseh 
filmskih predstavah še bolj 
poglobili in vsebinsko kon-
kretizirali tiste spremljajoče 
prireditve, ki so v lanskem 
letu dale toliko odmeva, 

Ce dojemamo TDF kot 
konkretno kulturno akcijo, 
če to razumemo kot pomem-
bno dejstvo v procesu po-
družbljanja kulture in n je 
ne samoupravne odprtosti, a 
obenem tudi krepitve, potem 
so vsa številna srečanja film-
skih delavcev, poklicnih in 
nepoklicnih, s predstavniki 
zdniženega dela v neposred-
ni proizvodnji in v šolah 
najboljši dokaz, kako je tre-
ba približevati filmsko umet-
nost tistemu proizvajalcu, ki 
jo tudi financira in pričaku-
je od nje delež duhovnega 
angažiranja. Letos bodo raz-
širjena srečanja s filmskimi 
delavci v organizacijah zdru-
ž e n j a dela. Tudi v šole v 
občini bodo prišli. Imeli bo-
mo tri razstave: razstavo 
jugoslovanskega in svetovne-
ga filmskega plakata, razsta-
vo o 30-letnici jugoslovanske-
ga filma m razstavo založ-
niške dejavnosti s področja 
filma. Pripravili bomo tudi 
več posvetov na različne te-
me. Ena njih bo vloga žen-
ske v slovenskem filmu (mi-
šljene so fiinxske vloge, ume-

tniški liki), načrtujemo raz-
govor o neposredni filmski 
proizvodnji v Sloveniji. 

Najbrž bomo letos tudi 
videli filme iz treh držav v 
razvoju in sicer filme iz 
Egipta, Mehike in Indije. 
Z ambasadami omenjenih dr-
žav smo že navezali stike. 
Več o samem filmskem de-
lu bomo poročali prihodnjič. 
Tudi letos bomo izdali pla-
kat, filmsko publikacijo in 
vrsto biltenov. 

Teden domačega filma v 
Celju ima letos obsežne nalo-
ge. Toda ne po naključju, še 
manj skozi prizmo ambicije 
po megalomanstvu. Zaveda-
mo se samo naloge, koliko 
dela nas še čaka, če hočemo 
na suveren, strokoven, a ven-
darle poljuben in popularen 
načm približati to sedmo 
umetnost delovnim ljudem, 
saj ima s svojo sporočilnost-
jo, umetnostjo svoje govori-
ce in si>ecifiko izražanja toli-
ko povedati, dati toliko le-
pote, žlahtnosti in obenem 
razmišljanja, da bi bila veli-
ka škoda, če bi ta prizade-
vanja šla mimo nas. 

In najbrž še nš te pozabili: 
že v eni prejšnjih številk 
smo zapLsali, da sta pokro-
vitelja letošnjega TDF Cin-
karna in EMO, glavni orga-
nizatorji pa NT in RC, drušr 
tvo slovenskih filmskih de-
lavcev, Viba film, revija Stop 
in kinopodjetje Celje. 

DRAGO MEDVED 

OB TEDNU OTROKA 

VSAKEMU SVOJE 
Kej se letos v tednu otroka srečujemo z medna-

rodnim geslom — D A N E S D E K L I C A , J U T R I 2 E N A , 
smo tudi v lastnih programih posvetili tej temi naj-
več pozornosti. Sli smo še dalj m po analogij: obli-
kovali geslo — E N A K E P O G O J E Z A V S E S T R A N S K I 
R A Z V O J V S A K E M U O T R O K U , ker se dobro zaveda 
mo, da se enakost ali neenakost odmerja že v zibeli. 
Ne moremo namreč mimo ugotovitve, da obstajajo 
razlike med občinami, kjer otroci žive in ustvarjal-
no delajo in med občinami, kjer je za otroke zago-
tovljen le žavljenjski minimum. 

Ta teden pa se poleg gesla, ki enači vse otroke, 
zavzemamo tudi zato, da bomo uresničevali programe, 
ki jih sprejemajo občinske zveze društva prijateljev 
mladine, v njih je, tudi v celjski, nanizanüi vrsta 
dejavnosti, ki naj v letošnjem letu zažive. Na prvem 
mestu med njimi je povdarek na vzgojni dejavnosti 
Izven šole. 

Pobuda prihaja od vzgojiteljev, uresničevali pa naj 
bi se v krajeTOih skupnostih, kjer naj bi uredili pro-
store za otroke. 

Istočasno, ko iščemo materialne možnosti v po-
sameznih krajevnih skupnostih, pa se že rojeva misel, 
da bi se pnčel graditi rekreacijski center za otroke 
celjske občine. Misel še ni do kraja dorečena, ker 
bodo o njej še veliko razpravljali, kljub temu pa 
lahko zapišemo, da se snuje program, ki naj bi v 
rekreacijskem centru na Golovcu, zadovoljeval tud, 
mladež. Na svojski način, seveda, vendar v sestavi re-
kreacijskega centra. 

če bo misel rodila rezultate, ne vemo. Je pa ta 
pobuda hvalevredna in kaže na to, da otroke ne zane-
marjamo. Ta očitek je namreč pogosten, kadar je 
govora o tem, da imamo premalo vzgojno varstvenih 
ustanov. Le-teh smo zadnja leta v Celju veliko zgra-
dili in prav v tem tednu odpiramo zadnjo, ki je bila 
v petletnem načrtu. 

Vrtec na Lavi bo pomembna obogatitev za obre 
menjene starše, ki imajo dojenčke. Vrtec bo imel 
namreč tudi oddelek za dojenčke, ki je bil v Celju 
preprotreben. 

še ena otvoritev je bila v Celju za teden otroka 
predvidena — uradna otvoritev otroškega dispanzer-
ja. 2al, zaradi nedospele opreme ni bila izvedljiva in 
bo otvoritev sledila v najkrajšem času. 

Ob tednu otroka so v Celju skušali narediti največ, 
Potegnili so črto pod opravljeno delo in programirali 
najtežjega — vzgojnega 

Pri tem pa mislimo, da so na pravi poti, ker pelje 
v smer kot smo se ob lednu otroka domenili — enake 
pogoje za vse, ne oziraje se, kje otroci žive. 

ZDENKA STOPAR 

IIABNO ČEZ CESTO Z lanskega sreianja f U u u ^ delavcev na osaovnl 5oU »Slavka Slandra« v Celju. 



SAMOPRISPEVEK 

Otroški vrtec na Lavi — Ostrožnem tik pred otvoritvijo. Zato v teku še zunanja ureditev dela na okolju in drugod. . . 

Sklad za gradnjo osnovnih 
šol in vzgojno varstvenih 
zavodov občine Celje, torej 
sklad, ki upravlja s sredstvi 
Itrajeivnega samoprispevka, 
se lahko pohvali, da izpol-
njuje sprejeti delovni načrt 
T celoti. In še več — v ča-
sovnih terminih ga močno 
prehiteva, kar pomeni, da 
so vse naložbe tudi razmero-
ma cenejše kot bi bile, če bi 
se držaili sprejetih rokoiv. 
Navzlic temu (inflacija) be-
ležijo podražitve pri vseh 
delih. 

Iz referendumskega načr-
ta je v celoti uresničen pro-
gram gradnje vzgojno var-
stvenih zavodov. In to eno 
leto pred rokom. Dobili smo 
nove zavode na Hudinji, 

Otoku, v Storah in na Ostro-
žnem. Iz načrta osnovnih 
šol pa ostaja zaenkrat le še 
nova šola na Ostrožnem, 
vse drugo je v celoti ali del-
no napravljeno. To velja za 
novo osnovno šolo »Slavka 
šlandera« na Otoku, za pri-
zidek osnovni šoli v Vojniku, 
za prizidek na Poluilah in 
za telovadnico na Dobrni. 
Pa tudi graditeiv nove osnov-
ne šole na Ostrožnem ni v 
zamudi. Začeli jo bodo eno 
leto pred rokom! 

Sklad je od prvega marca 
1972. leta pa do konca av-
gusta letos zbral nekaj nad 
štiri milijarde staTih dinar-
jev sredstev, od tega samo 
na račun samOprisjvevka ne-
kaj nad tri milijarde starih 

dinarjev. Skoraj prav tolik-
šni so bili tudi izdatki. 

Povsem končana so dela 
pri gradnji telovadnice na 
Dobrni, medtem ko osnovna 
šola »Slavka èlaaidra« na 
Otoku sedaj še sama in s 
pomočjo nekaterih samo-
upravnih interesnih skujp-
nosti ter delovnih kolekti-
vov rešuje urejanje prostora 
severno od stavbe. Precej 
problemov je bilo pri grad-
nji prizidka osnovne šole v 
Vojniku, čeprav se je pouk 
v novih prostorih že začel 
z majhno zamudo, kaže, da 
dela formalno ne bodo skle-
njena v tem letu. Boleče 
I>a so tudi podražitve, ki 
znašajo okoli 300 milijonov 
starih dinarjev. 

še huje se zapleta pri grad-

nji prizidka osnovne šole 
na PoLulah. Nova zahteva 
po gradnji zaklonišča je pov-
zročila spreminjanje načrta. 
Za ta dela seveda ni bilo 
finančnega kritja. Potem je 
začel gradbeno jamo za za-
klonišče zasipati plaz. In 
spet so bile tu intervencije, 
dodatni stroški itd. Dela se 
zdaj sicer nadaljujejo, toda 
z osemmesečno zamudo. 

In Lava — Ostrožno? Po 
delovnem načrtu mora biti 
projektna naloga za «radnjo 
te osnovne šole izdelana v 
letošnjem oktobru, načrti 
aprila prihodnje leto, prvo 
lopato pa naj bi zasadili 
okoli prvega maja 1976. leta 
in šolo dokončali do avgusta 
1977 leta. Torej eno leto pred 
rokom! 

KONUS KONJICE 

Jutri bodo v konjišem 
Konusu svečano otvorili 
dve novi proizvodni hali, 
katerih skupna vrednost 
znaša 15,5 milijard starih 
dinarjev. Hali Celtexa in 
Koterma je Konus zgra-
dil deloma z lastnüni sred-
stvi, deloma pa s kredi-
ti ljubljanske banke. Obe 
tovarni bosta izdelovali 
artikle, ki pomenijo no-
vost v jugoslovanski pro-
izvodnji. Tako bo Koterm 
proizvajal poseben tip nia-

kotlačnega polietilena, ki 
bo služil predvsem za ob-
rabne dele strojev v pa-
pirni, tekstilni, strojni in 
prehrambeni industriji, 
Celtex pa bo izdelov^ 
umetno usnje na bazi ce-
luloze, ki ga bodo skoraj 
v celoti uporabljali naši 
čevljarski proizvajalci. V 
obeh proizvodnih halah 
bodo na novo zapyosllll 
nekaj čez 120 delavcev, od 
tega okrog 100 v Koter-
mu. V Konosu računajo. 

da bodo v Kotermu po-
stOFK>ma dosegli 10 milá-
jard starih dinarjev bru-
to realizacije in kapacite-
to 500 ton gotovih izd^-
kov, medtem ko naj bi 
znašala bruto realizacija 
Celtexa 6—9 milijard sta-
rih dinarjev ob letni pro-
izvodnji 2000 do 3000 ton 
gotovega izdelka. Vseka-
kor postavke niso visoke, 
še posebej ob dejstvu, da 
je povpraševanje tako po 

izdelkih Koterma, kot tu-
di Oeltexa, izrediK) veliko. 

Z jutrišnjo otvoritvijo 
novih proizvodnih hal se 
bo tudi Konus vključil • 
praznovanje občinskega 
praznika, ki bo v konjiški 
občini še toliko bolj sve-
čano zaradi otvoritev no-
vih gospodarskih hal, pa 
tudi številnih objektov 
družbenega standarda. 

D. 8. 

TOVARIŠ STANE LESJAK, 
podpredsednik IS Sob Žalec 

Na aprilski seja občin-
ske konference Zveae ko-
munistov Žalec so oceni-
li rezultate uveljavljanja 
ustavno opredeljenega 
družbenoekonomskega p>o-
ložaja delavcev v združe-
nem delu in občanov v 
družbenopolitičnih skup-
nostih žalske občine. Eden 
izmed sklepov te seje je 
bili tudi ta, da je treba 
pospešiti delo na pKMiroč-
ju oblikovanja temeljnih 
organizacáj združenega 
dela. Na seji je bdlo ta-
krat rečeno, da ima po-
goje za ustanovitev te-
meljnih organizacdjj zdru-
ž e n j a dela dvajset orgar 

rkizacij in da procesi v ob-
likovanju temeljnih oi-ga-
niizacij že potekajo v de-
vetih delovnih organizaci-
jah. V ostalih naj bd se 
to zgodilo najkasneje do 
konca letošnjega leta. 

Občane žalske občane 
zanima, kako daleč ste 
prišli s to akcijo, ker ima 
človek občutek, da je po-
nekod nastalo mrtvilo na 
tem področju. Torej, kar 
ko daleč ste v občini Ža-
lec s poglabljanjem samo-
upravndh odnosov? 

Za Vaš odgovor že v na-
prej lepa hvala! 

JANEZ VEDENIK, 
novinar 

CELJE PODPIRA 
SPORAZUM 

Pi-edsedstw občinske konference SZDL je v torek na 
sejd podprlo pogodbo in saporaizum med SifTìJ in Itaiijo in 
pKxsitivno ocenilo ves potek priprav na dogovor. Naglasilo 
je, da pomeni ta pogodba in siporazum čvrsito odločanje Ju-
gosdavitje, da sitalno prispeva svoj delež k popuščanju med-
narodne ixapetositi in k odpravljanju vtseh možnih iavorov za 
mednarodne konflikte. Dogovor pa tudi predstavlja izueanen 
dogodek v uresničevanju sklepnega dokumenta helemške 
konference o evropski varnosti in sodelovanju, Predsedstvo 
občinske konference SZDL se je odločilo, da v celjski ob-
čini spodbtidi širšo razpravo o aktualnih mednarodnih do-
godkih. Pripravili bodo posebne vsebinske teae, v katerih 
bodo opredeljene temeljne smernice naše zunanje politike 
in razsežnosti najpomembnejših mednarodnih dogodkov v 
tem letu, še posebej pa 30-letnica OZN in podpis spora-
zuma in pogodbe z Italijo. Nosilci informacij in razprav 
na razširjenih sejah samoupravnih in poliltičmh vodsitev v 
TOZD in krajevnih skupnosti bodo komisije za mednarodne 
odnose pri komiteju OK ZiKS Celje, sindikat in SZDL. Pred-
sedstvo se je tudi zavzelo za še večje ixxiruèbljanje zamanje 
politike s n u in ustanovilo koordinacijski odbor za medna-
rodna vprašanja. 

ALBIN REHAR 
V se&eminpetdesetem letu starosti je v ponedeljek, 

umrl za dolgoletno mučno boleznijo znani akivist AL-
BIN REHAR iz Petrovč. 

Pred osmimi leti ga je sredi največje ustvarjalnosti 
zadela možganska kap, tako da je moral v pokoj. Pred 
tem je bil ditrektor šempeterskega Agroservisa, ki se 
je sedaj razvilo v močno podjetje SIP. Prve korake га 
razvoj te delovne organizacije je prav gotovo napravil 
neumorni Albin Rehar, človek s izkušnjami, ki si jih 
je pridobil s svojim prizadevnim delom na družbeno-
političnem področju. 

Opravljal je številne funkcije. Tako je bil partijski 
sekretar v štorski železarni, član okrajnega ter ob-
činskega komiteja Zveze komunistov, v letih 1955 do 
1960 pa je bil podpresednik Skupščine občine Žalec. 

Najbolj pomembno pri vsem tem pa je to, da je 
bil vseskozi človek v pravem pomenu besede, zato so 
ga ljudje spoštovali im ga imeli radi. še posebej je 
bil priljubljen med delavci, ko je bil še direktor šem-
petrskega Agroservisa. 

Včeraj so se na žalskem pokopališču od njega poslo-
vili svojci, številni prijatelji in znanci ter predstavniki 
Ortižbenopolitičnih organizacij. Jože Jan, predsednik Iz-
vršnega sveta Skupščine občine Žalec je še enkrat opi-
sal vso njegovo bogato življenjsko pot, pot človeka, ki 
je pravzaprav vse svoje življenje posvetil za boljši 
danes in jutri. 

V srcih žalskih občanov pa bo nedvomno za vedno 
ostal kot zgled pravega revolucionarja, ter doslednem 
in poštenega človeka. J. V-

RADEČE 

REKREACIJA 
sport m rekreacija imata v danaánjem tempu življenja 

pomembno vlogo v procesu zidruženega dela. Do tega spoz-
nanja je prišla tudi papirna indtustrija v Radečah, ki posve-
ta rekreaciji znotraj kolektiva veliko pozornost. Z irvaja-
njem repubiliákih in zjveszmih delarvslkih športnih iger, se je 
športna dejavnosit še IxÄj rasvifla. 

Tekmovanje v stredjanjoi so zaupaü pa,pimičarjem iz 
Radeč. Oгgaлзizacijsikí odbor se je resno lo® dela in tek-
movanje v zadovoljiSitvo teikmovalcev ter ostalih tudi iz-
redno uspešno izpeljali. Otvoritev tefcmovanja je bila zjelo 
slovesna s povorko ^rtni^kov od donaa TVD Partiiaaia do 
t^a v Eadečaih. 



KOMENTAR 

NALOŽBE Z 
NAPAKO 

Ce bi zbrali podatke o tem, koliko je bilo v zadnjem 
obdobju t> Celju vloženega denarja za izgradnjo novih 
proizvodnih zmogljivosti in če bi sodili o naložbah 
zgolj stega, kvantitativnega vidika, potem naša sodba 
o uspešnosti minule investicijske dejavnosti niti ne bi 
bila tako slaba. Nasprotno, ugotovili bi, da je bilo 
vlaganj pravzaprav kar precej in da po tem celjsko 
gospodarstvo niti ne zaostaja dosti za drugimi obči-
nami, podobnega obsega in strukture gospodarstva. 

Seveda pa je samo kvantitativni vidik ocenjevanja 
naložb nedvomno preveč enostranski in zato nepopoln, 
saj v bistvu zavaja v napačno zaključevanje. Nedavno 
zbrani podatki o tem, kakšen je čas gradnje novih ob-
jektov, kakšna je struktura investicije glede na osnovna 
in obratna sredstva, kakšne so dejanske kapacitete in 
kako je a zaposlenimi v teh objektih, pa kažejo na 
dosti drugačno sliko, ki niti slučajno ni ugodna. 

Prva ugotovitev, ki izhaja iz zbranih podatkov je ta, 
da praktično ni bilo objekta v minulih letih, ki bi bil 
zgrajen v času, kot je to bilo predvideno. Povsod so 
nastajale časovne prekoračitve,, ponekod manjše, dru-
god večje, tudi take, ki so trajale domala tri leta. Za 
gradnjo obrata EMOTERM je bilo na primer predvi-
deno, da bo potrebno 19 mesecev, dejansko pa so za 
gradnjo porabili kar 48 mesecev. Seveda pri tem ni 
mišljena gradnja v ožjem pomenu besede, temveč se 
šteje v to tudi ves potrebni čas za nameščanje opreme 
in njeno funkcionalno usposobitev. Podobno kot pri 
EMOTERMU je tudi pri drugih objektih vse od TITAN-
DIOKSIDA, do Tehnomercatorjevih skladišč. Kaj takš-
ne časovne zakasnitve pomenijo, ni težko ugotoviti. 
Zaradi zakasnitev naraščajo investicijski stroški, saj se 
cene gradnje objektov nenehno vdigujejo in s tem pri-
haja do prekoračitev in nepokritih naložb. Poleg tega, 
da je treba za nove objekte ob izgotovitvi dejansko 
odšteti dosti več, kot je bilo z elaboratom predvideno, 
pa je med negativne posledice štite še to, da z zakas-
nitvami pri gradnji prihaja tudi do zamud pri obrato-
vanju novih zmogljivosti in tako nastaja izguba plani-
ranega dohodka, ki bi ga delovna organizacija sicer 
ustvarila, če bi bil objekt pravočasno nared in uspo-
sobljen za proizvodnjo. Nemalokdaj se pri zakasnitvah, 
če so te daljše, pojavijo še problemi s tehnologijo, pa 
kalkulacijami, zato se potem primeri tako, da ekonom-
ske analize pred gradnjo in ob njenem začetku kažejo 
na visoko rentabilnost in ekonomičnost naložbe, ko pa 
objekt prične z obratovanjem, donosnost močno zdrs-
ne, niso pa niti osamljeni primeri, ko se načrtovani 
dohodek kar naenkrat spremeni v izgiibo. Izkušnje 
nam potrjujejo tudi takšne primere. 

Kaj torej storiti? Vzrokov za hudo zamujanje pri 
gradnji in funkcionalni usposobitvi novih tovarn je 
veliko, razmejimo pa jih lahko na povsem objektivne, 
pa tudi subjektivne. Na koncu koncev je to več ali 
manj vseeno, kajti le redko (ali pa nikoli) kdo 7iosi 
za to tudi ustrezno odgovornost in posledice. Vsekakor 
bo v bodoče potrebno zagotoviti, da se bodo novi 
objekti že pri načrtovanju dejansko uskladili z real-
nimi možnostmi in da bodo odgovorni dejavniki potem 
tudi redno bdeli nad tem, da se bodo dela opravljala 
v rokih kot so bili postavljeni. Seveda je to lažje zahte-
vati kot pa storiti! Pa vendar, tako kot je bilo doslej, 
v bodoče ne bo moglo več biti, kajti negativne posle-
dice zakasnitev so v resnici dosti večje, kot pa jih'je 
možno videti takoj. Večja odgovornost tudi na tem 
področju bo več kot nujno potrebna! 

BERNI STRMČNIK 

VELENJE 

DELEGACIJA 
ESTONSKE SSR 

V GORENJU 
V Л'е1еп,)ц je bila na obisliu dclegacija estonske SSR, ki 

ee mudi na desetdnevnem obisku v Sloveniji. Delegacijo so 
najprej sprejeli predstavniki občinske skuiiščiiie in družbe-
nopolitičnih organizacij Velenja, nato pa so obiskali tovar-
no gospodin.)ske opreme Gorenje Velenje. 

V velenjski tovarni bele telmike so se gostje zadržali na 
kratkem razgovoru s predstavniki družbenopolitičnih orga-
nizacij in vodstvom podjetja. Predstavili so jim delovno 
organizacijo, ki je pred 23 leti začela z 12 delavci, danes pa 
dela v tovarni že 7000 ljudi. V razgovoru so omenili tudi iz-
voz Gorenja v SZ, kamor je Choren je letos Izvozilo že 50.000 
štedilnikov. 

»Prav takšen električni štedilnik imam doma!« je med 
ogledom prospekta dejala podpred-sednica prezidija vrhov-
nega sov.jeta estonske SSR, in poudarila, da so štedilniki 
«eJo kvalitetni. 

Članice in člani delegacije estonske SSR s»o si nato z ve-
likim zanimanjem ogledali proizvodnjo bele tehnike v TOZD 
hladilna t€áuiika, TOZD štedilniki, TOZD pralna tehnfica In 
Vffosiore družbene in-ehraoe. H. J. 

PO IX. ZLATARSKI RAZSTAVI 

ŽIVLJENJE TEČE DALJE 
Tudi tretja celjska jesen-

ska prireditev je za nami. V 
nedeljo zvečer so namreč za-
prli še deveto mednarodno 
zlatarsko razstavo, in tako so 
so vse tri prireditve: osmi 
sejem obrti, druga razstava 
igrač in deveta mednarodna 
zlatarska razstava prešle v 
zgodovino. 

Življenje teče dalje. Celje 
je spet v svojih starih, mir-
nih kolesnicah. Nič več utri-
pa sejemskega mesta. Toda, 
toje hkrati že napoved novih 
priprav na prihodnje razsta-
ve, sejem itd. 

Deveta mednarodna zlatar-
ska razstava je uspela. O tem 
ni dvoma in tudi tista pre-
vidnost o napovedih glede 
obiska, je bila odveč. Tudi 
zlati nakit je privabil lepo 
število gledalcev in občudo-

valcev. Kar okoli dvajset ti-
soč. To pa je več kot so pri-
čakovali organizatorji. 

Obisk je torej potrdil, da 
bo lahko zlatarska razstava 
tudi v prihodnje samostojna 
sejemska prireditev. Navzlic 
Golovcu si bo ohranila se-
danji ambient — lapidarij 
pokrajinskega muzeja. To je 
vsekakor edinstven prostor 
in škoda bi ga bilo ijozabiti. 

Razstava pa je uspela tudi 
v poslovnem smislu. Samo 
kolektiv celjskih zlatarn je v 
tem času sklenil novih po-
godb za okoli dve milijardi 
starih dinarjev. Vrh tega so 
se pričeli razgovori z znano 
zahodnonemško firmo gle-
de dobave celjskih zla-
tarskih iEdelkov, predvsem 
tistih, ki so letos bili na 
razstavi. Takšnih in podob-

nih poslovnih stikov, obetov 
pa je še dosti več. Celjski 
zlatarji so namreč imeli v 
tem času številne razgovore 
s svojimi poslovnimi partner-
ji in drugimi iz evropskih in 
drugih dežel. 

In še na nekaj je treba 
opozoriti. Letos se je prvič 
zgodilo, da so se pri ocenje-
vanju razstavljenih izdelkov 
srečali domači proizvajalci 
in oblikovalci s tujimi. V 
tem boju domači niso zao-
stajali. Sicer pa je bila tek-
movalna primerjava na vsak 
način koristna, predvsem za 
domačine. Bržčag je dala no-
vih spodbud. 

Kolektiv celjskih zlatarn je 
lahko ponosen na minulo pri-
reditev in na vrsto drugih, 
ki so spremljale razstavo. 

Več kot uspel je bil vê ^ 
baročne glesbe z mini rew 
razstavljenega zlatega nakjt 
Celjski zlatarji se lahko p 
našajo tudi z olimpijsko ^ 
lekcijo značk. Tudi ta govQ 
o svetovni kvaliteti. Pa ji j 
cimo tudi olimpijska. 

Sicer pa so se v tem Ц 
zvrstila še druga srečanja ] 
podelitev prizsnanj najboljši) 
kupcem zlatega nakita, nj 
boljšim plačnikom, najbo 
šim iskalcem zanačk itd. ^ 
je bilo tudi obdobje, ko i 
družbeno politične organij 
cije zlatarne razvile svoj pi 
por. To je bil skratka Izi 
dno razgiban čas, ki je znoi 
uveljavil celjsko zlatarno | 
z njim vred Celje kot sre< 
šče našega zlatarstva. 

M. B021 

CELJE 

KDAJ BLAGOVNA HIŠA 
Kaj nam nudijo trgovine 

na malo? Kakšna je zaloga? 
Zadostna, pomanjkljiva? 
Vprašanja, ki so se sama po 
sebi odpirala na zadnji »seji 
članov izvršnega sveta celj-
ske občinske skupščine. In 
ugotovitve? Nič kaj razsvese-
Ijive, v nekaterih primerih, 
ki jih pa ne gre iK>sploševati 
in so le zrcalo redkih, celo 
porazne. 

Kritične besede so veljale 
tako izbiri, zalogi kot tudi tu 

m tam postrežbi. Stanje ima 
svoje vzroke v objektivnih 
pa tudi subjektivnih odnosih. 
Kdo je namreč kriv, če je 
na primer določeno blago v 
skladišču, v trgovini na dro-
bno pa ni. In kako bi opra-
vičili primere, ki so jih po-
stregli člani izvršnega sveta 
(!), da so bili pri obračunu 
ob nakupu blaga ogoljufani.? 

Sicer pa je treba povedati 
še nekaj. Trgovina na malo 
v Celju že zdavnaj ne gre v 

korak s povpraševanjem. Lo-
kalov je premalo. Po prome-
tu glede na prodajne povr-
šine trgovine na malo je 
Celje na tretjem mestu. To 
ni razveseljivo dejstvo. Go-
vori o gneči, stiski, o pre-
majhnih skladiščih in tudi 
zato o majhni možnosti za 
ustrezno zalogo. Zato poziv, 
naj Se čimprej prične akcija 
za graditve nove blagovne 
hiše v Celju. Akcija je prav-
zaprav že stekla, saj so se 

je v okviru Dobrine lotile t 
trgovske delovne organizsi 
je. In rešitev? Po vsej w 
j etnos ti v času tekočega si 
dnjeročnega načrta. Torej i 
Ш0. leta! 

Razprava o teh in drug 
problemih je opozorila še i 
nujno povezavo potrošnika 
trgovci, na delo svetov p 
trošnikov in podobnih orj 
nov. V okviru Dobrine 
delo v teku! 

In ko je beseda tekla še 
gibanju cen iz občinske p 
stojnosti, to je cen, ki mi 
drugim veljajo 2sa komunali 
storitve, obrt itd., so ugot 
vili, da Celje ni v nobena 
primeru kršilo dogovora 
letošnjem gibanju cen. V o 
loti se niso povečale za 171 
Nekoliko drugače pa je s st 
narinami. To pa je probi« 
ki zadeva republiški oziror 
celo jugoslovanski dogovor 
stanarinah v letošnjem let 
Zato bo na rešitev tega vpi 
šanja treba počakati. 

Nekaj problemov v tej zi 
zá pa se pojavlja v zaset 
obrti, kjer so se mojs 
zaiašli v nič kaj prijetni 
položaju glede izpolnjei 
nja kolektivne pogodbe 
osebnih dohodkih. Vpra 
nje, ki je odprto in ki i 
izvršni svet tudi na tej s 
ni dal odgovora. S 

LAŠKO 

DOLG ZA NAZAJ 
Na sobotni seji občinske 

skupščine je bila osrednja 
točka dnevnega reda razpra-
va o analizi gibanja gospo-
darstva v prvem polletju. 
Analizo je pripravil izvršni 
svet. Ugotavlja, da je kljub 
doseženi akciji za uresniči-
tev resolucije o družbeno-
ekonomskem .razvoju občine, 
stanje v gospodarstvu še ve-
dno v zaostanku za uspehi 
v regiji in v republiki. Do-
gaja se celo, da nekatere 
TOZD izplačujejo višje oseb-
ne dohodke, čeravno niso po-
večale produktivnosti, nas-
protno celo poslabšuje se. 
Takšne so na primer TOZD 
izolacij v TIM Laško, nadalje 
BOR, SOPOTA (ki posluje 
z izgubo). Papirnica, »Merx« 
in gostinsko podjetje Rade-
če. To gotovo ni stabilizacij-
sko obnašanje. Daljša ali 
krajši čas so bili blokirand 
bančni račund v VOLNI, BO-

RU, radeški OBNOVI in SO-
EK)TI. Prekomerne zaloge 
imajo ТШ Rimske Toplice, 
BOR, Sopota, Papirnica, Mu-
flon, VOLNA, Pivovarna, Ko-
ra in drugi. Tekstilna indus-
trija VOLNA »razpolaga« z 
zalogami, ki odgovarjajo 70 
dnevni proizvodnji. Mnoge 
delovne organizacije pesti po-
manjkanje obratnih sredstev. 
Slabo je tudi z izvozom, ki 
je nižji kot lani in znaša le 
en samcat odstotek celotne-
ga dohodka gospodarstva v 
občini. 

Razprava o tej anali2à je 
bila šibka, šele po dokaj 
kritični spodbudi člana fevr-
šnega sveta so se v zboru 
združenega dela oglasili ne-
kateri delegati, ki pa so v 
glavnem poudarjali t^ave, ki 
naj bd bile zamaj dosega de-
lovnega kolektiva. Seveda je 
zelo osupljivo odjeknilo spo-
ročilo, da v nekaterih pod-
jetjih ležijo stabilisacijski 
programi v predalih, da pa 
ponekod sklepov 9. seje ob-
čir^ke skupščine sploh pre-
brali niso. 

Na seji so torej sklenili, 
da ne bodo sprejeli nobene-
ga novega dokumenta, da je 
za večino delovnih organiza-
cij že DOLG ZA NAZAJ do-
volj velika naloga. 

V celoti pa so razmere v 
občini, tako kot je stanje tu-
di v regiji, zadovoljive, ven-
dar bi mogli storiti več, za-
to Je treba zaostriti vpraša-
nje osebne odgovornosti, za-
gotoviti obratna sredstva, 
kjer je to potrebno, storiti 
pa bo treba tudi kak premik 
v kadrovsiš politiki, l^er bo 
dokazano, da kdo noče ali 
ne more razumeti novih po-
gojev gospodarjenja. 
No, kar zadeva razipravo na 
seji, kî vsaj s strani delega-
tov združenega dela nd bila 
prepletena s predlogi ter na-
črti sa boljše gospodarske 
usp^ia, bd lahko rektt le 

dvoje: 
Ф najprej to, da delegaci-

je v delovnih organizacijah 
še vedno niso v »kursu« do-
gajanja in problematike. 

• Da še vedno najraje go-
vorimo o vzrokih in krivdi 
zunaj delovne organizacije, 
ter da se še vedno ne spri-
jaznemo z dejstvom, da v 
svetu vlada krizno obdobje 
in da ne moremo delovati s 
konjunkturnimi gospodarski-
mi instrumenti ter miselno-
stjo. JURE KRASOVEC 

ŠENTJUR: 
PROGRAMI 
ŽENSK 

Pri občinski konfe-
renci SZDL se je v 
preteklem tednu kon-
stituiral svet za druž-
beno aktivnost žensk, 
katerega predsednica 
je postala Milena Jan. 

Ko so žene šentjur-
ske občine sprejemale 
lasten program so ime-
le nekaj kritičnih pri-
pomb na občinski pro-
gram izobraževanja, ki 
je že pripravljen. 

Usklajevanje progra-
mov in lastna inicia-
tiva pri kadrovanju 
žensk ter analiza de-
lovnih pogojev žena v 
delovnih organizacijah, 
so bila za začetek pro-
gramska iahodišča sve-
ta za družbeno aktiv-
nost ienfik Z. S. 

V VELEBLAGOVNICI »T« 

„STUDIO M" 
že od jutri dalje. V prvem nadstropju. Tam, kjer 

je bil nekoč botique in pozneje odelek »mladi za mla-
de«. Zdaj gre za uresničitev novega sodelovanja med 
Tehnomercatorjevo veleblagovnic« in zagrebškim Mo-
defestom. 

Pravzaprav nič posebnega, nič ekskluzivnega. In 
vendar v zalogi vse tisto, kar trg danes išče. In to 
od priznanih proizvajalcev. Nič napravljeno po na-
klučju. Vse po načrtih in sugestijah Modefesta. Sicer 
pa vse funkcionalno, estetsko in še kaj. 

Po uresničitvi celotnega načrta bomo imeli v državi 
dvajset takšnih »studiev M«. Zaenkrat jih še ni polovi-
ca. In vsi ti oddelki pri velikih in uglednih trgovskih 
hišah. 

»Studio M« bo v bistvu prerez celotnega jugoslovan-
skega tržišča in proiz\'Odnje. In tudi cene, kot so po-
vedali, bodo prej nižje kot visoke. Torej, mikavnost 
tudi v tem. 

In komu bo namenjeno blago na tem oddelku? 
Mladim, toda ne i>o letih. Zato ob široki izbiri til-
di široka možnost za nabavo. Tu ni meja in jih nihče 
ne namerava postavljati. 

Jutrišnjo otvoritev »studia M« v T e h n o m e r c a t o r -
jevi veleblagovnici bo spremljala zvečer v veliki dvora-
ni Narodnega doma še zanimiva modna revija. Tud« 
revija. Modefesta. 



LAŠKO 

Laško je mesto, ki se iz-
jediiO hitro ratzvija, vanj 
le doseljujejo novi prebivai-
ji, ki tu najdejo zaposlitev, 
jtevilo prebivalcev rasite, 
taste pa tudi število šoloob-
leznih otrok, ki se vsako 
jito na novo vpišejo na 
osnovno šolo Primoža Tru-
terja v Laškem. Tu pa že 
nastaja problem, s katerim 
se že trenutno uikvarja vod-
stvo šole, vendar jjostaja ta 
problem vse preveč pereč, 
»to bo pri reševanju potre-
bna pomoč vse družbene 
slnipnosti. Zakaj gre? Na 
osnovni šoli v Laškem in se-
veda na vseh podružničnih 
iolah leto za letom primanj-
kuje več pedagoških delav-
cev. Trenutno jim manjka 9 
učiteljev. Od tega v Laškem 
samem trije (telesna vzgoja, 
gospodinjski in telinični po-
uk in razredni pouk 5. raz-
red), na podružničnih šolah, 
kjer so trenutno še popol-
ne osemletke, pa na Vrhu 
dva in v Brezi štirje učitelji. 
Obe ti dve šoli imata izred-
no skrčen in reduciran 
umik, učitelji, ki so tu tre 
nutno zaposleni, pa so mait-
simalno obremenjeni. Hkrati 
»oeájo še učitelje iz Laškega 
flvakrat tedensko, da pouču-
jejo na teh dveh šolah. Tudi 
T Laškem samem so vsi pe-
dagogi izredno obremenjeni, 
» petih razredih pa so mo-
rali zaradi pomanjkanja ka-
drov skrčiti umik. Letos so 
1 različnih časopisih sedem-
krat razpisovali i>o dvanajst 
prostih učiteljskih delovnih 
mest. Javilo se je sicer osem 
kandidatov, toda ostali so le 
ttirje. Večina jih zahteva sta-
novanje. Na podnjžaiičnih šo-
lah so sicer stanovanja, ki 
pa danes že ne odgovarjajo 
Teč niti normalnemu stan-
dardu. Navsezadnje so vse 
to stare stavbe, brez sodob-
nih prostorov. Prav tako ni-
majo stanovanj v Laškem, 
zato kandidati tudi tu ne os-
tajajo. 

Trenutno je zaposlenih na 
osnovni šoli v Laškem 70 
«aposlenih, od tega 50 peda-
gogov. Ce pa pogledamo ana-
lizo stanovanj, vidimo, da 
Ima le 13 učiteljev lastna 
Ustrezna stanovanja, v glav-
nem so to že sta-rejši peda-
gogi, ki so domačim. 10 uči-

teljev ima družbena stano-
vanja, 12 pedagoških delav-
cev pa ima neustrezna 
družbena stanovanja brez 
minimalnih zahtev sodobne 
ga stanovanjskega standairda. 
v letu 1974 do leta 1976 bi 
rabili 5 samskih in 3 dru-
žinska stanovanja, dobili pa 
so le tri. S tem pa so tudi 
popolnoma izčrpali svoja 
sredstva, tako, da je nemo-
goče, da bi v naslednjih 
nekaj letih sploh še dobili 
kakšno stanovanje. Učitelji 
pa odhajajo zato, ker nimajo 
stanovanja. Torej se vrtijo v 
začaranem krogu. Na eni 
strani Izredno pomanjkanje 
kadra, hkrati pa kandidati 
obstajajo, toda zaradi neure-
jenih stanovanjskih vprašanj 
qg ostajajo. 

Obstaja pa še drug pro-
blem, s katerim se srečujejo 
v Laškem. Na osnovni šoli 
imajo trenutno 778 učencev, 
ki so razdeljeni v 27 oddel-
kih, na voljo pa imajo le 
16 učilnic. Izredna prostor-
ska stiska, ki nastaja, pov-
zroča, da ustanavljajo števil-
čno izredno močne razrede, 
kjer je normalen pouk pre-
cej otežkočen. Zgodi se, da 
ima posamezen otrok v niž-
jem razredu na razpolago le 
en kvadratni meter prostora, 
učenci v razredu s predmet-
nim pouikom p>a 1,6 kv. metra 
površine. V takem prostoru 
pa je z otroki nemogoče dela-
ti. Velik problem je tudi s pro-
storom za pKjdaljšano bivanje, 
kjer otrok nad 10 let staro-
sti sploh ne sprejme. Da 
bi uvedli celodnevno šolo, o 
tem v Laškem ne smejo niti 
sanjati, vsaj nekaj nasled-
njih let še ne. 

v Laškem so naredili sre-
dnjeročni program, kjer so 
navedli svoje zahteve in po-
trebe v naslednjih letih, S 
problemi so seznanili občin-
sko skupščino ter Zavod za 
šolstvo. Toda rabijo pomoč 
širše družbe. Vsi prebivalci 
bodo morali pomagati po 
svojih močeh, delovne orga-
nizacije bodo morale prislu-
hniti težavam, s katerimi se 
srečujejo na njihovi šoli. 
Kajti problem že presega 
okvirje šole, vodstvo ga ne 
more več reševati. 

J02ICA SELIC 

LOKA PRI ZUSMU 

CELODNEVNA ŠOLA 
JE STEKLA 

82 šoloobveznih otrok od 1. do IV. razreda v Loki je 
«d prlčetka šolskega leta deležna celodnevne vzgoje in izo-
brazbe. Delovnik otrok in učiteljev traja od 7.30 do 14.30. 
trenutno opravlja učno-vzgojno delo na šoli 5 učiteljev, od 
katerih se 2 vozita v Dobrino, 1 v Šentjur, 2 učitelja sta-
nujeta v Loki. Želja učiteljskega para iz I>obrlne je, da bi 
iobila stanovanje v Loki. Uprava šole se dogovarja s s» 
ïftoupravno stanovanjsko skupnostjo, da bi zgradili Marie-
«ovo montažno hišo. S tem bi sprostili stanovanje v Do-
brini, ki bi ga s pridom uporabila tovarna AERO za širitev 
»vojega obrata, učiteljema pa se ne bi bilo potrebno voziti. 

Ko smo se zanimali za jedilnike, smo ugotovili, da imajo 
otroci dobro in izdatno hrano, Id je zelo poceni. Cena ma-

с̂е je 1,50 din, kosila pa 7 din, skupno torej 8,50 din aH 
•Mesečno 170 din. To vsoto plača zelo malo število otrok, 
ker se pri obračiuiavanju ravnajo po lestvici osebnih do-
m k o v staršev, ki niso visoki. 

V novi šolsld stavbi Je pouk že leto dni, vendar ima 
^ovek občutek, da so Jo ravnokar odprli, ker je res odlično 
'idrževana in snažna. V pogovoru z nekaterimi starši in 
"Eroici, so se ti nadvse pohvalno izražali o celodnend šoli. 
^ ponedeljka do petka otroci svojih šolskih torb sploh 

nosijo domov, saj opravijo v šoli vse naloge in se tudi 
Ĵ uŽe vse, kar Je potrebno. Edino, kar šoli še man,}ka. Je 
^ovadnica, ki bi celodnevni zaposlitvi odlično služila. 

£.RECMK 

TURIZEM 

ZLATA VRTNICA „VRTNARSTVU" 
Zdaj je könne ugibanj. 

Priznanja so podeljena in 
letošnje tekmovanje za 
najlepše cvetice v celjski 
občini je končano. Tek-
movanje, ki iz leta v let« 
privablja večje .število go-
jiteljev lepega cvetja pa 
naj se pojavlja na balko-
nih, oknih oziroma na vr-
tovih, je uspelo tudi letos. 
Po številu udeležencev naj-
bolj. Temu primerna je bi-
la tudi udeležba na zak-
ljučni slovesnosti v veliki 
dvorani Narodnega doma, 
prejšnji četrtek, ko se je 
tu zbralo okoli 700 ljudi. 

Organizator tekmovanja, 
olepševalno in turistično 

društvo, je imelo tudi le-
tos polne roke dela z 
ocenjevanjem. Komisije 
so si večkrat ogledale ce-
lotno območje, da so lah-
ko Izrekle končno bese-
do. 

Zlato vrtnico so tokrat 
podelili kolekti\Tj Vrtnar-
stva v Celju za njihovo 
splošno in uspešno pri-
zadevanje pri gojitvi lepe-
ga cvetja, vzdrževanju par-
kov in nasadov itd. 

Dobitnika srebrne vrtni 
ce sta: dr. Janez Vrhovec, 
Tavčarjeva 8 in Mihaela 
Leban, Partizanska 26. 

Bronaste vrtnice pa so 
dobili: družina čalasan, 

Trg Oktobrske revolucije, 
Ana Rozman, Tomšičev 
trg 17, družina Verbič, Do-
bo jska 15. Vsi ti î rert-
vsem za ureditev balkonov 
Za lepa okolja hiš pa so 
bronaste vrtnice še dobili: 
družina PavUč, Selce 10, 
Justina Hudomal, Nazor 
jeva 17, Anica Slapnik, Ba-
dovinčeva 5, Štefka Jast-
robnik, Drapšinova 24, 
družina Lampret, Ulica 
Dušana Finžgarja 2 in 
družina Maslo, Grčarjeva 
6. 

Mimo tega so letos pr-
vič podelil še srebrni pla-
keti in to celjski vrtnarski 
šoli ter celjski železniški 

postaji. 
Tako najvišja priznanja. 

Mimo tega je olepševalno 
društvo podelilo še 620 
pismenih priznanj. Torej 
široka in dolga vrsta go-
jiteljev lepega cveta. SI-
cer pa, to niso vsi. Tistih, 
ki so biU vključeni v tek-
movanje, Je bilo še 
na.jmanj trikrat toliko. 

Tekmovanje za najlepše 
cvetice pa vzbuja veliko 
pozornost tudi zavoljo te-
ga, ker sodi v okvir pri-
zadevanj za varstvo oko-
lja. Zato bi bilo prav, če 
bi takšne akcije dobile 
čim več posnemalcev. 

MB 

BREZ NALOŽB NI NAPREDKA 
Po začasnih podatkih 

celjske turistične zveze 
smo imeli do konca avgu-
sta na našem območju 
skoraj 550.000 nočitev aJi 
za 8 odst. več kot lani. V 
tem podatku pa je razve-
seljiva še ena ugotovitev 
— nočitev domačih go-
stov je bilo namreč kar 
za 9 odst. več. 

In kako so turistično 
obdobje beleáüa posamez-
na območja? 

V Celju se je navzlic 
močno izkoriščenim in še 
vedno nezadostnim zmog-
ljivostim število nočitev 
znova povečalo. Sicer pa 
je izkoriščenost kapacitet 
75 odst. To pa je tista 
meja, od katere ni moč 
pričakovati kaj več. Nove 
uspehe lahko prinesejo 
samo nova ležišča. In 
najbrž ni daleč čas, ko 
bo treba v CeJju resno 
misiliti na graditev nove-
ga hotela. 

Na Dobrni se lahko po-
hvalijo z dobrimi rezul-
tati in zelo dobro sezono. 
Nočitev domačih gostov 
so imeli za 14 odst. več, 
tujih pa za 23 odst. manj. 
To je signal, ki nekaj po-
ve. Oziroma veliko. Gre 
namreč za dejstvo, da si 
Dobrna od sedanjih 
zmogljivosti ne more pri-
voščiti propagande na tu-
jem tržišču. Hotelske ka-
pacitete so preskromne 
tudi za domačega gosta. 

Zato je gradnja novega 
hotela v tem kraju impe-
rativ časa. Vprašanje je 
le, kdaj. Cas ni najbolj 
primeren za takšne na-
ložbe, partnerjev, ki bi 
sodelovali pri takšni in-
vesticiji pa tudi ni na pre-
tek. Na Dobrni so :r.ictii 
letos nekaj nad 100.000 no-
čitev oziroma za 9 odst. 
več kot lani. 

Laško na sploh potrjuje 
dobre rezultate. V popreč-
ju so . imeli nočitev do-
mačih gostov nekaj manj, 
tujih pa celo nekaj več. 
Sicer pa, ob skrajno sla-
bi zimski sezoni, je pove-
čanje nočitev za 101 (v 
absolutnem seštevku) kar 
ugodno. Sicer pa, per-
spektiva Mozirja in joI-
te je vsaj zaenkrat v do-
mačem turizmu in rekrea-
ciji. 

V Podčetrtku so imeli 
nočitev domačih gostov 
za 16 odist. več, tujih pa 
celo za 23. In stara ugo-
tovitev — kapacitete so 
preskromne v vseh po-
gledih. Zato je nujna gi-a-
ditev novih objektov na 
novi lokaciji. 

Rimske Toplice scimele 
poprečno sezono, saj so 
v kraju dosegli približno 
enako število nočitev kot 
lani. žal, zaradi slabega 
poletja, tudi kopalna se-
zona v odprtem bazenu 
ni bila najboljša. 

Rogaška Slatina je ime-

la še kar dobro sezono. 
V celoti so zabeležili za 
7 odst. več nočitev, sicer 
Pa domačih gostov za 11, 
tujih pa za 5 odst. Vse 
kaže, da se bodo rezultati 
v našem največjem zdira-
vilišču občutno izboljša-
li v posezoni, saj je bil 
začetek več kot obetaven. 

Solčavsko z Logarsko 
dolino je imelo letos za 
7 odst. več nočitev kot 
lani. To je razveseljivo. 
Na vsak način р>а je to 
območje šele na pragu 
svojega vzpona. Cesta do 
Logarske doline bo pri-
hodnje leto končana, mo-
dernizirana. In potem? Za-
čele se bodo težave, saj 
bodo ugotovili, da so v 
zaostanku z urbanistično 
rešitvijo naše prelepe alp-
ske doline in da bodo 
gostje po vsej verjetnosti 
prihajali in tudi odhajali. 

Toda najbrž razočarani. 
Logarska dolina bi na-
mreč morala pričakati 
svoj dan p>ovsem priprav-
ljena. Tako pa?! 

V Velenju so imeli no-
čitev domačih gostov za 
17 odist. več, tujih pa za 
3 odst. več kot lani. Si-
cer pa tudi tu slika, ki 
je značilna za Celje. Brez 
novih kapacitet bodo tež-
ko shajali. 

V ostalih krajih so le-
tos zabeležili približno 
iste rezultate kot lani. Se-
veda, ponekod več, dru-
god manj. Zlasti lepo pa 
so se letos uvelja\'ile Lu-
če, kjer so imeli kar za 
7 odst. več nočitev kot la-
ni. Medtem ko so v Gor-
njem gradu zabeležili 5 
odst. povečanje, je bilo 
na Ljubnem za 6 odst. več 
nočitev. 

Ob koncu prejšnjega tedna se je v Kranj siki gori 
končal letošnji gostinsko turistični zbor. Na tem src 
čanju slovenskih gostinskih in turističnih delavcev je 
celjsko olepševalno in turistično društvo dobilo za 
svojega Vodnika p>o Celju zlato plaketo z diplomo. 

VRAN 

FRANC 
RATEI 

Nekako boječe je bU 
videti, ko mi je pripove-
doval o svojem življenju 

in delu. Beseda ni in ni 
hotela iz ust, kot da bi se 
bal govoriti o sebi. Po-
tem pa je nenadoma oži-
vel in jel hitro pripove-
dovati: 

»Šestnajst let mi je bi-
lo, ko so me leta 1941 
Nemci zaprli. Skupaj s 
prijateljem sva namreč 
raztrgala nemško zastavo, 
ki je visela na sosedovi 
strehi. Prišli so naju is-
kat na njihvo, nato so na-
ju odpeljali v loški, in po-
tem še v mariborski za-
por, kjer sva ostala sedem 
tednov. Potem, potem pa 
se je nekako po čudežu 
zgodilo, da so zgubili na-
jine listine in tako niso 
več vedeli, zakaj so naju 
pravzaprav zaprli. Seveda 
sva to hitro izkoristila in 
tudi sama vztrajno trdila, 
da ne veva, zakaj sva za-
prta. In končno so naju 
spustili domov«. 

Po vojni se je Franc 
Ratej zaposlil na poljčan-
skem okraju, veliko pa je 
v tistem času delal tudi 

pri prosvetnem društvu, 
ki je uprizarjalo številne 
igre in organiziralo razne 
kulturne prireditve. Leta 
1951 pa se je zaposlil v 
Lesno industrijskem pod-
jetju, kjer je ostal do da-
nes. 

»Devetnajst let sem de-
lal ob žagi, šele pred šti-
rimi leti sem postal mani-
pulant za odpadke. Vsa 
ta dolga leta, kar sem za-
poslen,« pripoveduje 
Ratej, »sem delal tudi v 
samoupravnih organih in 
družbenopolitičnih organi-
zacijah v podjetju. Tako 
sem bil vrsto let član cen-
tralnega, pa obratnega de-
lavskega sveta in tudi v 
sindikatu sem vseskozi de-
lal. Ob tem sem bil akti-
ven tudi v krajevni skup-
nosti, pravzaprav v kra-
jevni organizaciji sociali-
stične zveze. Tako sem že 
devet let predsednik kra-
jevnega odbora.« 

Vendar se kljub temu 
Franc Ratej ne pritožuje 
zaradi številnih obvezno-

sti. Jezi ga l¿, ker se mla-
di ne vključujejo dovolj 
v družbenopolitično življe-
nje in ne sodelujejo do-
volj v aktivnostih krajev-
ne skupnosti. 

»še vedno sem priprav-
ljen delati v krajevni 
skupnosti in v naši orga-
nizaciji, vendar bi morali 
biti mladi tisti, ki bi po-
časi prevzemali naše delo. 
Vendar se mi zdi, da se 
mladi — nasprotno — ote-
pajo družbenopolitičnega 
dela, kar pa seveda ni 
prav«. 

Ob prazniku občine Slo-
venske Konjice bo prejel 
Franc Ratej nagrado za 
dolgoletno in zaslužno de-
lo v krajevni skupnosti in 
organizaciji, kjer je zapo-
slen. Nagrada pa ni le 
priznanje opravljenemu 
delu, je tudi spodbuda za 
uspešno delo v bodoče. 

DAJaJANA STAMEJČIC 



SEJA SKUPŠČINE V ŽALCU 

Na zadnji seji zbora 
združenega dela v 2alcu, 
zbora krajevnih skupno-
sti in družbenopolitične-
ga zbora skupščine občine 
je dnevni red ctsegal kar 
trinajst tx3čk, ena izmed 
osrednjiih pa je bila vse-
kakor obravnava akcijske-
ga programa Izvršnega 
sveta in Skupščine obči-
ne Žalec za uresničitev 
resolucije o družbenoeko-
nomski politiki in razvo-
ju občine Žalec ter nepo-
srednih nalogah v tem 
letu. 

V zivezi s tem so na 
seji najprej ocenili sta-
nje gospodarskih gibanj 
ob koncu prvega polletja 
letošnjega leta. 

V Žalcu ugotavljajo, da 
gospodarsk/i razvoj v nji-
hovi občini kaže zopet hi-
trejši tempo r&sti od pov-
prečnega razvoja celjske 
regije in Socialistične re-
publike Slovenije. 

Polletni pokazatelji po-
slovanja kažejo od 31 % 
do preko 50 % rast druž-
benega proizvoda, celotne-
ga dohodka, akumulacije 
in amortizaedje. Med p o 
sameznimi panogami sta 
podpovprečno rast zabe-
ležila kmetijstvo in trgo 
vinski promet. Groba ana-
liza produktivnosti inaku-
mulativnosti dela, kot naj-
poroembnejših faktorjev 
razvojne stopnje določe-
nega gospodarstva in nje-
gove moči za nadaljnji! 
razvoj kaže, da dobiva ke-
mična industrija v žalski 
občini pomembno v l c ^ . 
Ded tekstilne induistrije, tu 

mislimo predvsem na pre-
boldsko ^ekstllno tovarno, 
izredno hitro izboljšuje 
svoje kazalce uspješnosti 
poslovanja ter reproduk-
tivno sposobnost, med-
tem ko drugi deC te indu-
strije (polzelska tovarna 
nogavic in Juteks) nazadu-
je. Gradnja, Ferralit, Sig-
ma in Zarja uresničujejo 
svoje programe ter pre-
raščajo v močnega nosU-
ca žalskega gospodarstva. 
Zanimivo je tudi, da sta 
SIP Šempeter in tovarna 
nogavic Pol2iela svojo aku-
mulativnost v tem letu bi-
stveno zmanjšala Spodnji 
del žalskega gospodarstva 
pa še vedno tvorijo te-
meljne organizacije zdru-
ženega dela v kmetijstvu, 
del lesne industrije, pro-
met s trgovino ter deJ 
obrti. 

Realizacija nalog s pod-
ročja gospodarstva, ki so 
jih sprejeli v lanskem le-
tu, je bila le delno izvr-
šena. Draga naloga, po-
spešiti razvoj in poslovne 
uspehe glavnih nosilcev 
gospodarstva pa je bila 
še slabše izvršena. 

Sam dkci.jski program 
obsega sedemna jst točk in 
sicer med drugim likvid-
nost gospodarstva, eko-
nomske odnose s tujino, 
področje investicij, pod-
ročje cen, delitvene odno-
se in nagrajevanje, inte-
graci jske procese, izdela-
vo srednjeročnih progra-
mov, področje komimalne 
in stanovanjske izgradnje 
ter vodnega gospodarsitva, 
razvoj samoupravnih od-

nosov ter kadrovsko poli-
tiko. 

V zvezi z likvidnostjo 
gospodarstva so na seji 
poudarili, da morajo poleg 
ukrepov Službe družbene-
ga knjigovodstva, družbe-
nopolitičnih skupnosti in 
poslovne banke predvsem 
v tistih organizacijah 
združenega dela, ki imajo 
stalne težave z hkvidnost-
jo, napraviti konkretne sa-
nacijske programe, ki mo-
rajo biti usmerjeni pred-
vsem na odpravo žarišč 
nelikvidnosti. 

V zvezi z integracijski-
mi procesi pa so pouda-
rili, da je opaziti ргерк)-
časno zdanaževanje dela in 
sredstev. Se posebej velja 
to za področje teksülne 
industrije, kjer ni prišlo 
niti do razgovorov s pred-
stavniki teh organizacij 
Bdroženega dela. 

V nadaljevanju seje so 
delegati vseh treh zborov 
žalske občinske skupščine 
med drugim sprejeli še 
resolucijo o stanju in na-
daljnjih nalogah na pod-
ročju kmetijstva v občini, 
govorili o razvojnih pro-
gramih samoupravnih in-
teresnih skupnosti s pod-
ročja družbenih dejavno-
sti v Sloveniji za obdobje 
1976—1980, na seji pa so 
podali tudi p>oročili ko-
misije za vzgojo in var-
nost v cestnem prometu 
ter o delu komisije za 
ugotavljanje izvora pre-
moženja pri Skupščini ob-
čine Žalec. 

JANEZ VEDENIK 

IZVRŠNI 
SVET O . . . 

Izvršni svet skupšči-
ne občine Šentjur je 
na zadnji seji razprav-
ljal o realizaciji pla-
nov samoupravnih in-
teresnih skupnosti za 
obdobje od januarja 
do avgusta ter o sa-
moupravnem sporazu-
mu o financiranju sodi-
šča združenega dela v 
Celju ter družbenega 
pravobranilca samo-
upravljanja v Celju. 
Izvršni svet je imel tu-
di nekaj pripomb na 
organizacijo skupne 
veterinarsko - higienske 
službe v celjski regiji. 

SEMINAR 
PRI SZDL 

v preteklem letu je 
občinska konferenca 
SZDL organizirala eno-
dnevni seminar za 
predsednike in sekre-
tarje KO SZDL. Semi-
nar je bil enodneven 
in akcijsko usmerjen v 
samoiniciativno delo 
posameznikov na tere-
nu. Z. S. 

KONJICE: 
SEJA IS 

Včeraj je bila v Slo-
venskih Konjicah seja iz-
vršnega sveta občinske 
skupščine, na kateri so 
člani sveta obravnavali 
vrsto predlogov in osnut-
kov. Med drugimi tudi 
predlog družbenega dogo-
vora o načinu uporabe in 
upravljanja s sredstvi so-
Udamcö.ti za odpravljar 
nje posledic naravnih ne-
sreč ter predlog družbe-
nega dogovora o uireditvi 
skupne veterinarsko hi-
gienske službe na celj-
skem območju. 

D.S. 

LAŠKO 

DELEGA TSKI 
SISTEM 

Analiza delovanja in uve-
ljavljanja delegatskega si-
stema in odnosov, kakor 
je bila podana na minuli 
seji občinske skupščine, 
razkriva nekatere poseb-
nosti, ki bi se lahko raz-
vile v negativno smer in 
se odmaknile od ciljev no-
ve ustave in poglabljanja 
samoupravnega sistema. 
Tako bi se mogla sprevrči 
v star odborniški sistem 
praksa nekaterih delega-
cij, ki pošiljajo na seje 
vedno ene in iste delega-
te. (Pa še tovariško ni, da 
morajo na seje zvečine is-
ti ljudje, odkar so v tej 
občini seje ob sobotah.) 

Udeležba na sejah sicer 
ni hud problem NajboU 
zanesljivi so delegati v 
zboru krajevnih skupno-
sti, ki so se desetih sej 
udeležili 93 %. Z 90 odst, 
udeležbe prihajajo delega-
ti zbora združenega dela, 
8 84 % pa delegati družbe-
nopolitičnega zbora. Sim-
bolično za dan zasedanja, 
ko so o delu deiegacijske-
ga sistema govorili, je, da 
je bila udeležba za druž-
benopolitični zbor za dva 
delegata v korist navadne 
večine. 

Ce bi se šli statistiko, 
bi zvedeli, da je na de-
vetih sejah v razpravi so-
delovalo okoli 120 delega-
tov, da je bilo največ ne-
upravičenih izostankov v 

zboru združenega dela, 
najmanj v zboru krajev-
nih skupnosti. Delegati so 
v enem letu postavili oko-
li 100 delegatskih vpra-
šanj, obravnavali na sejah 
čez 200 zadev in tako na-
prej. 

Pomembnejše so ugoto-
vitve, po katerih je raz-
vidno, da delegacije še 
vedno nimajo vseh pogo-
jev za dobro delo, so pre-
malo informirane, prema-
lo klicane, da bi informi-
rale ljudi, ki so jih izvoli-
li. Marsikje nimajo pros-
tora za sestanke, admini-
stracijske zadeve imajo 
rešene samo delegacije v 
delovnih skupnostih in 
dveh krajevnih skupnostih, 
kjer imajo krajevne pisar-
ne, oziroma sedeže skup-
nosti. Po mnenju mnogih 
delegatov Je pošiljanje 
gradiva še vedno prepoz-
no, ker je za izpeljavo 
obojesmemega informira-
nja, posvetovanj in za 
sprejem stališč potrebno 
več časa. Gradivo za se-
je Je še vedno preobšir-
no, preveč strokovno. 

Nasploh pa so v anali-
zi in skromni razpravi 
ugotovüi, da se delegatski 
sistem * in odnosi razvija-
jo in da so uspehi za le-
to dni uveljavljanja in de-
la vendarle zadovoljivi. 

J. KRAŠOVEC 

SAMOUPRAVNI 
DAN UČENCEV 

Dan pionirjev, 29. sep-
tember je na osnovni šoh 
v Storah potekal v poseb-
nem delovnem vzdušju. 
Delovne konference so 
imele vse organizacije na 
šoli. Najprej se je sesta-
lo ŠŠD, nato pa delegati 
mladinske in pionirske or-
ganizacije. Pr^ledah so 
opravljeno delo v pretek-
lem letu, sprejeli osnutek 
prc^ramov za tekoče šol-
sko leto ter izvolili nove 
odbore. Konference sovo-
dälli učenci sami Bile so 
izredno dobro pripravlje-
ne. 

Osnutki programov, ki 
so jih prejeli delegati, so 
büi takoj po konferencah 
posredovani vsem učen-
cem po zvočnikih. Na od-
delčnih sestankih so po-
tem o njih razpravljali, 
svoja mnenja in predloge 
pa posredovali odborom. 

V vseh programih je. bi-
lo mogoče zaslediti, da je 
učenje najvažnejša naloga, 
ki so jo sprejeli učenci. 
Njej sledijo še varčevanja, 
vključevanja v interesne 
dejavnosti in razvijanje 
samoupravljanja, ki učen-
cem na tej šoli ni novo. 

MOJCA GAŠONA 
ŠTORE 151 

ODMEV 

ODGOVOR 
BREZ 

ODGOVORA 
Upajmo, da bo odgo-

vor razumljSiv delega-
tom veeh treh zborov! 

Tako i)iiše na koncu 
odgovora KZ Laško de-
legatu iz KS МагУа-
gradec Jožetu Zabu-
kovcu. Odgovor je bU 
priložen gradivu za se-
jo skupščine poleg os-
talih odgovorov dele-
gatom. 

In glej ga, spuka, 
odgovor sploh ni bil 
razumljiv, predvsem 
delegaciji iz Marija-
gradca ne, kajti ogla-
sili so se, češ, da od-
govor ne odgovarja na 
postavljeno vprašanje. 

Kaj je delegat vpra-
ševal pred mesecem in 
več? 

Da b'i ne ponavljali 
vsega, vprašal je, kako 
v klavnici KZ Laško 
koljejo in obračunava-
jo za klavno živino, 
ker se kmetje pritožu-
jejo nad izplačili, ki 
da so prenizki. Z drugi-
mi besedami, del^at je 
vprašal, če je ves po-

stopek do kmeta pošte-
no opravljen? 

KZ Laško odgovarja 
tako, da razčlenjuje 
predpis, kako Je treba 
žival v klavnicah ubiti, 
kako razkosati, cene 
pa da so tako in tako 
znane. 

Kmetje so zdaj naj-
brž vzhičeni nad do-
kazom, kako sploh ni 
možnosti, da bi jih kdo 
»okoli prinašal«, kajti 
predpis je tak in tak 
— ter pika. 

Pri nas pa, po izkuš-
njah vemo, kršitev 
pretlpisov, zakonov in 
odlokov sploh ne po-
znamo, saj je vsa pra-
vo/sodna sfera vključ-
no s samoupravno kon-
trolo čisto formalna in 
zaradi lepšega!! 

No, kljub temu »ja-
snemu« odgovoru KZ 
bo po sklepu skupšči-
ne inšpektor za vsak 
primer pogoste.)e v 
klavnici. 

J. KRAi^)VEC 

Na posebej pripravlje-
nem terenu v šaleški do-
lini je prejšnji teden po-
tekalo urjenje enot teri-
torialne obrambe. Vaje, ki 
s« obsegale spoznavanje 
osnovnih vojaških forma-
cij, orožij, praktični pre-
izkus orožij, in taktične 
vaje, so bile izvedene z 
namenom zagotoviti boj-
no pripravljenost enot, 
vojakov, starešin ter pre-
veriti mobilizacijsko spo-
sobnost in samoiniciativo 

poveljniškega kadra. Da 
Ije, izuriti in preizkusiti 
strelske sposobnosti enot, 
okrepiti dejavTiost na po-
dročju obrambnih priprav 
in razvijanja koncepta 
SLO in KS in OZD. Zato 
so bili prisotni tudi mla-
dinci prostovoljci, študen-
tje, predsedniki odborov 
SLO in drugi. 

Splošna ocena urjenja 
in vaj teritorialnih enot 
je, kot je bilo pričako-
vati, dobra, pripravljenost 

vojakov in starešin celo 
nad pričakovanji, odlično 
pa so se vključevali tudi 
odbori SLO v KS. Občani 
so pokazali izredno zain-
teresiranost za sodelova-
nje in želijo še več stikov 
z enotami TO, kar kaže 
na visoko moralno in po-
litično zavest ter priprav-
ljenost za sodelovanje • 
urjenju za morebitno ob-
rambo svoje zemlje. 

—AVO 



KONCERTI 

Obetajoč začetek 
Koncertna poslovahiica pri 

julturni skupnosti Celja je 
gelala za predstoječo sezo-
^ načrt abonmajskih in iz-
ijgnabonmajskih koncertov, 
'ji mnogo obetajo. Med dru-
piTi bomo poslušali sovjetsiko 
pianistko Irino Smorodinovo, 
^grebške soliste, Slovenski 
jfctet, simfonični orkester 
jlovenske filharmonije, da 
enenkn le najzanimivejše. 
Kot uvod v koncertno se-

ono je bil v sredo, 1. ok-
jbra v stropni dvorani Po-
ja j inskega muzeja večer 
laročne glasbe — izven 
i)onmaja. Gostoval je »Col-
egium musicum« iz Maribo-
a, ki ga poznamo in cenimo 
e iz prejšnjega leta. Tokrat 
e nastopil v deloma novi za-

sedbi: Igor Ozim — violina, 
Irena Grafenauer — flavta, 
Drago Golob — oboa, Alojz 
Mordej — violončelo in Jan-
ko Šetinc — čembalo. Sode-
loval je tenorist Mitja Gre-
gorač. Izvrstni muziki so 
vsak na svojem instrumentu 
in deloma v skupni igri pri-
čarali baročne skladbe Hän-
dala, Bacha, Veractnija, Loe-
illeta in Telemanna. Že ime 
Igorja Ozima garantira kva-
liteto, njemu se je pridruži-
la naša najmlajša umetnica, 
nadebudna flavtistka Grafen-
aurjeva. Oboist Golob ima iz-
vrstno tehniko in lep ton, 
toda razpokane ustnice in 
več zaporednih koncertov so 
mu onemogočili, da bi pred-
stavil brezhibno izvedbo. 

Zato mu moramo oprostiti 
nekaj spodrsljajev. Šetinc je 
čuteč muzik, ki mu čembalo 
kar ustreza ter ga vešč upo-
rablja kot zanesljiv basso 
continuo. Violončelist Mordej 

je imel pretežno podrejeno 
vlogo, kot continuo ni imel 
prilike razviti svojih kvalitet. 
Tenorist Gregorač je naš edi-
ni poklicni koncertni pevec, 
ki mu ne manjka rutine, saj 
je interpretiral najpomemb-
nejša oratorijska dela doma 
in v inozemstvu. Je zelo pre-
cizen izvajalec, stilno korek-
ten, v emisiji tona včasih 
bolj uspel, včasih manj. 

V celoti je bilo izvajanje 
ansambla na visoki ravni, teh-
nično prepričljivo, stilno do-
gnano. Poleg sonat za razli-

čne zasedbe smo poslušali 
Bachovo Kantato za tenor in 
ansambel, ki povetauje tri ari-
je z vmesnimi recitativi v 
skladno celoto. 

Vzdušje v dvorani, polni 
zavzetih poslušalcev, je bilo 
slawiostno. Ponovno smo 
ugotovili, kako odlično služi 
stropna muzejska dvorana 
komorni glasbi siaradi dobre 
akustike in svojega plemeni-
tega ambienta. Celjski zla-
tarji so imeli te dni razstavo, 
Id so jo vključili v revijo 
svojih najlepših izdelkov v 
glavnem odmoru in p>o kon-
certu. Delež celjske Zlatarne 
je treba oceniti kot vzpodbu-
den primer glasbeni kulturi, 
vreden posnemanja. 

EGON KUNEJ 

KONJICE: GOSTOVALI »MLADI DELAVCU 
v soboto in nedeljo so gostovali v Slovenskih Konjicah, Vitanju in Zrečah člani madžarske folklorne sku-

pine MLADI DELAVCI. 35-članska skupina je požela v konjiški občini velik uspeh, posebej so bili nad tem 
peramentno skupino navdušeni mladi obiskovalci. Organizatorji prireditve so bili občinska zveza kulturnopro-
svetnih organizacij, godba na pihala in kulturna skupnost, ki so se domenil s skupino za trajnejšo 
sodelovanje. Tako bodo že 24. in 25. oktobra obiskali madžarsko mesto Zalaegerszeg člani konjiške godbe na 
pihala, kvintet bratov Skaza in člani folklorne skupine Veseli pastirji iz Maribora. D. S. 

OSREDNJA KNJIŽNICA V CELJU 

ODDELEK ZA STUDU: 

NO VO! 
Potočnik F.: Koncentracijsko taborišče Rab. Koper 

1975. S. 43730. 

Kermauner T.: Pomenske spremembe v sodobni slo-
venski dramatiki. Ljubljana 1975. S. 43729. 

Bestajovsky C.: Iged in Pension. Wie hilft man Igeln 
über den Winter? Stuttgart 1975. S. 43736. 

Naš vzornik Pinko Tomažič. Koper 1975. S. 43741. 

Soviet Cartoon Films. Moscow 1975. S. 43742. 

Richter K.: Das Matt. eBrlin 1942. S. 43745/3. 

Bechtle W.: Das Tessin. Reisenführer für Natur-
freunde. Stuttgart 1975. S. 43746, 

Jamnik M.: Specifičnost sistema 1 politika cene 
u oblasti elektroprivrede in saobraćaja. Bec^rad 1971. 
8. 43747. 

Hayman R.: Arthur Miller. London 1970. S. 43749. 

Đurašinovič R.: Zasede teritorialnih sil v splošni 
ljudski obrambi. Ljubljana 19T5. S. 43754. 

Petrovič M.: Vrednosne orijentacije delinkvenata. 
Beograd 1973. S. 43755. 

Mothes H.: Chemie II in Unterrichtsbeispielen. 4. 
Aufl. Köln 1975. S. 43756. 

MUičevič S.: Menica 1 ček. 2. izd. Beograd 1975. 
8. 43660. 

Haarer J.: Die Welt dee Arztes München 1967. 
8.43660 

KONJICE 

Jaki in Goran 
V okviru praznovanj občinskega praznika v Sdovenslcih 

Konjicah bo v nedeljo 12. oktobra tudi otvoritev razstave 
slikarskih ded Jožeta Horvata-Jakija in njegovega sina Go-
rana. Slavnostna otvoritev razstave bo ob lil. uri v osnovni 
šoli »Dušana Jereba« v Slovenskih Konjicah. Razstavo bo 
otvoril pisatelj Tone Svetina. 

USTVARJALCI FORME VIVE 
V ZREČAH 

Tone Lapajnc 

Takšnega sem si tudi predstavljal. Malce bohemske-
ga, prepasanega s širokim, pravim vojaškim opasačem. 
Presenetil pa me je s skico, oziroma maketo svoje pla-
stike, ki jo bo delal v Zrečah. Sestavil jo je namreč 
iz vžigalic in vse skupaj lepo zaprl v škatlico in v žep. 

Našel sem ga na dvorišču Kovaške industrije v 
Zrečah, kjer so mu urejali barako, kjer si bo spravil 
orodje in skuhal kavo. Tisti dan je bil malce zdelan, 
ker se je zastrupil s hrano in je pil samo vodo. To mxi 
seveda ni branilo, da ne bi v svojem stilu pripovedo-
val svoje kiparsko življenje )>na to vižo«. Tako namreč 
vedno reče, kadar hoče kaj povedati. 

Strašansko rad bi dolgo živel. A niti ni čudno, ker 
Toneta ne skrbijo stvari za jutri. Njega skrbi, kako bo 
delal čez sto let. To pa ni težko dojeti, če si le pet 
minut v družbi г njim. Spočetka sem hotel narediti 
z njim razgovor, intervju, kot se temu v lepi slovenščini 
reče. Potem pa sem ostal tiho, hodil sem po Zrečah 
za tem v črno oblečenim pridigarjem in poslušal sem 
ga, kakor da bi razlagal poslednje skrivnosti sveta. 

»Tale Cetkovičeva forma viva v Zrečah je namreč 
nekaj kolosalnega. A veš, to je tako domače, tukaj 
človek zaživi. Imam že pripravljen les. Plastika bo 
velika 6 do 7 metrov, bom še videl. Tukaj bom delal 
mesec dni. Jem v tovarni, imajo hrano prima, a veš?! 
Tako, da lahko potem dvigneš. Jaz to rabim. Les pa 
je čisto nekaj posebnega. Spoštujem ga. Najprej sem 
delal samo beton, pa železo. Les pa je bila živa stvar, 
organizem, ki raste brez mene. A sem se ga lotil. 
Previdno. Z občutkom. Tole mojo plastiko tukaj bom 
kombiniral z železom. A v les ga ne bom zasekal, to 
je nenaravno. Ga bom privezal ali privil. Nekako že 
pritrdil. Zabijal pa železa v les ne bom. Kadar delam 
z lesom, si potem dolgo ne umijem rok. Da jih voham, 
da voham les, njegov vonj, njegovo strukturo. Cel dan 
hočem biti ob njem. Da se vživim v njegovo rast. Meni 
je kot otrok. Priti mu moram do obisti, a veš, ker 
drugače on tebe nadmudri.« 

Tone Lapajne je akademski kipar, dorna iz Ljubljane, 
rojen leta 1933. Akademijo je končal v Ljubljani. So-
deloval je na številnih razstavah in simpozijih, postavil 
je nekaj velikih plastik, eno tudi v Smohorju (Her-
magor) in avstrijskem Koroškem. Toda s takimi in 
podobnimi besedami je povsem nemogoče predstaviti 
Toneta. Tistega, ki te v prvih petih minutah tika, pride 
v Zreče ves navdušen da bo delal. S štirimi kubiki lesa. 
Ce bi delal v betonu bi rabil celo gradbeno podjetje, 
a če bi delal v železu bi rabil pol železarne. Do lesa 
pa ima tisto tiho spoštovanje, ki ga dokončno izkaže v 
plastiki. Ko je gotova, je v njej njegov duh. Ko pre-
biram njegovo bibliografijo, venomer zadevam ob be-
sede barjan, barje, starožitnost, slovanskost in podobno. 
Tone ima o tem svojo filozofijo, o barjanih, o prvobit-
nem človeku, samotarju, elementarcu. A eno je res: 
nenehno išče stik z naravo. Toda daleč od turističnega 
recepta. Stik hoče z njo kot žival, ker iz nje žre, se 
oplaja in v njej tudi trohni In kdo bi se čudil, če bi 
še po stotih letih srečal Toneta in ga našel pri delu, 
pri tem iskanju idealne združitve г naravo. Tudi s člo-
vekom. Te volje, te moči, tega estetskega, umetniškega 
znanja mu ne bo nikoli zmanjkalo. Najbrž zato, ker 
dobro ve kaj hoče. Leta izkušenj so prinesla določena 
spoznanja. 

Del teh spoznanj, moči in tudi nemoči bo pustil 
Tone Lapajne v Zrečah. V tem kovaškem kraju, kjer 
zdaj diha s polnimi pljuči in gara ob pohorskih hlodih 
za svoj košček umetniške sreče in neminljivosti. Za 
življenje stotih let in še dlje. 

BesedUo in slika: DRAGO MEDVED 



KRONIKA 
V LOKROVEC PO ASFALTU 

Ta tedeo ao komóah dela na asfaltiranju ceste v 
Lokrovec. Asfaltno tlak je izložen od križišča cestne, ki 
pnide iz Ositrožnega do gasilskega doma v Lokrovcu 
ter od križišča pou Resniku do mostu čez Koprivnico. 
Sredstva so bdila zbrana s samoprispeivkom, velik delež 
pa nosi Krajevna sikupnost Ostrožno, za kar so jim 
krajani zelo hvaležni. Solidarnostna akcija je torej 
uspela, in ko bo dograjen t\idi nadvoz hitre ceste bo 
možno piriti v Ixxkrovec óz Celja po asfaltu. 

P. MAUîIR 

ANDRAŽ: VESELA TEKMA 

Pred dnevi so v Andražu pripravûLi na novem asfalta 
nem igrišču zanimivo nogometno tekmo med starimi 
in mladimi. Požrtvovalnost je bila na obeh straneh 
velika, najbolj pa so prišli na svoj raöun gledalci, saj 
je bdio poskrtïljeno predvsem za smeh. 
Na sliki: Elkipa Okrepčevalnice nudn pomoč onemogle-
mu mlaidincu. 

JANI2 VEOBNIK 

OJ, ZDAJ GREMO 

»Oj zdaj gremo, oj zdaj gremo, nazaj še pride-
mo .. .« je odmevalo tisto lepo jesensko jutro po umi 
tem Ljubnem ob Savinji. Na cesti ni bilo avtomobilov, 
ampak lojtemik, lepo »okranclan« s cvetjem, žavo 
pis^Jiimi trakovi in našo zastavo. Na vozu je bilo se-
dem ljubenskih fantov, ki so se odpravljali »služiti 
domovini«. Niso bili žalostni, temveč veseli in razi-
grani. kot se pač za mlade ljudi spodobi, v pogovoru 
smo izvedeli, da jim je ta pot v vojsko čast in da se 
niti najmanj ne bojijo ter da bodo vse naloge oprav-
ljali tako, kot je treba. Tisti dan so se peljali z loj-
ternikom do mozirske občine: Janez Grudnik, Boris 
Jamnik, Darko Bezovnik, Janko Kramar, Peter Pusto 
slemšek. Drago Zagožen in Tine Slatinšek. Peljal pa 
jih je Alojz Zagožen, ki je bil ргј »soldatih«. Fantje 
so nam ob slovesu še obljubili, da nam bodo pisali, mi 
pa jim želimo vse prijetno v JLA, kar je največja čast 
za vsakega. In še to: medtem, ko se danes v mestih 
»potepejo« hitro na železniško postajo in v vojsko, 
da jih le kdo ne bi videl, pa je vse to na vasi le často 
drugače. In tako je prav in pošteno! Pa srečno! tv-dm 

SLOVENSKE KONJICE 

VZORNO SODELOVANJE 
Pred dnevi so končali restavratorska dela na konjiškem gradu. Tale stavek na videz ne 

pove mnogo, čeprav skriva v sebi šestletno obdobje, napoveduje pa konec del samo za letos, 
saj j ih bodo naslednje leto nadaljevali. Zavod za spomeniško varstvo v Celju je tako opravil 
še eno pomembno akcijo, ki je samo člen v dolgi verigi prizadevanj za ohranitev in predstavi-
tev dediščine, da bi jo bolje poznali in s tem tudi bolje cenili. To pa pomeni tudi ustvar-
janje pravilnega odnosa do svoje zgodovine, kulture, gospodarskega in političnega napredka. 
Del tega so že uresničili v Slovenskih Konjicah. Kako? 

Pravzaprav čisto prepro-
sto. 2e leta in leta daje-
jo denar za obnovitvena 
dela na gradu, ki ponos-
no kraljuje nad mestom. 
O zgodovini gradu in nje-
govem graščaku Tattenba-
chu smo v našem časniku 
že pisali in zato ne bd 
na tem mestu ponavljal 
že zapisane besede. Gre v 
tem trenutku za pomemb 
nejše reči. Oni dan me je 
ustavil sredi Slovenskih 
Konjic profesor Ivan Sto 
par in me popoldne i>ova-
bil na grajske razvaline, 
češ da je domenjen s 
predstavniki, oziroma čla-
ni izvršilnega odbora ko-
njiške kulturne skupno 
sti, da si skupaj ogleda-
jo doslej opravljena re-
stavratorska dela na ko-
njiškem gradu. Torej da 
vidijo, kam je šel denar, 
namenjen za delo Zavoda 
za spomeniško varstvo za 
letošnje leto za ix)dročje 
občine Slovenske Konjice. 

Nastopilo je zanümvo 
razmerje med občino in 
zavodom. Med tistim, ki 
je moralno zadolžen za 
svoje kulturno bogastvo, 
ni strokovnjak, a ima de-
nar, in med tistim, ki je 
ob moralni obveznosti tu-
di poklicno zadolžen za 
njegovo ohranjanje, a ni-
ma dovolj denarja, da bi 
to uspešno opravljal pov-
sod tam, kjer bi bdlo po-
trebno. No, saj končno 
ni nič novega, če je dala 
kulturna skupnost v Slo-
venskih Konjicali denar 
za to akcijo, saj druge ob-
čine tudi plačujejo za p o 
dobne posege. Pomembno 
je to, da sta obe strani 
p>okazali zanimanje, da 
skupaj pregledata, kaj je 
bilo opravljenega v dolo-
čenem času za določen 
denar. Pokazala se je 
skrb za p>ovsem določeno 
vsebino, ne pa; »Daj de-
nar, potem pa te naj ne 
briga, kaj bo z njim ali 
obratno: tu imaš denar, 
znebil sem se te, pred 
javnostjo smo čisti, saj 

plačujemo r^ionalni kul-
turni zavod, zdaj pa pika 
in zbogom.« 

Popoldne smo krenili na 
grad. Spremljalo nas je 
lepo vreme, najbolj zani-
mivo pa je bilo to, da so 
mnogi spet po dolgih le-
tih stopili na grajska tla. 
A ta so temeljito spreme-
nila svojo podobo. Mar-
.sikdo, ki se je še kot o t 
rok hodil igrat med ru-
ševine, se je spominjal zi-
dovja, ki je do tistega dne 
spremenilo svojo podobo. 
Veliko je bilo že očiščene 
ga, prekopanega. i»rofesor 
Stopar pravi: »Med vse 
mi gradovi, ki sem jih 
srečal, je konjiški najbolj 
nenavaden. Zaradi svojega 
položaja in oblik, načina 
gradnje in številnih spre 
mljajočih elementov, ki 
dajejo videz izredne raz-
členjenosti. Človek bi re-
kel, da so na gradu vsak 
mesec kaj dozidali ali p o 
drli. Težko Je arhitekturo 
»spravljati« v neko zaklju-
čeno celoto, ker je na 
enem mestu prisotno iz-
redno veliko stilov, časov-
nih razdobij. V prva fazi 

smo se odločili za čišče-
nje terena. Da smo prišli 
do zunanjega zidu, do 
grajskega obzidja, ker ta 
krog smo morali zaklju-
čiti. Površina je izredno 
velika, delo je terjalo več 
časa in sredstev, kot smo 
prvotno mislili. Naš cilj 
je, da ohranimo to, kar je 
do danes ostalo, da ne 
bi zidovje propadlo na-
prej. Grad je star, saj 
njegov nastanek seže da-
leč pred celjski grad. 
Gre torej za pomemben 
kulturno zgodovmski spK)-
menik. Za zdaj opravlja-
mo dela na površju, se 
pravi, da ne gremo v razi-
skovanja arheoloških pia 
sti. A kljub temu smo na-
šli letošnje poletje izred 
no zanimive predmete. 
To so predvsem pečnice 
iz 16. in 17. stoletja, nekaj 
posode in keramike. S po 
močjo doslej najdenih 
preiinetov bomo lažje is-
kali naprej, pa tudi na 
marsikak doslej zastavljen 
problem bomo lažje naši; 
odgovor. Morda bomo 
kdaj pozneje segli z na 
šo radovednostjo še glob-
lje, a za to je še čas. 

Našli smo izredno drago-
cene in redke predmete iz 
obdobja, ki je v naših 
muzejih najslabše zastopa-
no. 

V sobi komunalnega 
podjetja v Slovenskih Ko 
njicah se je končala naša 
grajska ekspedicija. Str-
meli smo v množico ko-
sov, skrbno razporejenih 
po mizi, okenskih pwlicah, 
stolih in рк) tleh. Crepi 
nje? Da ali ne, vsekakoi 
pa izredno dragoceno gra 
divo, ki ga bodo roke in 
oči strokovnjakov postavi 
le na pravo mesto. Kot 
črke v križanko in ko ne 
manjka nobena več. lahko 
beremo polne, smLselne 
besede. Toda to je še dol-
go delo, F>olno znanstvene 
natančnosti in •'•elike od-
govornosti. Zaenkrat so 
delavci pospravili orodje 
Do naslednjega poletja bo 
potekalo odkrivan ie usode 
konjiškega gradu za pisal-
no mizo. v fotolaboratori-
ju, pod mikroskoT>om, v 
primerjavah z že obstoje 
čo, a redko literaturo. Le-
tošnja dela so veljala 7000 
dinarjev. Od tega je da 
la konjiška kulturna 
sikupnost 4000 dm repub 
liška pa 300П Naslednje 
leto bodo odšteli za ko 
njiški grad 10.00(1 dinar 
jev, občinska in republi-
ška kulturna skupnost sii 
bosta stroške delili na po 
lovi 00 

Naj bo konjiški prlmei 
za zgled ostalim občinam 
Takle izlet na grad je či-
sto koristen. Nas od časa 
do ča«;« spomni, kaj sploh 
imamo in na osnovi od-
kritega in znanega šele vi-
dimo česa pa sploh še ni 
mamo Potem je vsekakor 
lažje govoriti o denarju, 
ki naj bi se preselil tja, 
odkoder bo prišel odgo-
vor Odgovor o smislu 
življenja in dela pred s to 
let ji, in tudi našega. Ob 
velikem zadoščenju seve-
da. 

BESEDILO IN SLIKI 
DRAGO MEDVED 

Razvaline gradu lahko veliko povedo . . . 

Člani izvršilnega odbora kulturne skupnosti med t^ledovanjem opravljenih restavra-
torskih del. 



OBISK PRI AD KLADIVAR 

9 MESECEV DO BAI 
Ko smo nekje v začetku 

Janskega leta izvedeli veselo 
novico, da bo Celje prihodnje 
leto organizator jubilejnih, 
XXX. balkansikih atletskih 
iger, sano si mislili, to je pa 
še daleč! Zdaj pa je že na-
počil tisti čas, ko počasi od-
števamo za začetek mesece, 
kmalu pa bomo tudi dneve. 
Pri AD Kladivar, kateremu 
je bila zaupana ta velika in 
odgovorna organizacija, so 
takoj stopili v akcijo in za-
čeli s pripravami, da bi bilo 
vse v najlepšem redu, kot 
se za Celjane spodobi. 

Letošnje ekipno državno 
prvenstvo, kjer je bila do-
mača moška ekipa za b o r ^ 
osem točk ob tretje mesto, 
smo izrabili za majhno an-
keto, kako se pri Kladivarju 
pripravljajo oziroma kako da-
leč so s pripravami. Sestav-
ljen je že dalj časa organiza-
cijski odbor z vsemi številni-
mi komisijami, katerim ne 
manjika dela in tudi težav. 
Katere so največje? 

Peter Drofenik, sekretar 
AD Kladivar: »Na to vpra-
šanje ne bo težko odgovoriti 
— to so nočitvene kapacitete. 
Ta problem nas žuli na vsa-
kem večjem tekmovanju, zdaj 
nas bo pa še bolj. Prav' zdaj 
sem izvedel, da je najavljena 
fedi skupina 3000 grških tu-
ristov. Kam jih bomo ob 
ostalih turistih, ki si bodo 
ogledali tekmovanje pa tek-
movalcih, gostih in sprem-
stvu, dali? Seveda nam ne 
preostane nič drugega, kot 
poiskati vse proste kapaci-
tete od Ljubljane do Mari-
bora. Atleti in ostali morajo 
stanovati čim bližje tekmo-
valnemu prostoru, za ostale 
pa . . . Drug problem so sod-
niki oziroma sodniški kader, 
ki ga moramo za BAI pod-
vojiti. Namesto 50, bo sodilo 
100 sodnikov, ki pa morajo 
biti vsi izprašani. Zato bomo 
že v novembru pripravili se-
minar za nove in tudj že 
preizku'šene sodnike, kjer bo-
mo obdelali nova atletska 
pravila. Vabimo predvsem 
mlajše, ki jih zanima atleti-
ka, da se vključijo v ta se-
minar in tako nam, kot ce-
s tnemu Celju pomagajo pri 
organizaciji do sedaj največ-
je športne prireditve v na-
šem mestu. Izdelani so že 
osnutki propagandnih mate-
rialov pa otvoritveni cere-
monial, ki ga pripravlja znan 
režiser Franci Križaj itd. 
Skrajtka, smo sredi dinamič-
nih priprav, ki morajo roditi 
uspehe.« 

Kaj si najbolj želite? 
»Predvsem, da bi vse Ce-

lje spoznalo, da ne gre samo 

za atletsko prireditev, ampak 
za dogodek, kjer moramo 
vsi sodelovati. Ker smo to 
Celjani že velikokrat dokaza-
li, se ni bati, da ne bi bilo 
tako tudi sedaj.« 

Ob tej priložnosti povej-
mo še to, da letos slavi AD 
Kladivar pomemben jubilej 
25-letnico obstoja in da bodo 
pripravili svečan občni zbor 
v naslednjih dneh. Za BAI 
pa bodo nekoliko tudi pre-
uredili stadion, ga opremili 
z dodatnimi tribunami, name-
stili nove semaforje, fotofi-
niš, morda tudi razširili ste-
ze na število osem in še 
mnogo drugega. Skratka, sta-
dion bo kot »iz škatlice«, kot 
temu pravimo. Takrat bo res-
nično velik stadion! 

In kaj menita o naslednjih 
BAI celjska atleta Stanko 
Lisec ter Peter Svet, ki sta 
pravzaprav med redkimi Ce-
ljani, ki bi lahko takrat na-
stopila v državni reprezen-
tanci pred celjskim občin-
stvom. Stanko Lisec se je že 

letos dobro izkazal in nekaj-
krat nastopil v državni rep-
rezentanci pa tudi zdaj ob-
ljublja, da bo dal vse od 
sebe, da bo na BAI v Celju 
oblekel dres s plameni caini, 
Peter Svet se je prav na 
državnem prvenstvu po dese-
tih mesecih nenastopanja 
vrnil na stezo. Bil je poško 
dovan, zdaj pa je ta poškod-
ba odpravljena in že mesec 
in pol vestno trenira. Vsak 
dan preteče po dvanajst ki-
lometrov, kmalu pa jih bo 
še več. številčno skromno 
občinstvo ga je za njegov 
prvi nastop po desetih me-
secih toplo pozdravilo. Peter 
pravi, da je zdrav, da ne 
čuiti bolečin, tudi kilometrov 
ima že kar dovolj v nogah, 
samo za zrak ga še daje. 
Bližnja zima bo tisti čas, ko 
bo lahko s temeljitimi pri-
pravami vse nadoknadil in 
prihodnje leto vskočil v rep-
rezentanco v njegovi discip-
lini 3000 m steeple. Lisec in 
Svet sta poleg Dušana Prez-

Ija (v Celju je izenačil re-
publiški rekord 214 cm in 
povrhu še premagal držav-
nega rekorderja Temima!) 
pa Zdravka Pečarja in Mica 
Mi jača (morda bo presenetil 
s hitrim razvojem še kdo od 
mlajših, kot Boris Cop ali 
Rok Kopitar) tista, ki naj bi 
sestavljala celjsko zastopstvo 
v reprezentanci, ki si je za-
dala velik cilj — po dolgem 
času zmagati v Celju. 

Tokrat na startnem mestu 
ni stal preizkušeni starter 
Adlof Urbančič, temveč nje-
gov naslednik in pomočnik 
Bogdan Podpečan, sam ne-
koč dober atlet. Povedal je. 
da je pri prvem svojem 
uradnem strelu na tako po-
membnem tekmovanju, kot 
je državno prvenstvo, imel 
malo treme, ki se je je i>a 
kasneje znebil. »Isto je, kot 
če si aktiven atlet. Pred 
strelom trema, nato pa ' nič 
drugega, kot pot pod noge 
pa hajd do cilja. Seveda čim-
prej!« 

Za igre pa meni, da so 
veliko priznanje Celju in celj-
ski atletiki ter je prepri-
čan, da jih bomo dobro 
izpeljali. Ce bo starter na 
BAI? Ne, glavni ne, pomoč-
nik Adolfu Urbančiču pa. 
Tudi to je veliko. In še res 
Je. 

Med ljudmi, ki niso stalno 
prisotni v AD Kladivar, so 
pa na drugačen način î>ove-
zani s Celjem in tiidi atleti-
ko, smo izbrali Joca Žnidar-
šiča, fotoreix)rterja Dela. Tu-
di ko sva se pogovarjala, ni 
gledal vame, ampak po sta-
dionu, kjer bi s svojim ost-
rim očesom našel kakšen 

primeren detajlček. »Dode-
litev BAI Celjanom pomeni 
mnogo in mislim, da so jih 
sposobni dobro izpeljati, kaj-
ti, to so dokazali že z orga-
nizacijo številnih velikih tek-
movanj. Sicer sam nisem 
specializiran za fotografira-
nje atletike, vendar ker je 
to dinamičen šport, se da 
vedno najti nekaj novega. 
Na BAI pa vsekakor pridem', 
saj bo to enkraten športni 
in tudi sicer dogodek,« je 
dejal Joco. 

Tako devet mesecev pred 
jubilejnimi, XXX. balkan-
skimi atletskimi igrami v O-
Iju. Vsi imajo polne roke 
dela in ker vemo, kaj znajo 
te roke narediti, nas ni strah, 
da prireditev ne bo uspela. 
Seveda pa je pri tem res-
nično potrebna pomoč vseh, 
kajti gre za prireditev in 
sloves našega mesta. 

Tekst: TONE VRABL 
Foto: TONE TAVČAR 

Stanko Lisec: »Zdaj se bodo 
pričeli ulični teki.« 

Bogdan Podpečan: »Nekaj 
treme je, vendar se jo po 
prvem strelu znebiš.« 

Peter Svet: »Za zrak me 
matra, drugače je v redu.« 

Joco Žnidaršič: »BAI so veli-
ko priznanje atletskemu Ce-
lju.« 

REČICA 
OB SAVINJI: 
ASFALT 
NA CESTO 

v soboto, 4. 10. 1975 je 
bila v Homcu pri Rečici 
ob Savinji odprta nova as-
faltna cesta v dolžini 1700 
m, ki povezuje Grušovlje 
in Bočno. Clesto so zgradi-
li krajani s prostovoljnim 
delom, z lastnimi finanč-
nimi sredstvi, nekaj de-
narja pa so prispevale za-
interesirane delovne orga-
nizacije, KS Rečica ob Sa-
vinji in drugi. Z veliko 
požrtvovalnostjo so doma-
čini Home in Grušovelj 
zgradili cesto do faze, ko 
je bilo potrebno le še po-
ložiti asfaltni trak. S pro-
stovoljnim delom in soli-
darnostno akcijo so uspe-
li cesto zgraditi s polo-
vičnimi sredstvi od pred-
račima. Zato so zaslužni 
vsi krajam, ki so sodelo-

vali v akciji, še posebno 
pa posamezniki, ki so sko-
raj vse leto brez vsake 
nagrade posvetili samo 
družbeni potrebi in skup-
nemu interesu. 

Cesta je bila odprta ob 
pomembnem jubileju, ob 
obletnici napada na Re-
čico ob Savinji, ko imajo 
Rečičani krajevni praznik, 
trak pa je prerezal pred-
sednik SO Mozirje tov. 
Franc šarb. 

JOŽE MIKLAVC 

LESIČNO: 
MINERALOŠKA 
ZBIRKA 

Med enainštiridesetimi 
osnovnimi šolami v Slo-
veniji, ki so se prijavi-
le na razpis o zbiranju 
kamenin, je tudi naša, v 
Lesičnem. Med učenci je 
razpis vzbudil zanimanje. 
Zbrati smo morali enain-
štirideset kosov različnih 
vrst kamenin, ki so zna-
čilne za naše območje. 

V septembru pa nas je 
obiskala geologinja Ku-
ščenjeva. Z njo smo člani 
mineraloškega krožka obi-
skali glavna nahajališča 
in kamnolom v naši oko-
lici. Na Osojku smo do-
bili dve vrsti peščenjakov, 
v katerih so fosilni ostan-
ki morskih ježkov in 
školjk. Znano je namreč, 
da je tuda našo pokrajino 
pokrivalo Panonsko mor-
je. V Košnici smo nabra-
li miocenski lapor, na Bo-
horju pa kamenino vul-
kanskega izvora angitni 
porfirit. Med nabiranjem 
smo od geologinje zvedeli 
marsikaj zanimivega o na-
stanku in razvoju kame-
nin. 

Slednje štii*i vrste ka-
menin smo zavili in jih 
poslali štiridesetim šolam 
v Sloveniji in uredništvu 
Pionirja. Zdaj tudi mi pri-
čakujemo, da bomo do-
bili podobne pošiljke z 
drugih šol. 

PETER KLAKO(50EÎR 

HENINA: 
PIONIRSKI 
PRAPOR 

Na pionirski dan, 29. 
septembra, so na osnovni 
šoli na Henini razvili pra-
p>or »Stanke Vizoviišek«. 
Slavja so se udeležili 
učenci iz Rimskih Toplic 
in vseh podružničnih šol. 

Pred razvitjem zastave 
je bdla pionirska konfe-
renca, na kateri so poča-
stili spomin Stanke Vizo-
šek, mentorice in ravna-
teljice šole, ki jih je pre-
zgodaj zapustila. Büa je 
delegat desetega kongresa 
ZKJ, toda nekaj dni pred 
odhodom na kongres Je 
umrla. 

Prapor je razvil Cveto 
Knez, sekretar občinske 
konference ZK v Laškem, 
po razvitju pa je bü še 
kratek kulturni program. 

JELKA SKORNIK 
RIM. TOPLICE 

DESETKA 
ODGOVOR BREZ . . . 

DDI PODPEČAN, direktor TOZD gostinstvo Mene 
Celje nam je odlično pomagal pri sestavljanju vzorca 
za odgovore javnih delavcev. Sestavil je tako točen re-
cept (ne gostinski), da je to prav ljubko. Glasi se po 
mojem prepričanju približno tako kot odgovord pre-
ročišča v Delfih (pa recite, da se ^odovina ne ponav-
lja): 

—- Odgovori, da bodo vsi vedeli, da sd odgovoril, 
vendar ne odgovori tako, da bi kdo mislil, da si odgo-
voril, ker, če daš odgovor, bi lahko kdo verjel, da je 
to odgovor, vendar otlgovoriti in nič odgovoriti je 
umetnost odgovoru. 

OKUS 
Celjani smo znova potrdili ^OA'es, ki nas tolče kot 

dobre poznavalce filmov. V mesto je prišlo mnogo 
znanih filmskih kritikov in ugotovilo, kje mnogo СЗе-
Ijanov dvigne mrzlo zadnjo plat s toplega sedeža in 
odide sredi predstave. Običajno so to tudi filmi, ki jih 
Jože Volfand v rednem filmskem pregledu Radia Ce-
lje označi kot resnično dobre in pri tem našiteje vse 
nagrade, ki so jih dobili. Skratka, roko na srce, mi 
smo barometer filmske ximetrK>sti. 

TETA MARA 
Nekdo od (Mjanov se je moral resnično zaljubiti 

v teto Maro (morda zaradi pomanjkanja okusa), saj 
bo verjetno le težko minila kakšna celjska »kuiltuma« 
prirediitev brez nje in Tonija. Morda bà biLo bolje, če 
bi naredil ta »ljubimec« tako kot je to svetoval Ce-
ljan nehvaležen do organizatorja »zaibarv«: »Teto Mar 
ro v omaro, omaro in Tonija na ponija — pa hajdä 
iz Celja!« 

TRDIM . . . 
Inž. Ma.rjan Osole, direkitor Kovaške industrije 

Zreče, je nedavno tega dvema mojima kolegama su-
vereno dvakrat zatrdil: »Pri nas je tako zato, ker po-
litiki nimajo pojma o gosipodarstvu!« Zanimiva bd 
bi:la konkretizacija takšnega stališča, s katerim se se-
veda ne strinjam. Nedvomno pozna inž. Osole najbolj 
razmere v svoji občini. Aid ná potem čudno, da nepro-
fesionalni sekretar (Ж zac Slovenske Konjice Franc 
Ban, uspešno sodeluje pri vodenju Konusa kot sekre-
tar uspešnega podjetja? Torej so le izjeme! Celo tak-
šne, .glede na omenjeno trditev -— če bd jo razvljalá 
naprej — da so nekateri, ki .se imajo za velike gospo-
darstvenike dokaj iispešTiti politiki, ali ne? 

OBR(i)T 
Od blizu in od daleč, iz vasd m mest, to in o n o . . . 

vse to je bilo stacionirano in je prihajalo na sejem 
obrti v Celju. Kot v pravljici: prvi in drugi sin bogar 
tega kralja, ki sta imela vsega dovolj in tudi mala ix>-
kaizati zimanji lesk množicam (beri trgo^vma, razpro-
daja, »plehnafce« značke), le najmlajši (črtaj obrtnik) 
s svojimi srinovi se je odločil: bomo videli — in s 
skromno udeležbo priboril ime vsej prireditvi. Vendar, 
konec ni bil kot v pravljici. Med:tem, ko so nekateri 
z razprodajami ustvarjali dnevni promet 100 starih 
miilijonov, je on počival in se hranil z mislijo — vse 
za tradicijo! 

«ASPIRATORE« 
Med obiskovalci sejma v Celju je bil tudi priznani 

slovenskii slikar Jaki. Kupil je kar pet aspirator jev. 
Trikrat lahko ugibate, zakaj jdh too uporabil. 

TRŽNE RAZMERE 
Na še dolgo, kar ruas je prijetno presenetila vest, da 

prodajalcev kiča ni več na celjski tržnici. Kot pa je 
pokazal prejšnji p>onedeljek, je bil vzrok v tem: del 
njih je vzel težko pri,garan dopust, del pa se jih je 
(po nekaterih predmetih sodeč) preselil na celjski 
obrtni sejem in . . . »eno ti jdh na«. Zdaj so spet zra-
ven celjskih zaporov. 

OZKO AL! ŠIROKO 
Celje je postalo prvo mesto modnih rervij. Pač ka-

že na to, kako radi Cedjani gledamo atraktivne kretnje, 
hojo, pozibavanje na srediiki tako poimenovane PI-
STE. Reflektorji sem, refleiktorji tja, cvetje tu, cvetye 
tam. I>vorana v znamenj-u piste. Kot pravijo organdza-
torji je ta najvažnejša — in se zaustavljajo ter uare 
in ure razpravljajo ali naj bo âiiroka aid оика, kaiko 
dolga, kako kratka. Ali ne bd bdlo prijetno, če bd 
tobko razpravljali tudi o razporah cen, kot pa da do-
ločijo takoj — najvišje. 

UGANKA 
ste aa uganko?' 
Rdeča Unija, če hočete rdeči telefon, je direikiina 

vessa med Washingtonom in Moskvo. Zakaj, veste! 
Uganka: 
Kdo ima v Celju rdeča teleíon in zakaj ga potrebu-

je? 
Najboljšo »uganitev« honoriramo. 

»UKA ŽEJA . . . . 
Mlaida natakarica v gostišču Branibor je taiko po-

aoma do gostov, da se eden od njiih ш mogel na-
čuditi in jo je povprašal, kje je obiskovala šolo. Zo-
pet se je vljudno nasmehnila in celo dejala tovariš 
in povediala, da je bdla v učni dobd pri zasebniku. 

Zaflbeležt: MILAN SENICAR 



PIONIRSKA 
KONFERENCA 
OB PRAZNIKU 

Za pionirski praznik so 
se zbrali delegati PO os-
novne šole Marjana Nem 
ca v Radečah na pionir-
sko konferenco. Navzoče 
je pozdravila tovarišica 
Sirnadova, nam pionir-
jem pa zaželela obilo us-
peha v šoli in v interes-
nih dejavnostih, ter nam 
ob praznikih čestitala. 

Na konferenci smo pre-
gledali naše delo v pretek-
lem letu in ugotovili, da 
je bilo zelo uspešno. Po-
sebno zanimiva je bila 
konferenca v dLskusij-
skem delu. Pionirji So v 
njem povedali, da si želi 
jo še več krožkov, da bi 
radi sodelovali pri polep-
šanju Radeč In po svojih 
močeh tudï pomagali pri 
izgradn,)i šole, ki je napol 
nedograjf Kot zadnjo 
točko dnevnega reda Je 
konferenco pozdravil pred-
stavnik Krajevne skupno-
sti Tone Zupančič, ki nam 
Je čestital *a uspešno de-
lo v šoli in Izvenšolski de-
javnosti ter nam obljubil, 
da bodo zasta\ili vse sile 
za čimprejšnjo dograd'itev 
nove šole. 

Zal se našemu vabilu 
niso odzvali predstavniki 
delo\'nih kolektivov in 
družbeno političnih orea 
nizacij. Prav b'i bilo. da bi 
bili tud'i oni seznanjeni г 
našim delom in načrti. 
Morda se niti ne zaveda-
.ÍO, da smo mi najmlajši 
rod, ki se že uči samoup-
ravljanja in, ki že stopa 
v boj za lepše in srečnej-
še živl,ien.je. 

STRNAÜ K.\R>1E N 

OB SLAVNOSTI 
STRELSKO 
TEKMOVANJE 

Strelska družina »Tone 
Bostič« je na strelišču v 
Zidanem mostu organizi-
rala meddružinsko strel-
sko tekmovanje z MK pu-
ško v počastitev krajevne-
ga praznika Radeč. Pokro-
vitelj tekmovanja je bila 
Prometna sekcija Zidani 
most. Sodelovalo je šest 
ekip s tridesetimi posa 
mezniki, пајл̂ ес usi>eha pa 
so imeli domači tekmo-
valci. Med ekipami s© bi-
li najboljši strelci SD 
»Tone Bostič« Zidani 
most s 1002 kroga, pred 
SD »Galanterija« Rimske 
TopUce 925, SD »Stane 
Rozman« Laško 895, SD 
»Jože Tovornik« Rimske 
TopUce 821, SD »Partizan« 
Jurklošter 807 ter Sopoto 
iz Radeč s 479 krogi. Med 
posamezniki Je zmagal 
Roman Matek z 230 krogi. 
Sledijo: Jože Završnik 224 
krogov, Bojan Mastnak 
223 krogov, Zdravko Kuz-
mlč 223 krogov, Dušan 
Gričar 215 in Oto Teih 
meister 213 krogov. Zma-
govalna ekipa je prejela 
prehodiú pokal ter pokal 
v trajno last, najboljši po-
samezniki pa praktična 
darila, Id jih Je prl.speval 
pokrovitelj tefcmovanja. 

ROMAN MATEK 

RAZSTAVA SLIK 
v okviru krajevnega praz-

nika na Polzeli sta Delavsko 
prosvetno društvo Svoboda in 
Krajevna skupnost Polzela 
pripravili razstavo slik Darin-
ke Pavletlč — Lorenčak. 
Uvodne besede o slikarki in 
razstavi je spregovoril pred-
sednik Svobode Stanko No-
vak. Rastavo, kl Je bila od-
prta do 6. t. m. si Je ogleda-
lo več kot osemsto obiskoval-
eev. 

T. TAVČAR 

SLO V 2ALSKI OBČINI 

DELO Z MLADIMI 
V Žalski občini so pričeli z rednim delom z mladinci prostovoljci, pri-

padniki teritorialnih enot. O tem smo se pred kratkim tudi pogovarjali z 
Emilom Pižornom, referentom za teritorialno obrambo pri občinskem štabu 
in rezervnim pehotnim podporočnikom. 

NT: Tovariš Pižorn, nam 
lahko poveste kako ste v 
žalski občini pričeli z vzgojo 
mladincev prostovoljcev, pri-
padnikov teritorialnih enot. 

E. Pižorn: »v naši občini 
je v teritorialno enoto vklju-
čenih okrog osemdeset mladi-
dincev. Za obdobje enega leta 
smo za njihovo izobraževanje 
pripravili obširen in zahte-
ven program. Prvo akcijo v 
zvezi s tem smo pripravili 
pred dobrim mesecem, ko 
smo na strelišču v Libojah 
seznanili mlade s puško. Os-
novni namen te akcije pa je 
bil, da so mladinci prosto-
voljci spoznali učinke delo-
vanja posameznih orožij. Ta-
ko smo jim pokazali strelja-
nje na prsobran, drevo, želez-
no ploščo, vrečo napolnjeno 
z zemljo in pa na različne 
vrste opek. 

Pri tej prvi akciji so mla-
di le opazovali, kako se stre-
lja, kmalu pa bomo pričeli 
tudi s praktičnimi vajami.« 

NT: »Pa morda zdaj nekaj 
več besed o samem progra-
mu. 

E. Pižorn: »Misliti moramo 
tudi na mladince, ki bodo v 

teritorialne enote vstopili še 
kasneje. Tudi njim bomo pri-
kazali to streljanje. V eni 
izmed naslednjih naših akcij 
bodo mladinci streljali že sa-
mi, seveda pod strokovnim 
vodstvom. 

Eden izmed poglavitnih ci-
ljev pri vzgoji mladih bo tudi 
ideološko politično izobraže-
vanje, ki ga bo prevzela Ob-
činska konferenca Zveze so-
cialistične mladine v 2alcu, 
s katero dobro sodelujemo. 

Vsekakor je delo odgovor-
no in pomembno, eden iz-
med poglavitnih problemov 
pri tem našem delu pa je, 
da mladi odhajajo k voja-
kom, zato bo treba te vrste 
prostovoljcev nenehno ob-
navljati in k sodelovanju pri-
tegniti vse več mladih ljudi. 
V veliko pomoč nam je, kot 
sem že poudaril predsedstvo 
Občinske konference Zveze 
socialistične mladine v Žalcu, 
ter njeno sodelovanje s po-
sameznimi osnovnimi organi-
zacijami.« 

JANEZ VEDENIK Emil Pižorn 

POLZELA Tekst in foto: T. TAVĆlAR 

KRAJEVNI PRAZNIK 
Krajevna skupnost Polzela 

praznuje 2. oktobra svoj kra-
jevni praznik. Letošnje praz-
novanje so združili s prazno-
vanjem 30. obletnice osvobo-

ditve in 25. letnico delavske-
ga samoupravljanja. Že na 
predvečer praznovanja je bi-
la v kulturnem domu svečana 
proslava-, slavnostni govor pa 

je imel sekretar SZDL Polze-
la Edo Suster, ki je med 
drugim povedal: »Izteklo se 
je leto in s tem prvo deset-
letje obstoja in delovanja 
krajevnih skupnosti. Običaj 
je in nenazadnje tudi prav, 
da se ob tej priliki spomnimo 
naših krajanov, ki so v tež-
kih trenutkih darovali svoje 
življenje za to, kar imamo. 
Na današnji dan leta 1942 so 
v Mariboru padli tudi talci 
iz našega kraja, zato v naši 
krajevni skupnosti vsako le-
to praznujemo na ta dan svoj 
krajevni praznik«... 

V kulturnem programu, ki 
Je sledil govoru so nastopili 
pionirji Osnovne šole »Vere 
Šlander«, gojenci Glasbene 
šole »Risto Savin« oddelek 
Polzela in dramska skupina 
mladinske organizacije iz Pol-
zele. 

Ob koncu je predsednik 
skupščine krajevne skup-
nosti Polzela Vinko ing. Ko-
lenc izročil posebno nagarado 
Milanu Gerželju (na sliki) za 
30-letno uspešno družbeno de-
lo in 30-letno ravnateljstvo — 
na Osnovni šoli na Polzeli. 

» K L I M A « 
industrija aerotermičnih 
naprav Celje 
o b j a v l j a 
prosta delovna mesta: 
v TOZD Montažna proizvodnja 

1. OPERATIVCA I 
v oddelku klimatskih naprav 
v delovni skupnosti skupne službe -

2. VRATARJA-ČUVAJA 
Poleg splošnih pogojev morajo kandidati izpolnje-
vati še naslednje; 
pod 1.: srednja strokovna izobrazba — strojni teh-
nik in 4 leta delovnih izkušenj, 
poskusno delo 2 meseca; 
pod 2.: končana osemletka in 1 leto delovnih ia-
kušenj, 
poskusno delo 1 mesec. 

V RADEČAH 

КШ O mu 

V počastitev krajevnega 
praznika in 30. obletnice 
osvoboditve, je bil prej-
šnji torek v Radečah kviz 
na temo »Heroj Tito«. 
Tekmovalci so odgovarjali 
na vprašanja iz dela in 

življenja predsednika SFRJ 
Josipa Broza Tita. Kviz 
je organizirala Občinska 
konferenca ZSMS Laško, 
sodelovale pa so štiri eld-
pe in sicer: ekipi OO 
ZSMS Radeče in Jagnjeni-
ca ter ekipi OO ZSMS iz 
delovnih organizacij Sopo-
ta Radeče in TIM Laško. 
V prvem delu kviza, ki ga 
je vodil .MATJA2 HAN, 
so tekmovalci odgovarjali 
na tri vprašanja. V dru-
gem delu, kjer sta se kot 
finalista pomerili ekipi 
Jagnjenice in TIM, pa 
so mladim tekmovalcem 
zastavili še pet vprašanj. 
Zmagala je ekipa iz tovar-
ne izolacijskega materiala 
Т Ш LAŠKO, ki je v po 
stavi ROMAN MAVRI, 
SLAVKO ŠPILER in 
FRANCI DRNAC zbrala 
vseh 24 možnih točk in s 
tem pokazala dobro po-
znavanje Titove življenj-
ske poti in njegovega ve-
likega dela. 

S kviza so mladinci Ra-
deč in okolice poslali tudi 
pozdravno pismo predsed-
niku republike tovarišu 
Titu, v katerem so ga se-
znanili s svojim delom in 
življenjem. 

Prireditev so popestrili 
г dvema recitacijama o 

Titu, s katerima sta na-
stopila učenca osnovne šo-
le iz Radeč KARMEN 
STRNAD in BOJAN SU 
MRAK. Za veselo razpolo-
ženje oddaje, ki je imela 
uraden naslov Mladost v 
pesmi in besedi, je poskr-
bel ansambel Jožeta Ru-
sa, ki je med Radečani 
izredno priljubljen. Kot 
gostja oddaje pa je nasto-
pila mlada mariborska 
pevka Marjetka Falk, ki 
je tokrat prvič nastopila 
v Radečah, kot pa je deja-
la sama, bo še prišla. 

Dvorana Doma kulture v 
Radečah je bila nabito 
polna, kar je jasen dokaz, 
da si mladi želijo podob-
nih prireditev, ki bi po-
pestrile njihov vsakdan. 
Morda je kviz primerna 
oddaja, saj združuje za-
bavo in tekmovanje, kar 
je zanimivo tako za gle-
dalce, ki poslušajo odgo-
vore, kot tudi za tekmo-
valce, ki so se pripravlja-
li. Po tako velikem odzivu, 
kot je bil prejšnji torek v 
Radečah, so mladi oblju-
bili, da bodo še organizi-
rali podobne prireditve in 
to verjetno že prav kma-
lu. Kajti kdor pozna Ra-
dečane ve, da so izredno 
enotni, kadar je treba kaj 
pripraviti. 

S to prireditvijo So tu-
di mladi prispevali svoj 
delež k počastitvi krajev-
nega praznika in 30. ob-
letnici osvoboditve. 

JOŽICA SELIC 

ŽALEC 

OBISK 
KULTURNIKOV 
IZ KRUŠEVCA 

Skupščina občine Žalec je pobratena s skupščino 
občine Kruševac. Listina o pobratenju je bila i>odpi-
sana v letu 1974 ob priliki vlaka bratstva in enotnosti. 
Na območju občine Kruševac je bilo namreč v obdob-
ju okupacije izseljenih največ naših občanov, s kateri-
mi so se ohranile trajne bratske vezi. Obe občini sta 
se z listino zavezali sodelovati na različnih področjih 
dnižbenega življenja, tako tudi na področju kultui-e. 

V okviru tega sodelovanja se bo udeležila posebna 
kulturna skupina žalske občine proslav ob 3Metniai 
osvoboditve Kruševca v dneh od 11. do 15. oktobra. 

V petih nastopih bosta Slovenijo, v plesu in pesmi, 
predstavila vedno bolj шапа folklorna skupina iz Šem-
petra in ansambel Borisa Terglava, ki odhaja na pot 
z bogatim repertoarjem narodno-zabavnih melodij. 
Folklorna skupina je za to srečanje pripravila splet 
gorenjskih in prekmurskih plesov in kolo Glamočkega 
polja. 

Na pot odhajajo polni optimizma, z geslom bratstva 
in enotnosti in z našo željo, da se vrnejo s čim lepšimi 
vtisi. 

EDI MASNEC 



HVALA VSEM 
Ob slovesnem jubileju 

in proslavi 100-letnice ma-
ledolske pihalne godbe iz 
vojnika, se vsem, ki so 
kakorkoli pripomogli k 
proslavi najlepše zahvalju-
jemo. 

Posebna zahvala pa kra-
jevni skupnosti in PD 
Vojnik ter ravnatelju os-
novne šole Miru Klančni-
ku za lep govor. Zahvala 
tudi Zvezi kulturno pro-
svetnih organizacij v Ce-
lju za podelitev priznanj 
in Zvezi kulturno prosvet-
nih organizacij Slovenije 
za podelitev zlate in sre-
brnih Gallusovih ша^к. 

Zahvaljujemo se tudi 
trem godbam, ki so ob 
jubileju zaigrate in Jože-
tu Winderju za pokrovi-
teljstvo nad proslavo^ 

Zahvala velja tudi tova-
rišu Bojanoviču za orga-
nizacijo in vsem, ki so 
darovali šopke cvetja in 
darila ter izrekli čestitke. 

ZA GODBO NA PIHALA 
MALE DOLE SLAVKO 
LIPOVSEK 

PRIPOMBE 
NA ČLANEK 
»UPO^<OJENCI 
V LAŠKEM: 
KJE JE NOVI 
DOM« 

V 39. številki N o v ^ 
tednika smo čitali članek 
tovarišice Jožice Selič 

»Upokojenci v Laškem« 
KJE NOVI DOM. 

K članku želimo pri-
ponmiti, da je E>om upo-
kojencev v Laškem sicer 
samostojni zavod, vendar 
nam članom Izvršnega od-
bora društva upokojencev 
v Laškem ni vseeno, kako 
se obravnava. 

Sredi leta 1971 je zavod 
začel poslovati s kuhinjo 
in točilnico. Ugotovljeno 
je, da je izguba v višind 
3 milijonov starih dinar-
jev nastala od začetka po-
slovanja (od 13. 7. 1971 do 
31. 12. 1974) to je v času 
celotnega tri in polletnega 
poslovanja in ne vsako 
leto, kot je to navedla to-
varišica Jožica Selič. 

V domu upokojencev v 
Laškem je 21 stanovanj 
od katerih je 19 zasedenih 
z upokojenci, 2 stanovanji 
pa sta bili začasno oddani 
zdravstveni in prosvetni 
delavki. 

Dom upokojencev v La-
škern je bil zgrajen za 
stanovanjske potrebe upo-
kojencev iz celega območ-
ja občine Laško in so se 
vanj vselili tudi upoko-
jenci iz pKKiružnic društ-va 
upokojencev Sedra^, 
Rimskih Toplie in Radeč. 
Tudi predvidena gradnja 
II. etape Doma upokojen-
cev v I.aškem ni mišlje-
na samo za upokojence iz 
Laškega, čeprav imamo že 
sedaj vloženih preko 40 
vlog za dodelitev stanova-
nja v domu, bodo novi 
stanovanjski prostori prav 
tako na razpolago upoko-

jencem ÌB o4}močja cele 
občine. 

Prosimo, da v 40. šte-
vilki NT objavite ^ o r a j 
navedeno razlago na čla-
nek tovarišice Jožice Se-
lič. 

S tovariškimi pozdravi! 
TAJNIK DU: 

FRANC NAPRET 

ČUVAJMO 
PLANINSKI 
SVET 

Odsek gorske straže pri 
PD Ljubljana-matica je 
skupaj s sekcijo gorske 

straže planinskih društev 
občine Žalec pripravil ob 
koncu septembra akcijo 
»čiščenje Triglava in poti, 
ki vodijo na vrh«. 

Delo smo dobro zasta-
vili in se razdelili v dve 
skupini. Začeli smo na 
vrhu Triglava in ugotovi-
li porazno stanje. Naš po-
nosni Triglav je vse bolj 
pokrit z raznimi odpadki, 
ki jüi brezvestni planinca 
ali bolje rečeno triglavski 
romarji, odmetavajo brez 
čuta odgovornosti. 

V treh urah nas je dvaj-
set gorskih stražarjev in 
dva gorska reševalca na-
bralo 42 vreč smeti. Vsa-

ka od njih je imela od 10 
do 20 kilogramov. Gorska 
reševalca sta se morala 
celo navezati na vrvi, da 
sta lahko varno p>obirala 
smeti po meliščih in nad 
prepadi. 

Prenos smeti je bil ze-
lo naporen, zvečer pa smo 
bili na Kredarici zadovolj-
ni nad opravljenim de-
lom. Seveda pa je padla 
tudi beseda, kako vse to 
preprečevati. Na vsak na-
či gre samo za vzgojo. 
Predvsem planincev, ki 
naj zatem vplivajo na dru-
ge, zlasti na mlade. 

Naravo moramo čuvati. 
Zato so odgovorni tudi 

vsi vodje raznih izletov. 
Slovenski planinci smo 
sprejeU častni kodeks o 
tem, kako se moramo v 
naravi obnašati. 2al, mar-
sikdo na vse to pozablja. 

Planind planiskih dru-
štev občine Žalec skuša-
mo vzgojiti čimveč je števi-
lo gorskih stražarjev in 
čim več planincev opozo-
riti na varstvo narave. Za-
to tudi prirejamo razna 
predavanja, z mladimi pa 
o tem govorimo v planin-
skih šolah, ki jih prire-
jamo vsako drugo leto pri 
vseh planinskih društvih. 

PLORIJAN SON, 
ZABUKOVICA 

~ — Л .0..Л ^J^J OSVOBODITVE " " 
Okupator besni in preti 

Okupator si je hotel s terorjem, psihološkim vpli-
vom in pritiskom na vsak način podrediti slovensko 
prebivalstvo. Organizacija »Steirischer Heimatbund« je 
imela samo v dveh okrožjih (Celje in Trbovlje) spo-
mladi 1942. leta v sorazmerno kratkem času kar 52 
zborovanj. Na njih so krajevni politični vodje obravna-
vali gospodarske in politično-orgaiiiizaaiijsike razmere. 
Zborovanjem so pxrisostvovaU tudá vidni okrožni poli-
tični funkcionarji. Prebirali in dopolnjevali so obširen 
proglas o položaju na Sp. štajerskem Proglas je se 
stavil sam predsednik »Štajerske domovinske zveze.« Iz 
tega proglasa je tudi tednik »S-tajerski gospodar« ob-
javil 6. jimija 1942 izivlečke pod naslovom »Frana 
Steindl: Boljševizem pred uničenjem — kdor se druži 
z Moskvo, je zaveznik smrti!« 

Ravno v tistih dneh je začel gestapovsbi aparat mar-
sikje v celjskem okrožju, bodisi v Zg. aU Sp. Savinj&ld 
dolini, na šentjurskem, šmarskem in rogaško-kozjan-
skem področju in tudi drugod uspešno prodirata v 
frontovske organizacije. V Cîelju je gestapu uspelo 
organizacijo, ka je delovala od novembra 1341 dalje 
brez provai, uničiti koncem aprila 1942. Tako so bile 
že dokaj dobro urejene frontovske zveze domala po-
vsod v celjskem okrožju pretrgane. Tisti, ki so še 
ostagli necxikriti pri svojem delovanju, so biLi zbegani. 
Med našimii ljudmi, predvsem OTgaini2¿ ranimi fixmtovcd 
in somišljeniki, se je veliko govorilo o novem valu 
preseljevanja ljudi iz Sp. Štajerske. Te govorice so 
prilmjaie iz zaupnih virov redkih posameznikov, ki so bili 
T službi okupatorja v nekaterih ustanovah, a so bili 
tajno povezani z odporniškim gpbanjem. Naglašalo se 
je, da to ne bodo preselitve, temveč deportacije (iz-
goni) v koncentracijska in delovna taborišča. Toda o 
tem kaj več kasneje, ko eà ustvarimo pregled, kaj so 
delali p>olitični aktivisti v tistih težkih mesecdh v Rad 
mirju, na Ljubnem in ostalih krajih Zg. Savmjske 
doline. 

Pokrajinski odbor OF pojasnjuje, 
bodri in svari 

Pokrajtoski odbor osivobodilne fronte za Severno 
Slovenijo se je zavedal, da so ljudje prestrašeni, saj ni 
bilo tedna, da ne bi prišlo do aretadj naših ljudi • 
tem aU drugem kraju. In takšne, zle novice so hitro 
šle iz kraja v kraj. Žene so se bale za svoje mož», 
starši za sivoje otroke in obratno. Kako tudi ne oto 

Vermanska izvidnica na pohodu med Solčavo in Lo-
garsko dolino v avgustu 1943. 

takšni negotovosti za jutrišnji dan. Poleg tega Jih je бв 
plašila mobilizacija mož in fantov v nemško vojsko, 
prišlo je že do prvih vpoklicev. Zaskrbljenost je p(>-
vzročala tudi državna delovna služba za fante in de-
kleta. Starši so se bali posebno za deikleta, ki so 
morala oditi v tistih neurejenih razmerah in nevarnih 
časih na delo v razna industrijska mesta v Rajh, na 
katera so tedaj že pričele paxlati bombe. 

Pokrajinski odbor je v začetku junija 1942 z letakom, 
cdklostilno razannožetndm in rasatrošenim v raanih pre-
delih Sp. Štajerske (letak »e nahaja v Muzeju narodn« 
osvoboditve v Mariboru) na široko obrazložil zakajj j« 
potrebno, da smo Slovenci proti mobilizaciji v nemško 
vojsko, proti odhodu fantov in deklet v delovno službo 
in proti vstopanju v vermanšaft. PO Je pojasnjeval 
položaj na vzhodni fronti, lra.tera bo zahtevala od Nem-
cev Se sto in stotisoče vojakov, med katere hoče oku-
pator vključitd slovenske može in fante. Iz leitaka veje, 
gledano z današnjih dni, soilen ofptimiaem. Napisano je, 
da bo nemški vojaški stroj kmalu obnemogel in obstal 
pred vojaki Rdeče armad«. PO osvobodilne fronte je 
tako-le svaril mofe, fante in deklleta: 

»Slovenska dolžnost vas Miče, da na fašistične po-
aive Wehrmarmschaft in Redchsarbeiitsdieoist odgovorite 
s takojšnjim vstopam v i)artizane. Storite to z Јадпо 
savestjo, da vsaka služba v Weíhrmannschaft pomeni 

podaljšanje suženjstva silovensikega naroda. Samo bor-
ba v vrstah partizanov približuje dan narodne osvo-
boditve. Vsako čakanje in omahovajnje je pogubno. Od-
ločno in takoj preltiioimo z gnilim sožitjem s fiašisbil 
Pretvorimo fašistično mobáliísaoijo v sploši» mobili-
zacijo v partdaanel 

Slovenski fantje, toi ste se dah preslepiti .i¡n se od-
zvali fašističnim poaivom, zavedajte se, da vsa/ko vaše 
dejanje, da vsak vaš korak, vsak vaš strel pomeni sbreä 
proti vašim sestram, bratom! Odpriite oči! Pobijte faši-
stične oñcirje, ki vas ščuvajo na slovensko delavno 
ljudstvo, ki se bori za svojo svobodo! Pridružite se z 
orožjem k partizanom! Storite to nemudoma, da ne bo 
prepozno! Drugače vas bo slovenski narod neusmiljeno 
undiöi'l skupno s fašdstiičnimi okupatorji! 

Slovenci! Strnite se odločneje v vrstah Osvobodilne 
feronte, branite odločneje interese svojih tovarn, rud-
nikov, vasi, v oddeUdh Narodne zaâêite, pobijajte še 
bolij brezobzsiano izdajailce in petx>kolLanaše! Sabotirajte 
in uničujte, kar sl\iži okupatorju! Vsá za vojaško služ-
bo sposobnd v p>artizane! Zaščitite vaSe žene tn dekleta 
pred pošiljanjem v Nemčijo! Sbopoijujte našo borbo, 
ker je pravična! 2änaga je naša! 

Smrt fašizmu — sivobodo narodu!« 
Kako močno, prodorno, preroètoo io pogumno Se 

danm zivenijo besede iz tedamijega proglasa OP za 
StajersOco. Mogoče bi se danes kdo, Id ni poznal kru-
tih in težkih razmer za Slovence v tedanjem času, 
spotaknil ob nekatere trde besede, M so Jih vnesli se-
stavljale! v besedilo letaka. Toda prav tako, nič drugače 
se ni moglo tedaj govori« in povedati. To Je bdi jessik 
junaške gverile, torej partizanskega političnega in vo-
jaškega vodstva slovenîSkih partizanov, ki so se • 
tedanjih groznih raamerah tolkli za življenje in smrt 
proti okupatorjevi vojski in njegovemu političnemu tn 
poûicttjskemu aparatu. Vedno in povsod, tudi danes 
tam, kjer se tOačem ljudstv® še borijo za svoje pra-
vice, Je takšen žargon besednega zaklada v rabi, saj 
drugačen tudi biti ne more. Se živijo ljudje, M so 
takrat ta letak sestavljali. Mesto svarečih in pretečih 
besed bi raje uporabljali lepo zvenečo slovensiko be-
sedo. Toda njihova mladostna, študentska leta in ntJi-
hove lepe nade za nadaljevanje mirnega življenja v 
tem ali onem poKUcu, je preikšrtila prekruta stvarnost. 
Potisnila Jim Je v roik» pušOco in graanato, zahtevala od 
njih stotero veščin pri opravljanju dolžnosti poHtični& 
aktivistov-



VELIK PODVIG DVEH MLADIH FANTOV 

Čeprav je bil Dubrovnui 
precej oddaljen, sta vseeno 
hotela videti to veliko in ču-
dovito mesto še isti dan 
Takoj po obilnem zajtrku, 
jedla sta namreč vedno pre-
cej obilne obroke, sta zago-
nila proti jugu. Cesta je bila 
vijugasta, ozka in polna vo 
zil. Tudi zffak je bil sopar 
ren, tako, da sta napredo-
vala počasi. Zvečer, ko sta 
že hotela poiskati prenoči-
šče, pa sta zagledala pod 
sabo polno svetlih pik. Bil 
je Dubrovnik. Malo pred Du-
brovnikom je kamp, kjer sta 
si postavila šotor, ki pa 
zajradi izgubljenih palic ni 
bil prav nič podoben šotoru. 
Se vedno pa je bilo bolje, 
Icot spati na prostem, kajti 
ponoči je začel pihati mo 
čan veter. Tudi ves naslednji 
dan je pihalo, toda ni ju 
motilo, kajti imela sta dan 
počitka. Ker pa le nista ho-
tela izgubiti celega dne, sta 
proti večeru odšla dalje. 
Prespala sta v Igalu, to je 
manjši kraj med Dubrovni-
kom in Hercegnovim, kamor 
sta prispela naslednji dan. 
Tu sta obnovila zalogo hra 
ne, potem pa sta čakala na 
brajetet, ki ju je peljal čez 
zaliv Boke Kotorske. Bila 
sta že blizu cilja, kar jima 

je dalo novih moči, da sta 
se zagrizla v poslednje klan 
ce. Po šestih dneh vožnje in 
naporov sta ob petih popol-
dne priSla v Ulcinj. Kljub 
čudoviti zmagi, ki sta jo do-
segla, sta bila preveč utru 
jena za ogled mesta. Pois-
kala sta najbližji kamp, vse 
drugo pa prepustila nasled-
njemu dnevu. Prvič na po 
potovanju ju je naslednji 
dan zbudil dež, ki pa je 
kmalu ponehal, tako da sta 
si lahko ogledala mesto. 

Cilj sta torej dosegla, za-
radi precej visokih turisti-
čnih cen pa se nista hotela 
dalj časa zadrževati, zato sta 
odšla še isti dan nazaj proti 
severni obali, kjer sta ho-
tela preživeti ostali del Ix^ 
čitnic. 

Se hitreje kot sta prišla, 
sta se vračala, kajti hotela 
sta pridobiti na času. Talco 
sta že po treh dneh bila v 
Splitu. Tu ju je ustavila neka 
angleška turistka in ju vpra 
šala, če sta iz Cejlona. Ža-
lostno sta ji razložila, da 
kratici CE, ki sta ju imela 
na kolesih, pomenita le to, 
da sta iz Celja. Po temelji-
tem ogledu Dioklecijanove 
palače sta odšla naprej pro-
ti Šibeniku in Zadru, kjer 
sta se vkrcala na trajekt za 

Mali Lošinj, kjer sta obiska-
la prijatelje. Prevozila sta 
ne samo ves Mali Lošinj, 
ampalc tudi Cres, na kopno 
pa sta prišla v Brestovi na 
Istrskem polotoku, v Medu-
Ипи pa sta si privoščila 
nekajdnevne počitnice pri 
Darkovüi sorodnikih, ki so 
tam preživljali dopust. 

Spočita in okrepljena sta 
se po neikaj dnevih loapotila 
dalje. Vso pot, to je okrog 
300 kilometrov, sva opravila 
brea večjih postankov razen 
v Kopru in Ljubljani po eno 
uro. Po osemnajstih dneh 
sta Se srečno vrnila domov, 
kjer so ju pričakali zaskr-
bljeni Starši. 

O potovanju sta sama po-
vedala, da jima ni žal, ker 
sta se podala na tako dolgo 
pot, vendar bi vsakemu od-
svetovala podoben poskus, v 
kolikor ni samo kondicijsko 
dobro pripravljen, ampak 
ima tudi izredno močno vo-
ljo. 

»Ljudje so nalna rekli, da 
nama je padel kamen na 
glavo,« pripovedujeta v šali, 
»toda, ko maturirava, sva se 
že sedaj odločila, da greva 
še na daljšo turo, verjetno 
čez Avstrijo v 0eško> Mad-
žarsko in nazaj,« sta dodala 
na koncu. JANA KRANJC 

ŠENTJUR: 
IZŠEL JE 
»PRAPOR« 

Po daljšem obdobju je 
spet izšel PRAPOR, glasi-
lo družbenopolitičnih or-
ganizaoij Šentjur. Vsebi-
na številke Je posvečena 
predvsem programom in-
teresnih skupnosti, ki bo-
do v naslednjem obdob-
ju predmet javnih raz-
prav v krajevnih skupno-
stih in temeljnih organi-
zacijah. Poleg teh progra-
mov pa prinaša Prapor 
iz Šentjurja še nekaj krsj-
šdh sestavkov o dogodkih 
v občini. 

IZLET 
INVALIDOV 
SLOVENIJE 

V organizaciji Nedelj-
skega dnevnika so sloven-
ski invalidi v tem tednu 
obiskali Kumrovec, usta-
vili pa so se tudi v Atom-
skih toplicah, kjer so pri-
redili program in kósili. 
To Je bil že enajsti izlet 
slovenskih invalidov, ude-
ležilo pa se ga Je okoli 
200 udeležencev. 

V Kalobju živi in dela ena najbolj aktivnih OOZSMS v 
šentjurski občini. O delu in življenju te organizacije je 
spregovoril predsednik Janko Zapušek. 

»Naša osnovna organizacija ZSMS je mlada, a beleži 
kljub temu dobre rezultate,« je dejal predsednik. In res je 
tako. Mladina tega kraja ima za sabo že kup delovnih akcij 

in udarniških dni, med njimi izstopa stalno popravljanje 
ceste od Kalobja. Cesto je zgradila občinska skupščina 
Šentjur, vendar opravljajo popravila mladinci. Prav tako 
so pomagali pri izgradnji novega gasilskega doma, ki je že pod 
streho. Pri tem je zanimivo, da so člani gasilskega društva 
prav vsi mladinci in mladinke iz OOZSMS. Prav tako prid-

no pomagajo pri različnih proslavah in so tudi iwmagaL: 
brigadirjem pri izgradnji vodovodnega omrežja na Kozjan-
skem. 

Za svoje sestanke i » nimajo ustreznih prostorov. V na-
črtih imajo v mislih ustanovitev dramske sekcije, kjer je 
ra njo veliko zanimanje. FRANC KERSNIK 

Ф ŠENTJUR: RAZLIČNE 
PODPORE 

v šentjurski občini imajo 287 soci-
alnih podpirancev, med katerimi pre-
vladujejo starejši ljudje. Za potrebe 
sociale pa imajo na razpolago štiri 
milijone, ki jih razdelijo po različnih 
kriterijih. Poprečna socialna podpora 
v občini znaša 65.000 starih dinarjev, 
najnižja pa 23.000. Samo dva socialna 
podpiranca, ki nimata nobenega pre-
moženja dobivata socialno podporo v 
višini 80.000 starih dinarjev. 

Potres pred letom dni je prizadel 
169 socialnih podpirancev, ki so po 
kriterijih koordinacijskega odbora za 
odpravo potresa na prioritetni Usti. 
Največkrat Jim postavijo brunarice, 
nalete pa pri tem na težave, ker os-
tareli ljudje nočejo zaipustiti svojih 
domovanj, čeprav je bivanje v njih 
še danes nevarno. 

Z. S. 

® SEJA PREDSEDSTVA 
^ SINDIKATA 
v petek je bila v Žalcu sedemnaj-

sta redna seja predsedstva Občinske-
ga sveta Zveze sindikatov. Na seji so 
govorili o ureditvi razmerij v zvezi 
s poklicnim opravljanjem dolžnosti 
predsednika medobčinskega sveta Zve-
ze sindikatov celjske regije, imenovali 
so iniciativni odbor za ustanovitev 
kluba samoupravljalcev ter se dome-
nili za sklic plenuma Občinskega sin-
dikalnega Sveta v Žalcu. 

Petkovo sejo predsedstva so zaklju-
čili z informacijo o doseženih dohod-
kih in izdatkih občinskega sveta za 
obdobje Od januarja do septembra 
1975. 

J. V. 

® ZABUKOVICA: 
25 LET DELA PD 

Pretekla nedelja Je privabila na 
Hom nenavadno veliko število ljubi-
teljev gora. Vzrok ni bil samo lepo 
vreme, medtem, ko je bila dolina za-
vita v meglo. Na Homu so namreč 
planinci PD Zabukovica proslavljali 25 
let delovanja društva. Predsednik dru-
štva Miro Petrovec je najprej pozdra-
vil udeležence pohoda, ki ga je ob tej 
slovesnosti organiziralo društvo. Pohod 
je potekal po spominskih obeležjih iz 
NOB in je veljal za trim akcijo, saj 
so vsi udeleženci prejeli trimčkove 
značke. Pohod so zaključili s partizan-
skim golažem. Pozdrav je veljal tudi 
gostom drugih prijateljskih planinskih 
društev, predstavnikom društev in or-
ganizacij iz Griž in predstavniku Pla-
ninske zveze Slovenije tovarišu Kmetu. 
Tajnik društva Franc Ježovnik je nato 
na kratko orisal pot društva od nje-
govih začetkov pa vse do danes. Po-
sebej Je poudaril prizadevnost članov, 
ki so v preteklem letu opravili pri 
planinskem domu na Homu 2000 pro-
stovoljnih ur. Sledila je še podelitev 
prehojenih planinskih poti ter zlatih 
in srebrnih čeveljčkov za akcijo Ho-
dim. število podeljenih znakov je zno-
va dokazalo, da ljudje radi hodijo v 
gore in da jim to v resnici pomeni 
najcenejšo obliko rekreacije. 

Na prireditvi je sodelovala tudi god-
ba na pihala iz Zabukovice, ki je prav 
tako doživela pomemben trenutek, saj 
ji je Aktiv mladih zadružnikov iz 
Griž podaril dva nova instrumenta. 

Tako je bilo v nedeljo na Homu za-
res živahno, saj se je v&selo razpolo-
ženje nadaljevalo vse do večera. 

N.P. 

24 starih milijonov, veliko pa so p 
pevale tudi delovne organizacije in 
zna društva. Tako so dali veliko 
moč Gozdno gospodarstvo Celje TC 
Gozdnik, Minerva, Montana, Sig 
Strojna Žalec, Lovska družina Gi 
Društvo upokojencev Griže, p>ose 
priznanje pa velja Tonetu Cizeju, 
je opravil brezplačno številna dela 
cesti v vrednosti 1,5 starega milij( 
Zalivala krajanov velja tudi uslužl 
cu UJV Žalec Viliju Kotniku za us] 
no zbiranje prispevkov, predsedn 
krajevne skupnosti Griže Stanku 
garju, tajniku Ignacu Mastnaku, 1 
gajničarki Miri Uduč, pa tudi preds 
niku občine Žalec Gorišek Vladu 
predsedniku izvršnega sveta Jožetu 
nu. Svojo solidarnost pa je pokaz 
tudi godba na pihala iz Liboj, ki 
brezplačno sodelovala na otvoritvi 
st«. 

Prebivalci Pongraca si želijo, daj 
bilo njihovo sodelovanje s krajff 
skupnostjo še vnaprej tako plodno 
doslej. 

NADA PETROV 

® RADEŠKI RIBIČI: 
20 LET DRUŠTVA 

Raxieski ribiči praznujejo let 
20. obletnico svojega obstoja in < 
lovanja. Prireditvam cb 30. oblet 
cd osvoboditve in praznovanju k: 
jevnega praznika se je tako prid 
žil še jubilej ribiške družine. V ] 
tek, 3. oktobra, so ribiči odprli & 
jo razstavo v mladinskem klii 
v Radečah. Na njej so poleg foi 
grafij, ki prikazujejo ribiče na r 
ličnih tekmovanjih in diplom, f 
kazali tudi nekatere naj zanimive 
trofeje. Razstavljajo pa tudi i 
vrste ribiškega orodja, ki je ti 
naprodaj. 

Zvečer so priredili slavnost 
akademijo, ki so jo popestrili z i 
stopom odlične pihalne godbe 1 
pimice Radeče in moškim pevsk 
zborom iz Radeč, svoj delež pa 
prispevali tudi najmlajši rib: 
mali šolarji, ki so povedali nel 
ribiških domislic in pesmic. O r 
voju in delu Ribiške družine Ra 
če je spregovoril njen dolgole 
član in predsednik Maks Podi 
nik. Nagradili so tudi tri najbol, 
spise na temo o ribah, ribičih 
okolju. Sledila je podelitev prizm 
in diplom posameznim zaslužn 
ribičem in nekaterim društvom, 
podpirajo radeško Ribiško druži 
in skrbijo za lepoto narave. 

čestitke ob visokem jubileju 
Radečanom izrekli tudi predst 
niki ribiških družin iz Zasav 
uredništvo revije Ribič in predst) 
ndik ribiške zveas Slovenije. 

JOŽICA SEI 

® GRIŽE: USPEŠNO 
Prebivalci Pongraca »o zaključili z 

deli za olepšanje svojega kraja z ot-
voritvijo nove asfaltne ceste, dolge 
2,5 km, ki vodi vse do soteske pod 
vznožjem Gozdnika in Mrzlice. Zgra-
dili so jo s prostovoljnim delom, pri 
tem pa jim je bila v veliko pomoč 
podpora krajevne skupnosti Griže in 
Skupščina občine Žalec. Kako velik 

^je bil delež krajanov se kaže v tem, 
da je vrednost opravljenih prostovolj-
nih ur 20 milijonov starih din. Sami 
so dali celo pesek za bankine. Skup-
ni denarni prispevek krajanov znaša 

V vsak dom 
NOVI 

TEDNIK 

• ŽALSKA MLADINA 
O POČITNIŠKI 
ZVEZI 

Minuli petek je bila v Žalcu s 
predsedstva mladine. Na seji so 
vorili o pripravah na programsko 
volilno konferenco Občinske konfel 
ce Zveze socialistične mladine, usta 
vili pa so tudi iniciativni odbor 
ustanovitev počitniške zveze v Žal 
Znano je namreč, da je le-ta p 
leti v Žalcu že delovala, vendar 
prenehala s svojim delom. Zveza 
v Žalcu delovala pod okriljem e 
dine. 

V nadaljevanju seje so ocenili 
stabilizacijske programe osnovnih ti 
dinskih organizacij ter njihovo rö 
zacijo. 

J. 



CELJE 

KLEPET S TAKSISTI 
Marsikje pridejo ljudje v svojih poklicih v stik z najrazličnejšimi po-

vsem neznanimi strankami. Toda v tem pogledu lahko postavimo taksiste 
na prvo mesto, kajti t i ne vedo o svojih strankah popolnoma nič. Ne da bi 
vedeli, lahko prevažajo tatove, celo morilce, in njihovo življenje je v ne 
nehni nevarnosti. 

Marija Posinek Peter Marolt lože Rajšter 

Ze nekaj let nazaj imajo 
Celjani prav tako pa tudi 
drugi možnost prevoza s ta 
lESiji. Število le-teh vztrajno 
narašča, tako da strankam 
ai treba čakati na njih. Slab-
še i)a je s taksisti, ki mo-
rajo precej dolgo čakati v 
vrsti, da pridejo na čelo ko 
Ione. 

Marija Posinek, ki je bila 
do nedavnega edina taksist-
ka, sedaj sta namreč že dve, 
je rekla, da je poklic taksi-
sta lep, zanimiv in za mar-
sikoga privlačen, da pa je 
easlužek vedno manjši. »Šte-
vilo taksistov bi moralo biti 
omejeno, ne pa da se veča 
in veča. Na občini vsak, ki 
ima potrebne dokumente in 
pa seveda prevozno sredstvo, 
lahko postane taksist. Sedaj 
nas je v Celju že šestnajst, 
potem si lahko mislite kako 
dolgo je treba, da dobiš 
stranko. Navsezadnje pa se 
stranka zapelje v bližnjo 
okolico in zopet moraš na-
вај v kolono,« je dejala Ma 
rija. Ce ima probleme s 
strankami, je dejala, da ne. 
»Vsi so vljudni prijazni, m 
ôeçprav vozim že dve in ix)l 
leti, se mi še ni pripetilo 
tiič neobičajnega. Vinjenih 
strank pa ne vzamem v no 
benem primeru, raje jih na-
potim drugim taksistom. Res 
pa je, da so skoraj vsi tak-
sisti mlajši. Vsi imajo svoje 
poklice, vendar so raje tu, 
pa čeprav ni več toliko dela, 
sedaj ko nas je toliko 
Bolje bi bilo, ko bi ti oprav 
Ijali delo, za katerega so 
usposobljeni, s tem bi imeli 
Oli starejši taksisti boljši za 
služek, kajti za druge službe 
smo že prestari, pa tudi tež-
ko bi se zaposlili kje dru-
gje,« je dejala ob koncu. 
Najmlajši enaindvajsetletni 
Brane Pušnik vozi taksi šele 
dobre tri mesece. Tudi njemu 
je poklic všeč, le da je 
«remalo zaslužka. »Menitn, 
da je poklic taksista zelo ne-
varen,« je rekel, »veliko naj-
različnejših ljudi prevažaš, 

veš kaj je, ne kdo je 
Najraje imam, če pride po-
Stena stranka, prosi, da jo 
zapeljem kamor pač želi. 
plača takoj in se zahvalim.« 

Velikokrat pa se mi je že 
Zgodilo, da se stranka šele 
ob koncu vožnje spomni, da 
öima denarja pri sebi. Po-
tem je res ne moreš prisiliti, 
Ĵa plača. Najpogosteje je to 

' večernih urah in pri vi-
lijenih osebah. Pa tudi dru 
8ače so ljudje neobzimi. 
^tarsikdo se rad pošali na 
lias račim s telefonom Ne 
Milana oseba prosi, naj jo 
^ d e m iskat na neko dolo-
čeno mesto, ko pridem tja 

ni nikogar. Ne samo, da 
î̂ ošim bencin, tudi v vrsto 

«aoram zaiova,« Se je prito 

.ževal Brane nad svojim de 
lom. 

Eden najstarejših celjskih 
taksistov pa je prav gotovo 
Peter Marolt. Taksi vozi že 
oseminštirideset let, saj je 
bil taksist še v bivši Jugo 
slaviji. »Takrat je bilo lušt-
no«, je povedal, »sedaj pa 
ni več pravega zaslužka. Pa 
tudi ljudje so veliko manj 
prijazni, kot so büi včasih. 
Ne samo, da ne dobiš de-
narja, večkrat si celo v živ-
ljenjski nevarnosti. To je re-
snica, da ne boste mislih, da 
se šalim. Pred nekaj leti, ko 
sem se vračal iz Zagreba, 
sem spotoma pobral dva pot 
nika. Blizu Brežic pa me je 
eden prijel okrog vratu, dru-
gi pa mi je zagrozil naj 
zavij em na stransko pot. 
Nisem ju hotel ubogati, za-
gledal sem nasproti vozeči 
avto, in mu začel dajati 
гтаке z lučmi. Šofer je ver 
jetno vedel v kakšni situa-
ciji sem, ker je takoj ustavil 
poleg nas. Napadalca sta se 
ga ustrašila in zbežala. Pa 
to ni bilo samo enkrat, še 
več je bilo podobnih situacij. 
Zgodi se tudi, da ti grozijo 
z nožem, kadar je treba pla-
čati. Med takimi pogosto na 
letiš na Slovence, ljudje, ki 
prihajajo iz južnih delov dr-
žave, so veliko bolj poš-
teni in prijazni. Največ za 
služka pa nam dajo zdomci. 

Rad bi povedal, da bi bilo 
prav, ko bi v Celju organi 
zirali državne taksije in uve 
dli nočno dežurstvo. Mi tak 
sisti delamo ves dan, ponoči 
pa smo preutrujeni, sploh pa 
ea daljše vožnje. Že večkrat 
smo prosili, da bi lahko ix) 
stavili malo vratarnico, kjei 
bi lahko čakali na stranke 
in imeli telefon. Zaradi vlage 
se nam vsako zimo telefon 

večkrat pokvari, tako, da ne 
moremo sprejemati naročil 
za prevoze. Povem vam, če 
bi bil star 40 let in bi mi 
nekdo ponudil službo taksi-
sta, bi ga tožil zaradi žalje 
nja časti,« je resno dodal 
na kraju. 

Tudi Jože Rajšter vozi že 
nekaj let. Izkušenj ima ve 
liko, dobrih in slabih, tako 
kot vsak taksist. Vozi na 
daljše in krajše proge, kakor 
F>ač nanese, tudi njemu se 
zgodi, da mu stranka noče 
plačati, prav tako kot vsem. 

»Poklic je zanimiv, prije-
ten pa tudi neprijeten,« 
pravi. »Naj vam povem, kaj 
se mi je zgodilo nekaj let 
nazaj. Moški srednjih let, 
malce slabše oblečen, me je 
prosil, da ga zapeljem v Za-
greb. Ker na dolge proge 
vedno zahtevami denar vna-
prej, sem mu povedal zne-
sek in čakal na denar. Toda 
on mi ni in ni hotel plačati. 
Blizu sem zagledal milični-
ka, poklical sem ga in mu 
povedal, da mi stranka noče 
plačati. Miličnik ga je nekaj 
spraševal, potem pa ga je 
odpeljal na postajo milice. 
Drugi dan mi je prišel po 
vedat, da je mož ušel iz 
zapora. Kaj vse bi se ml 
lahko pripetilo, če bi ga pe 
Ijal. Pa saj ne rečem, da 
je vedno tako. Velikokrat pa 
so ljudje pošteni, plačajo 
brez pripomb, se zahvalijo 
tn tucli sam sem vesel, ker 
sem jim napravil uslugom 

Tako mislijo o svojem de 
lu celjski taksisti. Sicer pa 
ima vsak poklic svojo slabo 
in dobro stran. 

Tudi ljudje so zadovoljni 
z njihovim delom, le tu in 
tam pade pripomba, da ni-
koli ne veš za koliko te Je 
taksist pri ceni ogoljufal 

JANA KRAN.TC 

Pohištvena industrija 
GARANT Polzela 

o b j a v l j a 
naslednja prosta delovna mesta: 

1. REFERENTA varstva 
pri delu 

2. TAJNICE tehničnega biroja 
POGOJI: 
pod 1.: višja varnostna šola ali višja lesna šola ali 
srednja tehnična šola lesne smeri, 2 leti delovnih 
izkušenj, izpit iz varstva pri delu, 
pod 2.: administrativna ali ekonomska srednja šola 
ali dvoletna administrativna šola in eno leto delov-
nih izkušenj. 
Kandidati naj pošljejo ponudbe Kadrovskemu od-
delku Pohištvene industrije Garant Polzela v 8 dneh 
po objavi. 

NA 
ŠENTJURSKEM 
OBMOČJU 
PREPOČASNA 
OBNOVA CEST 

Delavci iz Planine, Dob-
jega. Preverja, Loke in še 
mnogih drugih krajev, ki 
se dnevno vozijo na delo 
v Šentjur, štore in C^lje 
upravičeno godrnjajo. Ju-
tranja vožnja po razdeja-
nih makadamskih cestah 
ni prav nič udobna in pri-
jetna. 

Izgradnja asfaltnega ce-
stnega omrežja v tem 
Kozjanskem predelu vse 
prepočasi napreduje. 17 
km ceste od črnolice do 
Planine je v izgradnji že 
nekaj let, pa je še dobra 
polovica nemogoča. 
nja dela od Dobja do 
Gr acni ce počasi napredu-
jejo in do jesen?kih me-
secev ni bistvenih premi-
kov. Pred leti speljani as-
faltni pas do Gorice pri 
Slivnici se je tam trdo-
vratno ustavil in se ne 
premakne naprej niti pro-
ti Prevorju niti proti Lo-
ki, kljub temu, da so 
Prevorjani zastavili vse 
sile, da bi cesto asfaltira-
li. Tudi cesta proti Jako-
bu in Osredku ter naprej 
proti Brezam kliče po ob-' 
novi. 

Delovni dan delavca iz 
teh oddaljenih krajev je 
približno takle: vstajanje 
ob pol štirih, pešačenje 
do avtobusa, ki je pri ne-
katerih kar dolgo, 1 ura 
vožnje z avtobusom (vo-
zeča ropotarnica) 8 ггг 
dela, pa zopet povratek — 
in ko vse sešteješ je tega 
12 ur. 

Boljši časi se obetajo 
Drameljčanom, ki bodo 
po zaslugi graditeljev av-
toceste Slovenike kmalu 
spojeni z asfaltnim pa-
som do Šentjurja. Prav-
kar je bü asfaltiran se-
verni del od Sentüja do 
avtoceste, južni do Tmov-
ca pa je v pripravi in bo 
končan nekako v 14 dneh. 
Odprti so zaenkrat ostali 
dovozi in nadvozi, M so 
še v delu. 

E. RECNIK 

2ALSKI 
SINDIKATI O 
DOBRO ZAČET! 
STABILIZACIJI 

V radnjem času so v 
2alcu zasedali vsi občin-
ski odbori sindikatov. 

Na sejah so ocenUi po-
tek akcije za stabilizacijo 
gospodarstva v občini Ža-
lec ter podali analizo po-
slovanja v prvem polletju 
letošnjega leta. V zvezi s 
tem so poudarili, da je pr-
va faza akcije za stabili-
zacijo dobro stekla in da 
so bili programi v .sflav-
nem dobro in stroko\Tio 
pripravljeni, razen nekate-
rih izjem, kier bodo to 
morali še storiti. 

V nadaljevanju so spre-
govorili še o uresničeva-
nju ustavne vsebine samo-
upravljanja v temeljnih 
organizacijah združenega 
dela. Na koncu pa so go-
vorili še o dveh podpred-
sednikih Občinskega sve-
ta Zveze sindikatov Žalec. 
Na osnovi rezultatov jav-
ne razprave, so plenumu 
predlaeali izvolitev Fran-
ca .iežovnika in Milana 
Dolarja. 

JANEZ VEDENIK 

MALA ANKETA 
946 KRVODAJALCEV 
V Velenju so pred dnevi uspešno zaključili letoš-

njo drugo krvodajalsko akcijo. Trajala je tri dni. Prvi 
dan so bih na vrsti Soštanjčani. Prišlo jih je 238. 
Dmgi dan se je ekipa za transfuzijo ustavila v ru-
darskem šolskem centru v Velenju, kjer je kri daro-
val 301 krvodajalec. Akcijo pa so sklenili na REK 
Velenje, kjer se je vabilu odzvalo kar 407 darovalcev. 
V treh dneh torej skupaj 946 krvodajalcev. To je za 
Velenje in celotno šaleško dolino lepa številka, vse-
kakor pa zrcalo visoke zavesti tamkajšnjih ljudi in 
pripravljenosti pomagati sočloveku v nesreči. 

In kaj so o aJcciji povedali njeni udeiležeinci? 

AVGUST ROP — kopač 
v jami, kri je daroval 17 
krat: leta 1953 me je v 
jami zasulo. Tedaj so dru-
gi dali zame kri. In tudi 
žena jo je potrebovala. 
Zdaj sem jaz na vrsti, da 
se oddolžim vsem tistim 
neznanim krvodajalcem, ki 
so pomagali meni in že-
ni. Takrat so mi rešili 
življenje tudi po zaslugi 
krvodajalcev. Takoj, ko 
sem okreval, sem se pri-
družil tej humani akciji. 

ANICA REPNIK — go-
spodinja, kri je darovala 
24 krat: Prvič sem bila 
med kr\'odajalci, ko sem 
bila stara sedemnajst let. 
Prej sem imela vedno te-
žave, ker mi je kri več-
krat tekla iz nosu. In ta-
ko sem to nevšečnost re-
šila na lep način. In ne 
samo to, ponosna sem, da 
moja kri rešuje tudi živ-
ljenje drugih. Tako sem 
v svojem primeru združi-
la koristno z zdravim. 

VIiLI SORSA — kri je 
daroval 17 krat: Kadar v 
Velenju organizirajo krvo-
dajalsko akcijo, se rad 
odzovem klicu po sodelo-
vanju. In kadar dam kri, 
čutim v sebi zadovoljst-
vo, srečo. To je izredni 
občutek, kadar veš, da si 
Po svojih močeh pomagal 
sočlovdm v nesreči. In 
tako sem postal že kar 
zvest krvodajalec in del-
ček r verigi tistih, ki se 
borijo za življenje drugih. 

IVAN ILOVSEK — kri 
je daroval 8 krat: Večkrat 
slišim klice v sili in pozi-
ve, ki vabijo krvodajalce 
na odvzem krvi. Veliko-
krat so tudi zdravniki ne-
močni. Se zlasti tedaj, če 
zdravstvene ustanove ni-
majo dovolj krvi. In ker 
nikoli ne veš, kdaj boš 
takšno pomoč rabil sam, 
sem se pridružil četi kr-
vodajalcev. Pa tudi zato, 
ker sem ponosen, da lah-
ko pomagam drugemu. 

ZVONIMIR PAVLIC — 
kri je daroval 5-x: šele tri 
mesece sem v Velenju in 
delam v jami. Mlad sem. 
Morda bom kri nekoč рнз-
treboval tudi sam. In ker 
se zavedam, kaj p>omeni 
ta življenjska tekočina, ki 
je znanost še ni nadome-
stila z umetno snovjo, za 
vse, ki jih je doletela ne-
sreča in za katere se 
zdravstveni delavci borijo 
za življenje, sem se odlo-
čil za to pot. 

Zaključek: 
Visoko število krvodajalcev v velenjski občini je 

tudi odsev dela organizacij Rdečega križa in priza-
devnosti njihovih odbornikov, članov. Na vse to so 
lahko ponosni! 

LOJZE OJSTERŠEK 



Slišati je pripombe, da predlog zakona o nekaterih 
spremembah v starostnem zavarovanju kmetov baje ne 
ustreza sedanjim predpisom in celo ustavi. Zlasti ne 
sprememba pri zbiranju sredstev za izplačevanje po-
kojnin, ki naj bi se prihodnje leto zvišale za dobro 
tretjino. Pravijo, naj kmetje skrbijo sami za svoje 
zavarovanje. 

Predpise je moč spremeniti, če ne ustrezajo. O tem 
ni dvoma. Zato ne bi mogli biti ovira. Bolj nevarno je 
ločevanje kmetov od drugih delovnih ljudi. Res je, da 
se od delavcev razlikujejo po tem, da pridelujejo živila 
z lastnimi sredstvi. Ne bi pa smeli spregledati, da 
vzlic temu mnogi kmetje niso zadovoljni s svojim živ-
ljenjem. Iz kmetov se spreminjajo v delavce. Vse več 
kmetijske zemlje je neobdelane. 

Starejši kmetje opozarjajo na to. Kmečka mladina 
pa pravi, da ne bo govorila gluhim ušesom. Zase bo 
že poskrbela. Delala bo tam, kjer bo boljše življenje. 
Zakaj bi morala biti bolj odgovorna za neobdelano 
zemljo, kot so delavci. Glavni je dohodek. Vseeno od-
kod priteka. Neobdelano zemljo pa naj družba uvrsti 
med splošno gospodarsko in ne le kmetijsko ali kmeč-
ko vprašanje. 

Tak razvoj, seveda, ne ustreza. Družbeno politične 
organizacije že dalj časa opozarjajo na to. Sprejeti so 
bili ustrezni zakoni. K njim sodi tudi predlog o dopol-
nitvah zakona o starostnem zavarovanju kmetov. Neka-
teri pa, žal, tega še nočejo razumeti, češ da se kmečki 
in delavski prispevki ne smejo pomešati. 

Kmečko starostno zavarovanje in delavsko invalidsko 
pokojninsko zavarovanje se lahko združita le s samo-
upravnim sporazumom. Delavci se bodo odločili za to, 
če bodo razumeli, kako je pomembno. Ne gre le za 
podpiranje kmetov — gre za kmetijstvo, pridelovanje 
živil. Na kmetijah bo treba zadržati toliko ljudi, da 
ho zemlja sodobno obdelana. Dajati bo morala potre-
ben kruh, meso in drugo hrano. Zadrži pa se jih lahko 
le z izboljšanjem življenjskih razmer. Tudi z večjo 
socialno varnostjo v starosti, s pokojnino. Kmetje in 
njihovi otroci, ki se spreminjajo v delavce, ne zane-
marjajo zemlje zaradi kake trme ali ker bi se jim zdelo 
tako delo manjvredno. Taki primeri so redki. Po-
membnejši so dohodki, potrebni za preživljanje. 

Ali kmetje morda niso več potrebni? Ali ne bodo 
v prihodnosti? Nekatera družbena posestva prevzemajo 
boljšo zemljo, a še zdaleč ne vso neobdelano. Drugod 
celo nameravajo opustiti obdelovanje slabše družbene 
zemlje. Kmetijsko posestvo Kočevje naj bi po nekem 
načrtu opustilo obdelovanje skoraj polovice svojih 
zemljišč — v glavnem pašnike in travnike — če naj 
bi v sedanjih razmerah uspešno gospodarilo. To pove 
menda dovolj. 

Med razpravami o dopolnitvah zakona o starostnem 
zavarovanju kmetov bo treba opozoriti tudi na take 
stvari. Kmet je le tako dolgo kmet, dokler se ne za-
posli. Potem pa se otrese vseh odgovornosti za kme-
tijstvo. Stari kmetje sicer ne morejo tako izbirati. Ce 
ne bomo ustrezno poskrbeli za njih, se nam lahko 
zgodi, da čez nekaj desetletij ne bomo imeli starih in 
tudi ne mladih kmetov. 

JOŽE PETEK 

KMETIJSTVO V 2ALSKI OBČINI 

Na seji vseh treh zborov Skupščine občine Žalec so delegati med drugim razpravljali tudi o pro-
blematiki kmetijstva v tej občini. Za nekaj več besed o tem smo poprosili tudi predsednika izvršnega 
sveta žalske občinske skupščine, Jožeta Jana. 

NT: Tovariš Jan, s kak-
šnim namenom je Skupščina 
občine Žalec sprejela resolu-
cijo o stanju in nadaljnjih 
nalogah na področju kmetij-
stva v občini? 

J. Jan: »z njo smo hoteli 
prodati odločno zahtevo, da 
čimprej realiziramo naloge, 
ki so pred nami. S tem do-
kumentom želimo ujniformi-
rati Skupščino socialistične 
republike Slovenije in njen 
Izvršni svet ter ostale orga-
ne o stanju na , -dročju 
našega kmetijstva, ki zlas-
ti neugodno v primarni kme-
tijski proizvodnji. Opozoriti 
želimo na težave, s katei-imi 
se srečujejo območja, kjer 
predstavlja kmetijstvo po-
membno gospodarsko pano-
go. Opozarjamo pa tudi na 
naloge, ki jih ima v naši 
občini kombinat Hmezad, ne 
le z vidika p>rimame kme-
tijske proizvodnje, temveč 
tudi razvoja predelave m tr-
govine, kar se je pri nas ves 
čas preveč zapostavljalo.« 

NT: Kakšno .je torej tre-
nutno stanje žalskega kme-
tijstva? 

J. Jan: »Kmetijstvo pred-
stavlja za žalsko občino iz-
redno pomembno pianogo go-
spodarstva, saj tvori 28,3% 
celotne akumulacije v občini, 
okrog trideset odstotkov za-
poslenih in 31,8% družbe-
nega proizvoda celotnega go-
spodarstva. Že lani smo opo-
zarjali, da je kmetijstvo tre-
nutno v najbolj nezadovolji-
vi situaciji. Neurejenost pod-
ročja cen, določenih solidar-
nostnih in sistemskih rešitev, 
tudi pomanjkanje investicij-
skih sredstev, pušča tej pa-
nogi iz leta v leto manj aku-
mulacije ter vedno bolj ne-
jasno persp>ektivo 

Ugotovili smo, da je ob 
ugodnih količinskih in teh-
nološko dognanih pokaza-
teljih primarne kmetijske 

proizvodnje, poslovanje kom-

binatovih temeljnih organiza-
cij zidniženega dela, ki se 
ukvarjajo s to proizvodnjo, 
na meji rentabilnosti. Nepo-
sredni in glavni vzrok tej 
situaciji je neskladje prodaj-
nih cen kmetijskih proizvo-
dov s cenami proizvodnih 
stroškov. Stanje v našem 
kmetijstvu je kritično. Od-
prt je celoten kompleks bla-
govnega prometa in cen kme-
tijskih proizvodov, ki postav-
ljajo kmetijstvo na rob renta-
bilnosti. To povzroča tudi 
vedno hujše politične, eko-
nomske in socialne proble-
me. Zato ne bomo smeli od-
lašati s konkretnimi rešitva-
mi na področju blagovne me-
njave. Ekonomska pKJiitika 
mora postarviti kmetijstvo med 
najbolj prioritetne faktorje 
stabilizacije. Poudariti želimo 
tudi to, da z razvojem pri-
marne kmetijske proizvod-
nje ne dosegamo takih gos-
podarskih rezultatov kot ob-
čine, ki kmetijstva nimajo. 
Območja, kjer je primarna 
kmetijska proizvodnja edina 
gospodarska dejavnost v raz-
voju, iz leta v leto bolj na-
zadujejo. Poglabljajo se raz-
like med območji p re t ino 
agrarnega in pretežno indu-
strijskega značaja. Prepričan 
sem, da kmetijstvo s celotno 
problematiko ni gospodar-
ska panoga, ki naj jo rešu-
jejo le organizacije združene-
ga dela in primarne kmetij-
ske proizvodnje, oziroma le 
posamezne občine, kjer je 
kmetijstvo pretežna gospo-
darska dejavnost, ampak da 
je to širši problem, ki zsahte-
va enotno reševanje, pi-ed-
vsem pa tudi vključevanje 
v reševanje te problematike 
industrijsko raz\'itih občin 
oziroma potrošniških cen-
trov, saj je to navsezadnje 
tudi njihov problem 

Se posebej je treba opo-
zoriti tudi na stanje pri iz-
vozu hmelja, katerega je ob 

ustaljeaiem in vrednostno 
visokem nivoju treba ob-
ravnavati prioritetno, pred-
vsem zato, ker vemo, da rav-
no s to proizvodnjo ustvar-
jamo konvertibilne devize. 
Vse pozitivni u k r ^ i na po-
dročju izvoza morajo veljati 
predvsem za kmetijske pri-
delke, saj le-ti predstavlja-
jo osnovná faktor stabilizaci-
je našega gospodarstva. 

Delitveni odnosi med pri-
marno kmetijsko proizvod-
njo, predelavo in trgovino se 
morajo urediti v skladu z 
ustavo, tako da primarna 
kmetijska proizvodnja ne bo 
nosila bremena sama, doho-
dek pa bi se delü po drugih 
sferah, odtujen delavcu in 
osnovni kmetijski proizvod-
nji.« 

NT: Kaj bo treba v pri-
hodnje storiti na področju 
družbene in zasebne kmetij-
ske proizvodnje? 

J. Jan: »Kmetijsko bo tre-
ba krepiti zlasti v družbe-

nem sektorju, zato bo tre-
ba iskati možnosti pridobir 
vanja in izkoriščanja novih 
kmetijskih zemljišč in to 
preko nakupov, zakupov, me-
lioracij itd. V zasebnem kme-
tijstvu pa moramo uvajati 
modeme oblike kooperacije, 
ki bodo omogočile veliJko 
družbeno agramo proizvod-
njo, zasebnemu kmetu omo-
gočile večji dohodek in 9 
tem preko večje produktiv, 
nosti boljšo eksistenco, »omo-
gočale iakoriščanje znanosti 
in sodobne tehnologije ter 
enakopravno odgovornost za 
vložena sredstva. Zato morar 
jo biti skupne investicije dol-
goročno orientirane, vzpo-
stavljeno pa mora biti čva> 
sto in neprekinjeno partner-
stvo. Eden i z m ^ pogojev za 
uresničitev tega je vsekakor 
izgrajevanje zaščitnih ктеМј 
in to s specializacijo proiz-
vodnje.« 

JANEZ VEDENЖ 

V LAŠKI OBČINI 421 »ZAŠČITENIH KMETIJ« 

Pred slabim mesecem je 
na zborovanju kozjanskih ak-
tivistov in borcev v Henini 
nekdanji aktivist Pavle Ba-
loh brez ovinkov povedal, da 
so v NOV najbolj prizadev-
ni in zanesljivi kraji na Koz-
janskem od osvoboditve in 
povojnega razvoja dobili še 
najmanj. Edino kar je, je to, 
da jim narave ni nihče po-
kvaril in okužil, kajti ti kraji 
so takšni, kot so bili pred 30 
leti. 

Nič ali malo se je spreme-
nilo od takrat. Toda zadn.je 
čase se nekaj le pomika in 
premika. Proti Jurkloštru po-
časi napreduje rekonstruk-
cija ceste, v Vrh nad Laš-
kim je speljana nova maka-
damska cesta in Breze so 
dobile prek Šentjurja zvezo 
s svetom, za avtobusom vred. 

Na zadnji seji .skupščine 
sta bila sprejeta dva pomem-
bna dokumenta, ki nakazu-
jeta nekak premik. 

Eden teh dokumentov je 
podpora vseh treh zborov za 
predlog izvršnega sveta ob-
čine, ki je zbral vse potreb-
no gradivo, ki ga terja vklju 
črtev novih občin, krajevnih 
skupnosti v okvir nerazvitih. 

Tako bi v ta krog, ki mu bo 
družba tudi v bodoče posve-
čala več skrbi za hitrejši 
razvoj, prišle ravno tri koz-
janske krajevne skupnosti: 
Breze, Vrh in Jurklošter. 

Drugi dokument je sprejem 
odloka, ki ga je pripravila 
občinska zemljiška skupnost. 
Ta odlok, sestavljen po raz-
pravah v kraje\Tiih skupno-
stih in drugih družbenih or-
ganih, vsebuje 421 imen — 
imen tistih kmečkih gospo-
darstev, ki po zakonu o de-
dovan,Ju in prometu s kmetij-
skimi zemljišči niso deljiva, 
ki morajo ostati v sedanjem 
obsegu na razpolago dediču 
ali prevzemniku v celoti. S 
tem se je zaustavil proces 
na.gle drobitve zemljišč, ki 
je v tej občini bil še po-
sebej poguben, saj ,)e na 
vsem občinskem območju 
okoli 4000 tako imenovanih 
kmetij, od tega pa, kot vi-
dimo. ima samo ena četrti-
na pogo,ie za obstoj, za spo-
dobno življenje ljudi na tej 
zemlji. Vse drugo je bodisi 
že zapuščeno, največ kme-
tij, oziroma malih kmetij, pa 
brez dodatnega zaslužka ne 
more preživeti lastnikov. 

Seznam »zaščitenih kmetij« 
ni zaključen. To ni zacemen-
tirana zadeva. Možne bodo 
tudi zamenjave, prodaje, ki 
ne bodo v škodo celoti, pred-
vsem pa bi bilo zaželeno, da 
bi se teh 420 kmetij poveče-
valo, zlasti precejšnje števi-
lo tistih, ki imajo obdeloval-
ne zemlje od 5 do 10 hektar-
jev. 

Z ozirom na to, da je s 
tem seznamom kmetij neka-
ko zaokroženo, koliko kme-
tij naj bi sc v bodoče v laški 
občini razvilo v blagovno pro-
izvodnjo, v napredna in op-
remljena gospodarstva, je 
treba zdaj začeti bolj vneto 
iskati možnosti za uresniči-
tev takih ciljev. Menda nismo 
šli in s kmetijami vred za-
ščitili tudi zaostalost, staro-
kopitnost, nerazvitost? 

Ne bi se spuščali v pole-
miko, koliko je Kmetijska 
zadruga Laško, kot nosilka 
lanetijske politike in proiz-
vodnje v občini izpolnila svo-
je dosedanje poslanstvo ali 
ne. Razvoja zadrževala prav 
goto\-o ni. Vprašajmo se raje 
po možnostih za jutri. V treh 
krajevnih skupnostih, ki naj 
bi bile vključene v seznam 

manj razvitih območij, so 
tudi hkrati tri krajevne skup-
nosti, ki imajo čez 60 »za-
ščitenih kmetij«, skupaj sko-
raj polovico vseh, ki so v 
seznamu zemljiške skupnosti 
v občini, oziroma trinajstih 
krajevnih skupnostih. 

Poleg potreb po izgradnji 
tako imenovane infrastruktu-
re, torej cest, vodovodov, 
električne napetosti za gos-
podarske potrebe, bo zaosta-
lemu območju mogoče naj-
bolj pomagati s krediti za 
razvoj zasebnili kmečkih go-
spodarstev. Komu 90 krediti 
potrebni, to najbrž ni težko 
ugotoviti, kdo pa ima v tem 
pogledu perspektivo, je tudi 
jasno. Zaščiteni, 

In še nekaj je tu, kar obe-
ta premike. Kmetijska zad-
ruga Laško je s pristopom 
k združenju kmetijskih, pre-
delovalnih, trgovskih in go-
stinskih organizacij »DOB-
RINA« neposredno »priklju-
čila« k načrtovanju kmetij-
stva tudi območ.je laške ob-
čine. Bodo tudi zaradi tega 
kmalu opazni pospeški ob 
dejstл'u, da se veter raz\oja 
zdaj upira v obsežnejša jad-
ra? JURE KRAŠOVEC 



NEPOZABNI DOGODKI 

PORUŠITI DA BI GRADILI 
Pred 34. leti v noči od 

1. na 8. oktober so borci 
1. štajerskega bataljona 
za nekaj ur osvobodili 
Šoštanj. Med boji so zaž 
gali žago okupatorjevega 
župana in se oskrbeli z 
najpotrebnejšim. Napad 
na Šoštanj je odjeknil po 
vsej štajerski, vlival je 
prva upanja po svobodi 
in krepil odpor Streljanje 
deset talcev dva dni po 
napadu in mnoga druga 
streljanja občanov kraja 
z dvema narodnima he-
rojema, ni moglo streti. 

V spomin na ta dan 
slavijo občani velenjske 
občine svoj občmski praz 
nik, šoštanjčani pa hkrati 
še krajevnega. V soboto 
so v Šoštanju odprli fila 
telistično razstavo v pro 
štorih podjetja PTT, hkra 
ü v počastitev 125-letnice 
pKtöte v Šoštanju. Za to 
priložnost so izdali po 
sebne kuverte z grbom 
mesta, kì letos slavi 77§-
letnico obstoja. Pilatelis-
tično razstavo, ki je bila 
odprta še v nedeljo, si je 
ogledalo mnogo ljubiteljev 
in zbirateljev znamk. 

Odprli so tudi razstavo 
eksponatov likovne skupi-
ne Šaleške donne, obraz-
ložil pa jo je prof. Lojze 
Zavolovšek iz Velenja. 
Otvoritvi razstave, ki je 
bila v kulturnem domu v 
.Šoštanju, je siedil koncert 
pevskega zbora iz St. Ja-
koba na avstrijskem Ko-
roškem. Koroški pevci so 
pred polno d\ orano obi-
skovalcev peli koroške na-
i43dne pesmi, šoštanjski 
pevci pa so jim v odpoz 
drav zapeli pesem »Slove-
nec sem« ob navdušenem 
ploskanju navzočih. 

Na sam predvečer praz 
nika je bila v kulturnem 
domu slovesna prireditev 
s kulturnim programom 
in prigodnim, govorom 
predsednika sveta KS Mi-
loša Volka, ki je orisal 
dogodke pred 34. leti in 
delovne ^ lage v svobodi 

Naslednji dan so pri 
spomeniku na Cesti talcev 
v Šoštanju počastili spo 
min na deset talcev iz raz 
nih krajev domovine, ki 
jih je okupator ustrelil, 
misleč, da bo tako ustra-
hoval ljudi tega kraja in 

stri njih odpor okupator-
ju. Po žalni kcjnemoraci-
ji so delegacije položile 
vence k spomeniškim 
obeležjem na ]i različnih 
krajih. Med delegacijami 
je venec položila tudi ob-
čina Vmjačka Banja iz SR 
Srbije, s katero ima ve-
lenjska občina prijateljske 
in bratske stike. 

To soboto pa se bodo 
sestali delegati občinske 
skupščine in družbenopo-
litičnih T.rganizacij iz Ve-
lenja_,. na slavnostno sejo, 
ká bo v skoraj zgrajeni no-
vi športni dvorani in na 

kateri bo v iz\'ajanju kul-
turnega sporeda sodelova-
lo 600 pevcev. 

Občani velenjske občine, 
ki je v povojnem obdob 
ju podvojila število prebi-
valcev, iz prete'no kme 
tijske občine se ' razvija v 
industrijsko m se. z narod-
nim dohodkom na prebi-
valca uvrstila v sam vrh 
lestvice >bčin v Sloveniji, 
so tako svečano proslavi-
li obletnico iZ nedavne 
preteklosti, ko je bilo pot-
rebno rušiti tudi zato, da 
danes lahko gradimo. 

-an 

KAJUHOVE NAGRADE 75 
Tudi ob letošnjem občinskem praznik : »bčine Ve-

lenje bodo podelili tradicionalne Kaju re nagrade 
tistim, ki so na posameznih področjih dosegli toliko, 
da se lahko smatra za dostojen prispevek k celotnemu 
razvoju velenjske občine in vsega, kar spada zraven. 

Letos bodo podelili tri Kajuhove nagrade, ki jih bo-
do prejeli: 

MARA TOPOLOVEC za delo v družbenopolitičnih 
organizacijah, 

•ALOJZ dr. FLI.AVŽ za delo na zdravstvenem po-
dročju in 

JOŽE KL.ANČNIK za delo na kulturnem področju. 
Nagrade jim bodo iziročili na slavnostni seji, ki bo 

v novi dvorani v soboto, lil. oktobra ob 17. uri. 

ŽELITE POSTATI STROKOVNJAK 
NA PODROČJU ELEKTRONSKIH 
RAČUNALNIKOV? 
Takoj se oglasite v našem učnem centru v 
Celju v prostorih Izobraževalnega centra v 
Cinkarni vsak delavnik med 12. in 14. uro 
ali po telefonu 239-81 interna 430, kjer boste 
dobili vse informacije o pogojih vpisa v našo 
šolo za poklic 

P R O G R A M E R 
Udeleženci tečaja prejmejo brezplačno vso 
potrebno literaturo. 

Naši učni centri že več let uspešno delujejo v Za 
grebu, Beogradu, Sarajevu, Splitu, Rijeki, Ljubljani, 
Mariboru in drugih večjih krajih. 
Uporabljamo metode programiranega učenja in naj 
sodobnejše tehnične pripomočke, zato zagotavljamo, 
da bodo udeleženci naših tečajev strokovno uspo-
sobljeni za samostojno delo na elektronskih raču 
nalnikih. 
Zadnji rok prijave je 24. oktobra 1975. 
Izkoristite priložnost! 

ZPR Zagreb — TOZD AGP 
Center za strokovno 
izobraževanje kadrov 
za avtomatsko obdelavo 
podatkov 
Zagreb, Szabova 4 
telefon 041 576-469 

I V VSAK D O M I 
I N O V I TEDNIK i 

RSPOUP — Zapori Celje 
o b j a v l j a j o 
prosta delovna mesta: 

1. računovodje 
ustrezna višja ali srednja šola, 2 oz. 3 leta delovnih 
izkušenj; 

2. vzgojitelja 
ustrezna višja ali srednja izobrazba, strokovni izpit, 
moški z urejeno vojaško obveznostjo; 

3. tehnologa-kalkulanta 
višja ali srednja šola strojne smeri, 3 oz. 5 let de 
lovnih izkušenj, moški z urejeno vojaško obvez-
nostjo; 

4. inštruktorja-lanserja-
dispečerja 
ustrezna višja ali srednja izobrazba, strojna smer, 
3 leta delovnih izkušenj, moški z urejeno vojaško 
obveznostjo; 

5. mojstra kovinske galanterije 
ustrezna srednja izobrazba, 2 oz. 3 leta delovnih 
izkušenj, moški z urejeno vojaško obveznostjo; 

6. materialnega knjigovodje 
srednja izobrazba z 2 letoma delovnih izkušenj; 

7. strugarja-inštruktorja 
ustrezna srednja izobrazba z 2 letoma delovnih iz-
kušenj kot strugar, urejena vojaška obveznost; 

8. vodjo kuhinje 
ustrezna srednja šola, moški z urejeno vojaško ob-
veznostjo; 

9. paznikov 
srednja penološka šola, druga ustrezna srednja šola 
ali končana osemletka, starost do 25 let, odslužen 
vojaški rok. Možnost šolanja na srednji penološki 
šoli; 

10. paznic 
srednja penološka, druga ustrezna srednja šola ali 
končana osemletka, starost od 18 do 25 let. Možnost 
šolanja na srednji penološki šoli. 
Na vseh delovnih mestih, razen pod zap. št. 1. in 
6., je delovna doba s povečanjem. 
Nastop službe je možen takoj oz. po dogovoru. 
Objava velja do zasedbe delovnih mest. 
Kandidati morajo biti popolnoma zdravi in morajo 
imeti vse moralno politične kvalitete ter ne smejo 
biti kaznovani ali v kazenskem postopku. 
Lastnoročno napisano prošnjo z obširno napisanim 
življenjepisom ter z dokazili o šolski oz. strokovni 
izobrazbi naj kandidati osebno prinesejo v Zapore 
Celje, Linhartova št. 3. 

MLADI 
VELENJA O 
STABILIZACIJI 

Okrog 4.000 mladih de-
lavcev in delavk Gorenja, 
ki so člani Zveze sociali-
stične mladine Slovenije, 
se je vključilo v stabili-
zacijska prizadevanja. Za 
to v vsaki TOZD Gore 
nja delajo posebni akcij-
ski odbori, mladi pa so 
se lotili predvsem prosto-
voljnih delovnih akcij. Ta 
feo urejajo delovna mesta, 
prebirajo odpadni mate-
rial itd. Na posnetku: 
mladi v obratu TOZD šte-
dilniki II s prostovoljnim 
delom urejajo delovna 
mesta. H. JERČIC 

ALI>fMSTICNI KOTIČEK 

PRED ZIMO 
Zadnje dni so alpinisti pod .stenami Savinjsltih In Julijskih 

Alp po večini ostali kar v bivakih ali kočah, saj je zima letos 
Se drugič resno pokazala zobe. Ohladilo se je do ničle, po gre-
benih in vrhovih je od sobote na nedeljo padal celo sneg. 
Bliža se obdobje nenadnih vremenskih preobratov in tempera-
turnih padcev, zato je nujno, da alpinisti in planinci pričakajo 
nevarnosti na svojih zimskih rajžah pripravljeni in opremljeni 
kot je treba. Vsako tveganje in improvizacija se slejkoprej 
maščuje in pelje v katastrofo. I.«tošnji davek v gorah, ki mu 
Je botroval sneg, naj se v prihajajoči zimi m pomladi ne ponovi. 
Morda čea me.sec, lahko pa v nekaj dneh. preseneti zima pla-
nince sredi poti, daleč od koč in varnega zavetja. Ta čas spa-
dajo v nahrbtnik vseh, ki gredo više od Okrešlja: zimsko pe-
rilo, rokavice, vreče za bivakiranje ali vsaj pelerina (vreča iz 
polivinila), baterija, sveča in hrana za dan več, kot je načrto-
vana tura. Pri vsem pa prvo: nikamor sam in ne v gore, ki 
jih ne poznamo. Vedno pogostejša bo mrzla jesenska megla, 
kjer je vsako planinčevo priseganje na orientacijskti nezmotlji-
vost čisti nesmisel. Ne pustimo se presenetiti! Pojdimo v gore 
T lepem vremenu, prlpravl.jeni na zimo, copate In elegantni 
plezalniki so za v/.pon na Grmado in Mrzlico. 

V nedeljo, 4. 10. so celjski plezalci kljub mrzli skali plezali 
nad bivakom. Lesjak in Krašovec sta ponovila smer Modic-Režek 
v severni steni Skarlj IV., Marjana Sah in Janč Lesjak levo 
»mer v severni steni Ojstrice IV., Franc Canžck In Andrej 
Bergant pa redko ponovljeno desno smer v severni steni 
Ojstrice V. 

Zimsko sezono pričakuje celjski odsek s tehnično dobro 
pripravljenimi alpinisti — člani In ekipo mladih pripravnikov, 
ki jim bo to prva zimska plezalna sezona. Vsa tehnika letnega 
plezanja, pa feetudi je izpiljena za najtežje vzpone, v ledeni 
steni in med plazovi odpove. Zato čaka odsek težka in odgo-
vorna naloga, da iz nove generacije usposobi zimske plezalce, 
ki bi na j nadaljevali tradicijo odseka v kvalitetnih zimskih 
vzponih, saj je ravno v tem celjski odsek eden najmočnejših 
v Sloveniji. Ovira je pomanjkanje denarja za nakup zimske 
opreme, ki je mladi plezalci sami ne zmorejo, sa j stane zimski 
komplet za enega alpinista najmanj 5.000 din. TKS pa za alpi-
nizem kot neatraktiven šport In kot dejavnost brez publike in 
rekordov, nima razumevanja. Plezan,|e v ledu s pomanjkljivo 
opremo pa je tveganje, ki si ga v dana.šiiji družbi ne more In 
ne sme privoščiti posameznik, kaj šele organiziran plezaLski 
kolektiv. CIC V peti stopnji severne stene Ojstrice 



fiiiäO¥i!i uvoženi otroški in ilriJžiiiski ш1Шш\ z magnetiio foïiio, 
ki ščiti fotografije - ODDELEK PAPIRNICA - Veleblagovnica Q 

»Zdaj me ne ovira nič,« je dejal Osman paša Uzeir agt, 
ko so sedeli z Omarjem po pogrebu v selamlikti. »Odzvati 
.sß hočem tvojemu vabilu.« 

»Dobro, zelo dobro,« je zadovoljen odvrnil Uzeir aga. 
»Kdaj pa odrinemo?« 

»Takoj jutri zarana!« je odvrml Osman paša. »Imeli 
homo ugodno pot; po dežju ne bo prahu. Omar, ti odjahaš 
z nami na Kranjsko!« 

»V domovino!« je zavrtsnilo v Omarjevi duši. Ali žalost 
za Fatinio mu je kalila veselje, da bo po dolgih letih zopet 
videl očetnjavo, sveta domača tla. 

Paša je neutegoma ukazal svojim konjenikom, naj začno 
pripravljati vse potrebno za četovaiije. 

Surovi jezdeci so vriskali od divjega veselja, ko so 
slišali, da pojdejo zopet pleiiit, palit in morit. Nekateri 
so prinesli v kot dvorišča velik kotel in zakurili, da bi 
topili žveplo. Drugi so šli s pašo, Omarjem in Uzeir ago 
v ahar, v konjušnico. Pregledali so jermene, sedla, oko-
vana z železom, pregledali konje arabskega in domačega 
plemena in določili katere iizamejo s seboj. Veselo je 
rezgetal beli Sarif, ko je uzrl Omarja. 

Potlej so šli v sarčano, v orožarnico. Osman paša je 
obstal pred krasnim orožjem, ki ga je bil nosil in uplenil 
v premnogih bojih. Ob deskah so slonele sulice in težke 
nerodne puške na kresilnik. Na kolih so viseli prsni 
oklepi in orožni prepasi, ob zidu pa handžarji, kindžali 
in jatagani, ne?nški dolgi loki in samokresi iz Foče, Ipeka, 
Skopja... Povsod na teh tihih pričah besnih bitk so se 
blesteli in pestreli pisani dragulji in srebro, slonova kost 
in biserna matica. 

»Poglejta ta buzdovan!« je velel paša Omarju in Uzeir 
agì. »Z njim sem udrihal v bitki pri Varni po Ogrih. 
Dvaindvajsetletni mladenič sem bil že tretjikrat v boju. 
Takrat bi me bili ranjenega kmalu ujeli na močvirju, ker 
sem zadrevil predaleč med sovražnike. Tole široko ogrsko 
sabljo sem si priboril štiri leta pozneje v veliki bitki na 
Kosovem polju. In ta samostrel sem ugrabil pri osvojitvi 

Istambula (Carigrada) grškemu strelcu pri zadnjem na-
skoku ob drinopoljskih vratih. Tega je zdaj že devetnajst 
let. Razrušili smo tisočletno vzhodnorimsko cesarstvo in 
odtlej trepetajo pred nami vsi nevernikt. Velik je Alah! — 
Kar vidite tukaj, vse me spominja mladih let: junakovanja 
ori Nišu ob Ničavi, v Karamaniji v Mali Aziji, pred Beo-
gradom, v Albaniji, v Egiptu, na Valaškem, na Peleponezu, 
v Lakoniji in Ahaji, v Atiki, v Bosni, na Erdeljskem, 
Hrvaškem, štajerskem. Kranjskem ...« 

»Blagor tebi, ki si pridobil toliko nevenljitnh zaslug za 
edino pravo vero prerokov!« je dejal Uzeir aga spoštljivo. 
»Omar, tu imaš najlepši zgled!« 

Odnesli so nekaj orožja iz drugih oddelkov orožarnice, 
ga razdelili med vojake ter pilili in brusili skrhane ostrine 
Iz dvoriščnega kota je zaudarjal zadušljiv vonj kuhanega 
žvepla. Z njim so namakali niti in omotavali puščice pod 
ostrimi zalustmi. 

»Ze vidim švigati vžgane ožveplane strelice, že vidim 
goreče strehe pasjih malikovalcev!« se je radoval Osman 
paša. »Gorje Ljubljani! Ako se nam ne vda zlepa, jo 
popalimo do zadnje koče!« 

Popoldne je bilo vse urejeno. Osman paša in Uzeir aga 
sta se naslanjala ob posnemkih mest, ki jih je bil dal 
italijanskemu slikarju naslikati izobraženi sultan Mehmed 
drugi, prijatelj krvavih vojsk, pa tudi umetnosti. »In 
turški sultan je dal v teh deželah napraviti slike vseh 
mest,« piše v svojem Chronicon Austiacum Korošec Jakob 
Unrest, sodobnik Friderika Tretjega, korar v Podkrnosu 
in župnik slovenski fari v šmartinu blizu Poreč ob Vrb 
skem jezeru. 

Omar je ždel sam v svoji sobici. Kar so se tiho odprla 
vrata in stopila je mala Ariha. Plašno je postala pri vhodu, 
bala se je, da je Omar ne zapodi iz selamlika, odmerje-
nega le moškim. Bila je bleda, razmišljena. 

»Omar, pojdeš res tudi ti z njimi?« je vprašala vsa 
žalostna in nekaj ji je zatrepetavalo na nežem vratku pod 
rdeče pobarvanimi lasmi, spletenimi v tri kite. 

»Res.« 

»Pa se kmalu vrneš?« 
»Kmalu.« 
»Ah, ne veš, kako mi bo dolgčas po tebi,« je vzdihnila 

m boječe pogledala orožje, katerega se mohamedanka ne 
sme dotakniti. »Omar, podari mi kaj, da bom imela za 
spomin!« 

Odprl je dolaf in ji podaril rubinovo agrafo, ki jo je 
nosil včasih na turbanu. 

Zahvalila se je vsa vesela in mu podala svojo srebrno 
zapestnico. Prijela ga je za roko in šepetala presledkoma, 
zardela v dražestni zadregi: »Ah, Omar, Omar... da bi 
imel tudi ti mene tako rad, kakor jaz tebe!« 

Sklonil se je in poljubil deklico na živordeče, še ne-
koliko tanke ustne. Arifa je stopila na prste, se iztegnila 
v vitkih bokih in mu ovila obe roki okoli vratu. Vrnila 
mu je poljub krotko, rahlo, vedno boječ se, da se mu 
ne bi zazdela vsiljiva. Kakor zlati zvonci so cvenketali 
cekini okoli njenega vratu in na prsih. 

Zasmilila se je Omarju. Mislil si je: »Pride pote mož, 
te odvede v harem, v večno ječo, kjer bodo gizdava opre-
ma, parfum in sladkarije vse tvoje veselje...« 

»Greš malo k nam?« ga je vabila in ljubko nagnila 
glavico postrani. 

Omar je šel z Arifo, dasi ni rad hodil k Esmi hanumi. 
Zdelo se mu je včasih, da ga prva mena Osmana paše 
oogleduje nekam sumljivo — kakor bi kaj slutila. 

Esma je v haremskem velepju sedela s podvitimi no-
gami na minderju, pokritem s težkimi perzijskimi prepro-
gami in se naslanjala na modre blazine, parfumirane г 
rožnico. Oblekla si je najlepšo obleko rajne Fatime: ozek 
kratek telovnik iz temnordečega baržuna, poln zlatega 
oveza, in široke dimije iz težkega modrosvilenega brokata, 
obsutega s srebrnimi zvezdicami. 

Ponudila je Omarju halve, peciva iz parfumirane moke, 
medu in maka. Omarju se ni ljubilo; razdelil je slaščice 
Rifi in preživahni Hanifi, ki ga je poredno cukala za 
rokav in skrivoma pačila hudomušni obrazek na čudno 
smešne načine. 
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1100 AMATERSKIH UR VADBE 
Na skupščini ŠŠD na Oš 

v Štorah, ki je bila na Dan 
pionirjeiv, so delegati razred-
nih skupnosti potrdili bogata 
poročila svojih mladih odbor-
nikov o opravljenem delu v 
1. 1974-75, ki je bilo izredno 
pestro in razgibano. Društvo 
šteje 385 aktivnih članov, ki 
se udejstvujejo v 10-tih špor 
tnih panogah. Brez vsakega 
honorarja so amaterski de-
lavci in mentorji ŠŠD opravi-
li nad 1.100 vadbenih ur s 
članstvom. Takšno kvalitetno 
delo bi kazalo v prihodnje s 
strani TKS Celje še bolje 
ovrednotiti. ŠŠD na Oš štore 
se je v vseh zadnjih letih 
vključilo v tekmovanje ššD 
v naši republiki, kjer so se 
vselej uvrstili v prvo polovico 
udeležencev tekmovanja. Ob-
širen delovni program za no-
vo obdobje, razširitev mreže 
mentorje\' in zunanjih sode-
lavcev, predvsem pa mladi 
funkcionarji iz vrst učencev 

so nam lahko le porok, da 
bodo štorjani na p>odročju 
množične telesne vzgoje še 
bolj uspešni. 

ŠŠD KOZJANSKI ODRED 

Na skupščini najmlajšega 
ŠŠD v celjski regiji — Ko-
zjansiki odred, ki deluje na 
Oš Planina nad Sevnico, so 
vsi učenci bili seznanjeni z 
uspešnim delom njihove pi-
onirske športne organizacije. 
V 10-tih športnih panogah so 
mladi športniki dosegli mno-
žičnost, na tekmovanjih pa 
lepe rezultate na občinskih 
prvenstvih pa celo na p>od-
ročnih. V društvu je aktivnih 
nad 130 mladih športnikov. 
Lep program dela za 
1. 1975-76, razširitev sodelav-
cev v upravnem odboru, ki 
ga bo vodil učenec Peter 
Cerkvenik, predvsem pa več-
je število strokovnih delav-
cev iz vrst učiteljstva, bodo 

ob novih športnih objektih 
omogočili še večji razmah te-
ga ŠŠD. 

V LAŠKEM IN VELENJU 

V akcijo jesenskih krosov 
se vključujejo tudi ŠŠD. Prav 
v teh društvih bo v tej repub 
liški akciji pod geslom »vsi 
Slovenci tečemo ...« izražena 
množičnost v naši telesni kul-
turi. Prvi rezultati nam ka-
žejo, da so v ŠŠD Anton 
Aškerc v Velenju na krosu 
sodelovali prav vsi člani — 
blizu 1.000 po številu! Tudi 
ŠŠD Mladost na Oš Laško 
je odlično pripravilo jesenski 
kros. Nastopilo je blizu 400 
pionirjev in pionirk. S krosi 
po ŠŠD v vseh krajih v celj-
ski regiji izbirajo reprezen-
tance za nastope na občinskih 
krosih, ki bodo v vseh obči-
nah izvedeni do 20. t. m. 

KAREL JUG 

ROKOMET 

Tako se igra 
»Tako se igra, fantje! Gremo naprej!« to so bile šte-

vihie izjave in kUci na sobotni tekmi med rokometaši 
Celja in Zagreba. Domačini so skupaj s športniki Za-
greba pokazali pravo rokometno predstavo. Videli smo 
izvrstno igro, lepe kombinacije in števihie ostre strele 
na vrata — Zagreba. Gostje niso zdržali pritiska in so 
srečanje izgubili. Toda prvič po dolgem času so domači 
igralci poželi spontan aplavz na odprti sceni. To pa je 
znak. da so Celjani trenutno v odlični formi in tla so 
zadovoljili preko 600 gledalcev. 

Veliko srečanje je začel Dušan Božič. »Levoroki« 
strelec, ki šele letos prihaja do izraza! Od prvih desetih 
zadetkov se je kar sedemkrat sam vpisal med strelce. 
Kakor hitro je nekoliko zastal, so že »vskočili« Miha 
in Vlado Bojovič, pyozneje pa še mlada Ivezič in Ander-
luh. Pa tudi mimi in sigurni Levstik je znal izkoristiti 
vsako nepazljivost v obrambi Zagreba 

Strelci: Božič 10, Miha in Vlado Bojovič 5, Levstik 
4, Ivezič in Anderluh 3, Mrovlje 2 ter Pevnik in Luskar 
po en zadetek. V nedeljo igrajo Celjani v gosteh proti 
Senju. V vetrovnem Senju bo srečanje vsekakor težko, 
toda ponoviti je potrebno zadnje dobre igre. 

V republiški ligi gre vse »po načrtu«. Franci Hriber-
nik, trener šoštanja, nam je dejal: »Zmagali smo nad 
Dobovo 24:19. Prikazali smo sigurno igro. Fantje so 
dobili zaupanje! Zato smo optimisti.« Minerva Griže je 
v Kozini osvojila točko. Rezultat 21:21. 

J. KUZMA 

Na tekmi Celje — Zagreb 
je najbolj presenetil z 
igro in ostrimi udarci Du-
šan Božič, »levoroki« stre-
lec Celja. Dosegel je deset 
lepïh zadetkov v najbolj 
kritičnih trenutkih sreča-
nja. (Foto Nenad Gluvič) NOGOMET 

BOUE NA GLAZiJi 
Gledalci so v nedeljo videli 

boljši nogomet, kot smo ga 
lahko pričakovali po zadnjih 
porazih celjske ekipe v Mur-
ski Soboti in Rušah. Celjani 
so kratko malo presenetili z 
dobro in kombinatorno igro 
in precej neprijetnega na-
sprotnika iz Vevč premagali 
visoko 5:0. Vprašanje je sa-
mo ali je bila igra celjskega 
moštva le trenutni preblisk 
ali pa lahko tudi v nedeljo 
v srečanju proti novincu Pri-
morju iz Ajdovščine pričaku-
jemo ponovno dobro igro. 

Nogometaši šmartnega ni-
so uspeli v Novi (jorici in 
so srečanje proti Vozilom iz-
gubili 1:2. čeprav so v pr 
vem polčasu povedli preko 
Omladiča. Na lestvici so Ce-
ljani peti s sedmimi točka-

mi, Šmartno pa enajsto s 
šestimi točkami. Šmartno v 
prihodnjem kolu igra doma 
proti žežezničarju iz Maribo-
ra. 

V conski ligi so Velen j ca-
ni ostali sami na vrhu lestvi-
ce. V težkem srečanju proti 
Steklarju so zmagali 3:2, če-
ravno so gostje v prvem pol-
času povedli. Straža je odvze-
la točko Braniku. Rezultat 
0:0. Dravinja pa je doma od-
pravila Peco 1:0. Uspešna ne-
delja za celjske predstavnike, 
ki bodo v prihodnjem kolu 
vsi gostovali v Pomurju. Ve-
lenje proti Beltinki, Straža 
proti Bakovcem in Dravinja 
proti Nafti. Doma igra le 
Steklar proti mariborskemu 
Kovinarju. 

J. KUZMA 

STRELCI 
VETERANI 

V LJUBLJANI 
v Ljubljapi Je bilo prven-

stvo Slovenije za veteranke in 
veterane. Od celj.skih strelcev 
so se tega tekmovanja udele-
žili MIRA GRADISAR, VIDA 
MLAK,\R in IVAN JERAM. 
Na tekmovanju pa je nastopil 
tudi nekdanji celjski strelec 
IVAN JORDAN, ki pa že dalj 
časa živi v Rimskih Toplicah. 
Vsi celjski predstavniki so se 
uvrstili med najboljšo pet-
najsterico. Posebno priznanje, 
kot najstarejša udeleženka, je 
prejela celjska strelka MIRA 
GRADIŠAR, ki je kljub svo-
jim 70 letom kora.ižno prijela 
za puško in se pri tem spo-
minjala na tiste čase, ko je 
prva leta po osvoboditvi zma-
govala na r.tznih tekmovanjih. 
Tudi pri veteranih smo Cel.ia-
nI imeli najstarejšega zastop-
nika IVANA JERAMA, ki je 
prav tako prejel priznanje za 
svoje dolgoletno delo. Glavni 
namen tekmovanja pa je to-
variško srečan.je nekdanjih 
»ostrostrelcev«, saj pri teh le-
tih od njih ne moremo pri-
čakovati vrhunskih dosežkov. 

TONE JAGER 

KOŠARKA 

KOVINOTEHNA TRETIA 
Končano je letošnje prvenstvo v 

SKL. Kovinotchna je med ted-
nom doma visoko premagala Bra-
nik. Proti rriglavu v Kranju pa 
so Celjani ¿držali le prvi polčas, 
ko so bili domačinom enakovred-
ni, v drugem pa so močno po-
pustili. Zmaga Triglava je za-
služena. Najučinkovitejša pri Ko-
vinotehni sta bila ponovno T. Sa-
gadln z Ï1 in Jug s 26 koši. 
Tretje mesto v SKL po nekaterih 
spodrsljajih proti slabšim nasprot-
nikom in dobrim igram proti 
boljšim moštvom ob zelo mladi 
perspektivni ekipi lahko smatra-
mo za uspeh celjske košarke. 
Omeniti velja, da so prenehali 
z igranjem nekateri starejši igral-
ci, da je prav v finišu prvenstva 
bil poškodovan igralec in trener 
Zmago Sagadin, da pa pomlajeno 
moštvo že kaže svojo zrelost, ki 
bo prišla še bolj do Izraza v pri-
hodnjem prvenstvu. Igralci in vod-
stvo KK Kovinotehne so pred sre-
čanjem z Branikom s šopki na-
geljnov in čestitkami počastili di-
plomanta na ekonomski fakulteti 
Toneta Sagadina, «tebra celjske 
košarkaške igralske ekipe. 

2emke so v zadnjem kolu na-
stopile doma s Pomurjem in za-
duženo zmagale. Kljub zmagi so 
Oeljanke ostale na predzadnjem 
mestu v SKL, vsega le dve točki 
zaostanka za osmouvrščeno Vrh-
niko. Vsekakor Iii si Celjanke za-
služile boljše mesto v ligi, žal pa 
so v drugem delu prvenstva pre-
nehale z nastopanjem Jančičeva in 
Praprotnlkova. odlični Igralki v 
sicer zelo mladem moštvu, kar 
se Je odražalo т Igrah doma in 
na tujem. Prav bi bUo, če bi 
kljub slabemu uspehu v SKL 
Igralke ne obupale, klubsko vod-
•I t« pa bi naj omoeoCik) ie nji-

hovo nadaljn.je športno udejstvo-
vanje. Ženskega športa v igrah 
imamo tako izredno malo v celj-

ski občini, da Je treba gojiti vsaj 
tisto, kar je trenutno v življenju. 

K. JUG 

MLADINSKA LIGA 14. KOLO: Kovinar — Žalec 78:«. Hrastnik — 
Kovinotehna Kadeti 58:59 in Elektro — Kovinotehna preloženo. Na 
le.stvici vodi Kovinar 24 točk, sledijo Kovinotehna lu Hrastnik 20, 
Elektra 15, Kovinotehna Kadeti in Šentjur 12, Pikapolonica 8 in 
Žalec 2 točki. 

PIONIRSKA UGA 12. KOLO: Kovinar — Zlatorog 47:44, Prebold — 
Šentjur 47:21 in Hrastnik — Elektra 48:37. Vodita Kovinotehna in 
Kovinar 18 točk, sledijo Elektra 12, Hrastnik 11. âentjur 7. Prebold 5 
in Zlatorof 3 todkl. T. TAVČAR 

V organizaciji TVD Partizan Braslovče je bilo republiško prvenstvo pionirjev v 
»mini« odbojki. Nastopilo je osem ekip, največ uspeha pa so imeli domačini, ki 
80 osvo,jili prvo in drugo mesto. Na posnetiiu stoji od leve proti desni I. ekipa 
Braslovč: trener Kralj ter igralci Cmak, Marovt, Rak in Rožič, spredaj pa IÏ. ekipa 
Braslovč Turnšek, Krivec, Rožič in Kioitočavnik Foto: T. Tavčar 

Na atletskem stadionu Borisa Kidriča smo ob le 
tošnjem državnem ekipnem prvenstvu za moške sre 
čali tudi nekdanjo odlično atletinjo Marjano Lubej. 
Klepet je tekel — razumljivo — okoli atletike. 

»Veš, kaj se mi je pred dnevi zgodilo? Sosedov ma-
ček je prišel k mojemu mačku in podrl vazo z rožami 
na mizi. Vaza se je jasno razbila. Nič hudega ne bi 
bilo, če bi to bila navadna vaza, vendar je to bila 
kristalna vaza, ki sem jo dobila zadnjo kot aktivna 
atletinja in to od Novega tednika ter Radia Celje. 
Vsaka zadnja stvar, če se od nečesa poslavljaš, и 
je toliko dražja. Zato mi je tudi toliko bolj žal za 
tem darilom.« 

Pravi, da jo je maček po »zločinu« pobrisal, 
drugače . . . 

Med atletskimi sodniki "a zadnjem državnem pr 
venstvu smo srečali tudi Jureta Kislingerja, nekdaj 
predsednika AD Kladivar, poleg vsega ostalega. Zdaj 
je v Mariboru ravnatelj tamkajšnjega gledališča. Mor-
da pa se na atletske steze v Celju vrača zato tako 
rad, ker tu ni kuhinje, ampak samo stoperica in 
meter. Ta dva pa . . . 

Konjeniški klub Celje nam je v objavo poslal sliko 
lepih konjev s pripisom, da vabijo vse, ki so »željni« 
jahanja, v njihovo društvo. Zdaj pa ne vemo — ali 
je treba pripeljati konja s seboj? Vabilo bi namreč 
bilo prijetnejše, če bi bila slika popolnejša, saj ko-
njeniški klub ne more obstajati brez konjenikov, mar 
ne? 

TRIM HOJA IN TEK 
v zadnjih množičnih akci-

jav v letošnjem letu — hoji 
in teku — je bilo po priča-
kovanju manj udeležencev, 
kot v kolesarjenju in plava-
nju. V hoji je sodelovalo 
3720 udeležencev (od tega 
2470 iz šol in 1250 ostalih, 
med katerimi je bilo kaJ 
134 družini), v teku pa okoli 
800, od tega odpade na šole 
300 udeležencev, do sedaj, 
seveda. 

Trim tek bo vsak petek rai 
posebej zato pripravljeni ste-
zi na Gričku v Celju, pro-
ga bo posebej zato označena 
in lahko boste preko tedna 
preizkušali svoje zmogljivo-
sti vsak petek od 15.30 do 
17.00 ure pa »tekmovali« aa 
normo in značko. 

Isto velja za hojo: stalni 
progi sta v bodoče na Dobr-
ni, s startom pri Zdraviliš-
ču in potjo do špaka pod 
Kozjakom ter nazaj, druga 
pa na Gričku v C^lju. Tam 
^ strelskem domu kupite 
karton, ki ga p>otrdite ob 
svoji hoji tudi pri domači-
jah Roje in CJolec ter ob 
povratku dobite značko za 
prehojeno pot. Razlika s te-
kom je v tem, da v hoji 
lahko sodelujete vsak dan. 





« OD DELAVCA DO OBČANA 
Praznik konjiške občine je gctovo priložnost, da opravimo bilan-

co storjenega in povemo načrte, ki jih imamo v prihodnje. Ni nujno, 
da je ta bilanca enoletna, velikokrat se ustavimo pri uspehih, ki so 
plod našega večletnega dela. Tako smo storili danes, ko smo se za-
zrli v uspehe COMETA iz Zreč. Nismo spraševali po uspehih zadnje-
ga leta in ne po uspehih, ki jih je dosegel COMET na gospodarskem 
področju. Zazrli smo se v uspehe kraja, v razvoj, ki so ga dosegle 
Zreče v zadnjih letih. In ta razvoj je gotovo pogojen tudi z uspehi, ki 
jih je dosegal COMET v zadnjih letih. Je zrcalna slika njegovega 
razvoja. 

DRAGO KLIMA: »V na-
ši tovarni so zaposleni 
predvsem delavci iz Zreč 
in bližnje okolice, zato Cto-
met tudi največ prispeva 
v te kraje. Tako smo sa-
mo letos prispevali kra-
jevni skupnosti Gorenje 
deset starih milijonov, 
enako krajevni skupnosti 
Zreče, šestindvajset mili-
jonov smo prispevali za 

regulacijo Dravinje v Zre-
čah in drugo. Menim, da 
je tudi gradnja stanovanj-
skega bloka v Zrečah ne-
kakšen prispevek obeh to-
varn k razvoju kraja. Naj 
omenim še to, da je Co-
met z manjšimi zneski po-
magal tudi dramski sekci-
ji mladinskega aktiva v 
Zrečah, financiral asfalti-
ranje ceste od Cometa do 

mosta čez Dravinjo, in 
prispeval k lepšemu izgle-
du kraja tudi z manjšimi 
zneski. Sicer pa je res, da 
Comet po svoj ila možno-
stih prispeva pK>vsod tam 
v krajevni skupnosti ali 
na območju Zreč, kjer je 
to potrebno.« 

JOŽE RUTNIK: »Naša 
tovarna je že večkrat pri-
spevala manjše zneske de-
narja v krajevno skupnost 
Gorenje. Tako smo pre-
jeli nekaj denarja ob no-
vem letu, da smo lahko 
obdarili otroke, pa tudi 
za dan žena. Letos se je 
tovarna vključila tudi v 
akcijo za asfaltiranje ce-
ste na Gorenje in v ta 
namen prispevala deset 
milijonov starih dinarjev. 
Sedaj se 'udi pogovarjamo, 
da bi Comet pomagal ob-
noviti tudi šolo na Gore-
nju, tudi zato, ker ima 
nad njo patronat.« 

GIZELA RUSNIK: »Do-
ma sem ÌZ Dobrave pri Zre-

čah m zaposlena v Come-
tu že 15 let. Lahko rečem, 
da je naša tovarna v teh 
letih veliko prispevala k 
razvoju kraja. Vidi se, da 
se z razvojem obeh tovarn 
razvija tudi kraj. Veliko 
cest smo asfaltirali, za ka-
tere je denar prispeval tu-
di Comet, denar smo dali 
tudi za obnovo kinodvora-
ne, šole in tudi za obnovo 
drugih objektov. Pa saj 
drugače ne bi šlo! Poglej-
te, ko smo asfaltirali ce-
ste skozi Zreče, smo tudi 
občani sami prispevali še 
posebej denar za asfalti-
ranje. Vendar smo vsi ra-
di prisipevali tisti denar, 
saj smo vedeli, da bomo 
imeli zato velike koristi. 
Vendar pa kljub dobri vo-
lji in pripravljenosti sa-
mi občani ne bi veliko sto-
rili. Ob pomoči obeh to-
varn pa je to veliko lažje«. 

HENRIK OROS: »Obe 

zreški tovarni sta skupaj 
s krajevno skupnostjo 
pvodpisali sporazum o del-
nem financiranju del pri 
regulaciji Dravinje v Zre-
čah. Comet je po tem do-
govoru prispeval 26 mili-
jonov starih dinarjev In 
se tudi obvezal, da bo op-
ravljal vzdrževalna dela na 
rečni strugi. Za Zreče je 
regulacija Dravinje velike-
ga pomena, saj so tako 
zaščitene kmetijske povr-
šine, ki jih je doslej veli-
kokrat popljavljala reka. 
Doslej smo regulirali že 
200 metrov rečne struge, 
regulirati pa moramo še 
okrog 150 metrov. Naj po-
vem še to, da je r^rulaci-
ja Dravinje povezana tudi 
z gradnjo rekreacijskega 
centra, ki naj bi stal na 
desnem bregu Dravinje.« 

MAJDA GORJUP: »Prav 
gotovo je, da sta obe to-
varni močno vplivali tudi 

na razvoj kraja. Dejala bi, 
da s svojimi sredstvi, ki 
jih namenjata kraju, re-
šujeta predvsem komunal-
ne probleme občanov. Co-
met sam je zelo veliko 
prispeval k temu razvoju. 
Skorajda pri vseh akcijah, 
ki so bile zastavljene, je 
sodeloval. Pa vendar bo 
povezanost tovarne s kra-
jem tudi vnaprej ostala 
takšna, kot doslej. 2e se-
daj t ^ e j o razgovori o fi-
nanciranju in izvajanju del 
pri ureditvi telefonskega 
omrežja v Zrečah, pa pri 
ureditvi cestne razsvetlja-
ve In pri ureditvi pvokopa-
lišča. To vse pa so akcije, 
v katerih bo s sredstvi so-
delovala tudi naša tovar-
na. Sicer pa je prav, da 
Comet pomaga pri ure-
ditvi kraja, saj krajevna 
skupnost vseh del ne bi 
mogla sama financirati.« 



KOSTROJ SL O VENSKE KONJICE 

DO USPEHOV 
Tovarna strojev in pla-

stičnih izdelkov KOSTROJ 
Slovenske Konjice je edi-
na specializirana tovarna 
za proizvodnjo usnjarskih 
strojev v Jugoslaviji. S 
pomočjo predstavniškili 
organizacij in lastne služ-
be si je tovarna več let 
prizadevala prodreti na tr-
žišča i-zhodnoevropskih 
držav, pa tudi na tržišča 
držav tretjega sveta. Na-
pori so končno rodili ve-
like sadove. KOSTROJ je 
namreč tik pred podpisom 
pogodbe za dobavo opre-
me za dve kompletni to-
varni usnja v ZSSR v vred-
nosti 6,3 milijona klirin-

ških dolarjev. Tako se bo 
izvozu na Poljsko in Bol-
garijo pridružil doslej naj-
večji posel v eno od 
vzhodnoevropskih držav. 
Pogodba za opremo tovarn 
v SSSR bo angažirala sko-
raj 80 odstotkov letne 
proizvodnje, izpolnili pa 
jo bodo z večjo produk-
tivnostjo dela in dodatno 
zaposlitvijo delavcev. V 
KOSTROJU pa poudarja-
jo, da bodo morali kljub 
temu tesno sodelovati s 
kooperanti, saj si ne bo-
do mogli dovoliti, da bi 
na račun takega izvoza za-
nemarili ostale dosedanje 
kupce. 

Doslej je KOSTROJ iz-
važal veliko strojne opre-
me tudi v države tretje-
ga sveta. Tako v Alžir, Su-
dan, Indijo, Iran, Nigeri-
jo, Kubo in druge. Ven-
dar strokovnjaki še vedno 
intenzivno obdelujejo tr-
žišče nekaterih afriških in 
azijskih držav. S svojo 
usmerjenostjo na tržišča 
tretjega sveta pa KO-
STROJ gotovo izpolnjuje 
cilje naše gospodarske 
usmeritve. 

v tovarni delajo nad 30 
tipov strojev za usnjarsko, 
krznarsko in industrijo 
abrazivnih materialov, to 
pa predvsem po konstruk-

cijah lastnega projektivne-
ga biroja. Med pestro iz-
biro strojne opreme pa 
gotovo zasluži največjo 
pozornost stroj za barva-
nje usnja z vgrajenimi 
ultrazvočnimi napravami, 
ki je na mah osvojil na-
še, pa tudi vzhodnoevrop-
sko tržišče. 

KOSTROJ je tudi edina 
tovarna v naši državi, ki 
proizvaja širok program 
izdelkov iz plastike. Tako 
proizvaja okna in vrata 
12 plastike s kovinskim 
jedrom, rolete in profile 
najrazličnejših vrst. Stav-
bno pohištvo iz plastike 
ima na našem tržišču ved-
no več privržencev, saj so 
ti izdelki cenejši in ob 
tem močno uporabni. Ta-
lco naprimer izdelkov iz 
trdega PVC ni potrebno 
lakirati, prav tako ne ka-
žejo pri temperaturi od 
-40 do -f80 stopinj no 
benih sprememb. Profil 
takšnih vrat in oken je 
namreč sestavljen iz šti-
rih večjih in petih tanj-
ših zračnih prekatov, ki 

delujejo kot izolacijska 
plast. Zato vsak prostor, 
pa naj bo to delavnica, 
stanovanje ali pisarna, za-
ščitijo pred zunanjim 
hrupom, mrazom ali vro-
čino. Plastična okna in 
vrata, ki jih izdeluje KO-
STROJ, so obstojna tudi 
zoper svetlobo, zato oh-
ranjajo lep videz. Neob-
čutljiva so za mehanične 
udarce, kemikalije in ob-
stojna proti staranju, saj 
so izdelana po najnovej-
ših tehničnih dognanjih in 
po posvetih z najboljšimi 
arhitekti. 

KOSTROJEVI plastični 
elementi so danes vgraje-
ni na mnogih industrij-
skih objektih, šolah, telo-
vadnicah, hotelih, stano-
vanjskih in drugih ob-
jektih širom Jugoslavije. 
Ker p>a so plastični proiz-
vodi zelo atraktivni, jih 
KOSTROJ ponuja tudi na 
tujem tržišču. V tovarni 
so prepričani, da bodo iz-
delki našli kupce pred-
vsem v vzhodnoevropskih 
državah, saj že dosedanji 
razgovori v ÒSSR, NDR 
in Romuniji kažejo na to. 







Tudi letos bo Konjeniški klub Celje pripravil začetni 
tečaj za nove člane, ki se želijo izpopolnjevati in na-
stopati v športni panogi »športno jahanje«. Informaci-
je lahko dobite vsak dan dopoldne po telefonu 23-614 
ali popoldne osebno v pisarni kluba in to od 16. do 18. 
ure. Novozgrajeni prostori s pokrito jahalnico in do-
brimi konji ter vodstvom tečaja vam zagotavljajo, da 
boste lahko v nekaj dneh spoznali vse lepote tega za-
nimivega športa. Do Škofje vasi, kjer so njihovi novi 
prostori, ni daleč, imate pa tudi dobre avtobusne zveze 
iz Celja vsake pol ure. Celjski konjeniški klub je že 
vrsto let znan kot eden najboljših v Jugoslaviji — to 
lahko dokaže tudi s številnimi odličnimi tekmovalci — 
torej, vključite se. 

Lahko bi tudi zapisali, da so te naprave zavoda za poklic-
no usposabljanje invalidov v Celju tudi darilo otrokom za 
njihov teden, čeprav so se z njimi pa tudi г notranjo opre-
mo vrtca izkazali že na osmem sejmu obrti, kjer so za te 
izdelke prejeli tudi visoka odličja. Otroci so velikega pol-
ža, pa vlak in druga vozila, kozolec, ptičnico, visečo vrv in 
še kaj sprejeli z velikim navdušenjem. Zato ni naključje, 
če je na igrišču vzgojno varstvenega zavoda Anice Cerneje-
ve v Ka.tuhovi ulici vsak dan velik živ žav. 

Pred gostiščem Marjola v Žalcu so postavili zanimivo 
staro stiskalnico sa vino. Vsekakor je to zanimivost, ki si 
Jo je vredno ogledati, saj kaj takšnega danes ne vidimo 
ravno pogosto. Je pa to hkrati spomin na preteklost, skrat-
ka nekakšen etnografski eksiH>nat, ki vsekakor zasluži po-
zornost. 

NEZ VEDENIK 

SKOK ČEZ LU20 (8) 

Zapiski z enomesečnega potepanja po ZDA 
n 

Dovolite mi danes maj-
hen skok preko ameriške 
meje na kanadsko stran 
zaradi enkratnih in ne-
pozabnih Niagarskih sla-
pov. 

Prehod je bil dokaj la-
hek. Medtem, ko bi mo-
ral pri nas čakati na ka-
nadsko vizo kar cel me-

Piše MILAN 
SENIČAR 

sec, je bila ta formalnost 
urejena na meji v dveh 
minutah. To, da smo za-
pustili Ameriko je bilo 
povsem neopazno, na-
mreč nikjer nikogar, ki 
bi te povprašal kam od-
hajaš. To jih enostavno 
ne briga. Prav tako ne 
Kanadčane, ko se vračaš 
v Ameriko. Izhod je po-
vsem preprost, ima ga 
kdorkoli hoče, zato pa je 
težji vstop. Kanadčani so 
nam pregledali prtljažnik 
pri vstopu, pri izhodu nas 
ni nihče niti »povohal«. 

Če pa ne bi imel urejene 
ameriške vize za vrnitev 
iz Kanade, bi lahko be-
gal Po mostu, ki povezuje 
obe ogromni državi, ne 
da bi se kdo zmenil za-
te. 

No zdaj pa k slapo-
vom. Te si delita Kana-
da in Amerika, s tem, da 
so slapovi na kanadski 
strani »lepši«, kot pravi-
jo domačini. Praktično je 
vse enako saj se z obeh 
bregov vozijo ladje s tu-
risti pod glavne slapove. 
Velika razlika pa je v 
tem, dta so imeli Kanad-
čani petkrat večji posluh 
za turizem in so z Nia-
garskimi slapovi naredili 
pravo Meko turizma. 

Pričakoval sem, da bom 
že od daleč uzrl znano 
pKxiobo največjiih slapK>v. 
Toda, čeprav se kilome-
tre in kilometre voziš ob 
Niagari slapov ni na tej 
ravnini nikjer. Nikjer no-
bene višine, od koder bi 
se zlivale ogromne mase 
vode. Sem bil i>ač nepo-
učen. Slapovi so na rav-
nini. Niagara teče mimo 
kot vsaka druga reka, ne-
nadoma pa se odpre og-
romno brezno in nepoj-

mljive količine bele, raz-
brazdane vode se zlivajo 
v ta prepad. Tako prak-
tično vidiš slapove šele, 
ko z nosom trčiš vanje. 
Ob reki in slapovih je 
urejena cesta s spreha-
jališčem, tako da gledaš 

na slapove s tiste višine, 
ko se začnejo zlivati pre-
ko skal. Nad njimi je sta-
len in ogromen oblak 
kapljic, sprehajališče pa 
mokro od drobnega prše-
nja. Ob ograji so urejeni 
daljnogledi za četrt do-
larja, ki so tako gibljivi, 
da si lahko popolnoma 
približaš katerikoli detajl. 

Vrsta za ladijsko karto 
je dolga kot jara kača, 
vendar vse poteka ureje-
no, nihče ne sili naprej, 
nobene nervoze, izredna 
organizacija, kar je sploh 

značilnost pri ogledu mu-
zejev spomenikov itd. 
Nikdar nikakršnega pre-
rivanja! To je nekaj, kar 
bi se lahko naučili od 
Američanov. 

Z malimi vagončki smo 
se spustili na »pomol« in 

pričakali tretjo ladjo, že 
pred prihodom na krov 
so nam razdelili ogromne 
črne gumijaste plašče se-
gajoče do tal in z veli-
kansko kapuco. Ce no-
češ, da te popolnoma pre-
moči, se moraš kar naj-
bolj iznajdljivo zaviti v 
plašč in potegniti kapuco 
pureko čela. No in ko smo 
se tako zavili v črne pla-
šče mi je bil najbolj sme-
šen nek izrazito temno-
polt turist — izgledal mi 
je kot en sam plašč z 
belimi očmi. 

Preden smo se odpelja-
li do slapov smo »prista-
li« še na ameriški strani 
reke in tudi tam vkrcali 
nekaj turistov. Nato pa 
po razpenjenth valovih 
proti slapovom. Učinek je 
treba povečevati, da dio-
sežeš najhujšo stopnjo. 

Tako delajo tudi Ka-
nadčani, najprej te pripe-
ljejo pod manjše slapo-
ve, da se privadiš in po-
tem zaplujejo naravnost 
proti ogromni gori buče-
če, tuleče padajoče vode. 
Občutek je neverjeten in 
nekje globoko občutiš kan. 
ček strahu. Ladja se bo-
ri z belimi neukrotljivimi 
valovi, v obraz ti brizga-
jo curki in vedno si bli-
že veličastni zavesi. Ko 
te spreleti občutek, da si 
že točno pod slapovi, se 
ladja obrne na levo in 
pokaže hrbet padajoči 
vodni gmoti. Pozneje sem 
gledal na ladjice s spre-
hajališča in ugotovil, da 
je občutek vožnje pod 
slapovi varljiv, ko si na 
ladji. Ta se namreč obr-
ne mnogo prej, saj se za-
radi razburkane vode 1© 
težko pribHža slapovom. 
Blazno pogumni so mo-
rali biti tisti, ki so se v 
sodu spustili čez slapo-
ve. 

Nad turistično izredno 
urejeno okolico dominira 
vitek stolp, v katerem te 
izredno hitra dvigala po-
peljejo do restavracije. 
Tu sedež za mizo in zreš 
skozi okno. V eni uri na-
pravi restavracija en 
krog, tako da si lahko og-
ledaš vso okolico Niagara 
FaUs. 

(se nadaljuje) 

še nekaj metrov in povsem neopazno »prestopiš« me.)o med ZDA in Kanado. Na 
desni strani ,je velikanski rezervoar za vodo, ki jih je na teh ravninah ogromno. 

Vsak dan je pri slapovih na deset tisoče obiskovalcev. V ozadju vrtljivi razgledni 
stolp, kjer iz restavraci.)skega sedeža s krvavim zrezkom pred seboj gledaš na 
slajwve. 

Takšen je »normalen« pogled na slai>ove. Ti pravzaprav izginjajo v bremo, nad nji-
mi pa se dviga oblak kapljic. 
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